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براساس اعلام اداره کل هواشناسی استان قم:

رکورد شکنی
 گرمای هوا در قم

4

1

4

5

رئیس کمیسیون انرژی مجلس:
باید زمانبندی دقیق خاموشی ها اعلام شود

  

مديرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: در راستای خدمت رسانی به 
شهروندان 10 چهارشنبه با نام "قم در مسیر تحول" در حال برگزاری بوده که 72 
پروژه بااعتباری بالغ بر 10 هزار میلیارد ريال افتتاح و کلنگ زنی می شود. مهدی 
کلانترزاده  صبح روزدوشنبه همزمان با روز شهرداری ها و دهیاری ها با حضور در 
برنامه “صبحانه” شبکه نور، به تاريخ تشکیل شهرداری ها اشاره کرد و اظهار داشت: 
شهرداری ها از ابتدا به عنوان يک نهاد خدمت رسان و به نام بلديه آغاز به کارکرده و در 
شهر قم بیش از ۹0 سال قدمت دارد. وی به گستره فعالیت ها و خدمات شهرداری ها 

شهردارقم با تأکید بر اين که هیچ مشکلی در تأمین منابع قطار شهری قم وجود ندارد 
گفت: متأسفانه تغییرات مديريتی در رأس هرم پیمانکاری اين پروژه سبب ايجاد سکته ای 
در کار شد. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در نشست رسمی و علنی روز دوشنبه  شورای 
به عنوان روز شهرداری ها و دهیاری ها  تیرماه  تبريک چهاردهم  با  اسلامی شهر قم، 
اظهار داشت: لازم است تا شناخت لازم به مردم درباره عملکرد و فعالیت های مديريت 
شهری داده شود؛ به بیان ديگر مردم بايد بدانند که مديريت شهری چه برنامه هايی را 
انجام داده و چه برنامه هايی را در دست برنامه ريزی و اقدام دارد. وی سپس به موضوع 

مديرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :
شتاب زدگی برای افتتاح پروژه ها نداریم

شهردارقم :
مشکلی در تأمین منابع مترو وجود ندارد

سه شنبه 15تیر1400 23ذی القعده1442  6 جولای2021   شماره 5304  سال بیست وچهارم   2000 تومان

به منظور تامین کالاهای اساسی و نهاده های دامی استان قم انجام شد؛

اعزام۲4۰  دستگاه ناوگان باری
 از قم به بندر امام خمینی 
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ريیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

نیمهدومسالجاریواحدهایمتعددصنعتیافتتاحمیشود

اين گرما دردوسال گذشته بی سابقه بوده است 

مديركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: در راستای خدمت رسانی 
به شهروندان 10 چهارشنبه با نام "قم در مسیر تحول" در حال برگزاری بوده كه 72 

پروژه بااعتباری بالغ بر 10 هزار میلیارد ريال افتتاح و كلنگ زنی می شود.
مهدی كلانترزاده  صبح روزدوشنبه همزمان با روز شهرداری ها و دهیاری ها با 
حضور در برنامه “صبحانه” شبکه نور، به تاريخ تشکیل شهرداری ها اشاره كرد و 
اظهار داشت: شهرداری ها از ابتدا به عنوان يک نهاد خدمت رسان و به نام بلديه 
آغاز به كاركرده و در شهر قم بیش از ۹0 سال قدمت دارد. وی به گستره فعالیت ها 
كلان شهرها  در  شهرداری ها  برای  افزود:  و  پرداخت  شهرداری ها  خدمات  و 
به مردم  با ۶ معاونت و 1۵ سازمان  ۳72 خدمت تعريف شده كه شهرداری قم 
خدمات رسانی كرده و شهروندان را از بدو تولد تا هنگام فوت تحت پوشش قرار داده 

است.
افتتاح 72 پروژه در چهارشنبه های ” قم در مسیر تحول”

مديركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم در ادامه به افتتاح پروژه های 
چهارشنبه ها و طرح “قم در مسیر تحول” اشاره كرد و گفت: در راستای خدمت رسانی 
به شهروندان 10 چهارشنبه با نام “قم در مسیر تحول” در حال برگزاری بوده كه 72 

پروژه بااعتباری بالغ بر 10 هزار میلیارد ريال افتتاح و كلنگ زنی می شود.
وی با تأكید بر رفع دغدغه مقام معظم رهبری برای جبران عقب افتادگی های 
امیدآفرينی  باهدف  و  برنامه ريزی ها  طبق  پروژه ها  كرد:  ابراز  قم  شهر  تاريخی 

افتتاح شده و در ۵ چهارشنبه باقی مانده پروژه هايی مانند تقاطع فردوسی، تقاطع 
خیابان روحانی و خیابان برقعی و شهربازی بوستان غدير افتتاح شده و ۳۵ دستگاه 
پروژه های  كلانترزاده  می شود.  اضافه  اتوبوسرانی  ناوگان  به  نیز  جديد  اتوبوس 
چهارشنبه هفته جاری را نیز نام برد و تصريح كرد: با توجه به قدمت هفت هزارساله 
شهر قم، توجه به احیايی بافت فرسوده يکی از اولويت های شهرداری قم بوده و 
اين هفته بازار كهنه و بخشی از محور فرهنگی يعنی از محور عشق علی تا لب چال 
افتتاح و مرمت بازار كفاشان كلنگ زنی می شود. وی به حادثه پارک بازی بوستان 
علوی اشاره كرد و افزود: افتتاح پارک بازی بوستان علوی طبق جدول زمان بندی 
بازی  مجموعه  تمامی  برای  استاندارد  و  انجام  لازم  نظارت های  و  انجام شده 
گرفته شده و هیچ شتاب زدگی در افتتاح پروژه نبوده و حادثه بر اساس بی احتیاطی 

اتفاق افتاده است.
حفظ کرامت انسانی مهم ترين دغدغه مجموعه شهرداری قم است

وی دغدغه های شهردار قم و مجموع شهرداری برای حفظ كرامت انسانی را 
به خصوص  اتفاقات پیش آمده  اخیر  اين چند هفته  و گفت:  قرارداد  موردتوجه 
برخورد مأموران سد معبر با دست فروشان كه خاطر شهروندان را مکدر كرده مورد 

پیگیری جدی شهردار بوده و  سه مأمور اخراج شدند.
مديركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم، با يادآوری مشکلات شهروندان 
در ابتدای دهه ۹0 با دست فروشان مركز شهر تصريح كرد: امروز شهر قم به خصوص 

اطراف حرم ازنظر نظم و عدم حضور دست فروشان شرايط مطلوبی دارد.
وی ادامه داد: بايد بدانیم دست فروشی و ايجاد سد معبر طبق قانون جرم بوده و 
شهرداری طبق پیوست قضايی اعمال قانون می كند. فعالان نیز می توانند با حضور 

در روز بازارها عزتمندانه و طبق قوانین كاركرده و امرارمعاش كنند.
توسعه حمل نقل پاک و لزوم فرهنگ سازی استفاده دوچرخه

 در سفرهای درون شهری
كلانترزاده همچنین به لزوم فرهنگ سازی برای استفاده از حمل ونقل عمومی 
اشاره كرد و يادآور شد: دو سازمان تخصصی اتوبوسرانی و تاكسیرانی به شهروندان 
خدمات رسانی كرده و امیدواريم به زودی داشتن كارت شهروندی و استفاده از 
از  به استفاده  به فرهنگ همه شهروندان تبديل شود. وی  حمل ونقل عمومی 
دوچرخه و ايجاد زيرساخت های لازم را برای توسعه حمل ونقل پاک نیز توجه كرد 
مديران  و  حضور شهردار  با  خودرو  بدون  سه شنبه های  اجرای  داشت:  اظهار  و 
شهری و استانی، طراحی و اجرای مسیرهای دوچرخه سواری در سطح شهر و 
افتتاح پیست های دوچرخه سواری در همه مناطق از برنامه های مهم شهرداری 
برای توسعه حمل ونقل پاک و فرهنگ سازی در اين حوزه است. مديركل ارتباطات 
و امور بین الملل شهرداری قم ايجاد فرصت دوچرخه سواری برای بانوان را نیز 
مطرح و تأكید كرد: برای حفظ عدالت، بانوان نیز در بوستان های اختصاصی امکان 

دوچرخه سواری داشته و امیدواريم مورد استقبال بانوان شهر قرار گیرد.

مديركلارتباطاتواموربینالمللشهرداریقم:

شتابزدگیبرایافتتاحپروژههانداريم
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هشدارمديرکل حفاظت محیط زيست استان قم:

تدبیری نشود گرد و غبار 
و آلودگی هوای درقم 

دائمی می شود
حقابه درياچه نمک، تامین نشود، اين درياچه تخريب می شود 

مديريت واحد زيست بوم درياچه نمک مطالبه ماست 
کاهش حدود ۵0 درصدی تعداد روزهای پاک

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

۴بیماركرونايیدرقمجانباختند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 2۴ ساعت منتهی به چهاردهم تیرماه 1۴00، 
چهار نفر از بیماران كرونا مثبت در بیمارستان های اين استان جان خود را از دست دادند.
به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدير با 
اشاره به آخرين وضعیت كوويد 1۹ در قم، افزود: در اين مدت ۸۸ نفر با علائم ابتلا به كرونا 

پذيرش و از اين تعداد ۶0 نفر بستری شدند.
وی با اشاره به ترخیص ۵7 نفر از بهبوديافتگان از كرونا، اضافه كرد: در حال حاضر 2۶7 
فرد كرونا مثبت در بیمارستان های اين شهر بستری هستند كه حال ۳۵ نفرشان وخیم 
است. به گفته وی، در 2۴ ساعت منتهی به چهاردهم تیرماه 1۴00، ۶2۴ تست كرونا در 

استان انجام شده كه جواب 212 مورد مثبت بوده است.
قدير خاطرنشان كرد: تاكنون ۶7 هزار و 2۵۸ دوز واكسن كرونا در استان قم تزريق شده 

است.
دستورات بهداشتی بايد با دقت اجرايی شود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی همچنین در جلسه هیات رئیسه اين دانشگاه، گفت: 
ويروسی كه در حال چرخش در كشور است، بیشتر مربوط به ويروس دلتا است كه سرايت 

بسیار بالايی دارد و لازم است شیوه نامه های بهداشتی به درستی اجرا شود.
قدير افزود: در چند روز گذشته شاهد اوج گیری مجدد كوويد 1۹ در استان هستیم و 
بستری روزانه ما به حدود ۶0 نفر رسیده است كه ادامه اين روند قم به رنگ قرمز كرونايی 
تبديل می شود.  وی، اولويت اصلی دانشگاه علوم پزشکی استان قم را حفظ سلامتی 
مردم عنوان و خاطرنشان كرد: تمام تلاش ما اين است كه شاهد پیک بزرگی نباشیم تا 

كمترين آسیب برای سلامت مردم و اقتصاد ايجاد شود.
 

براساس اعلام اداره کل هواشناسی استان قم:

ركوردشکنیگرمایهوادرقم
اين گرما دردوسال گذشته بی سابقه بوده است 

اداره كل هواشناسی با اشاره به ثبت دمای ۴۶ درجه ای روزدوشنبه  قم در ايستگاه 
هواشناسی شکوهیه، علاوه بر اعلام گرم ترين روز سال در دو سال گذشته، از تداوم اين 

دما برای روز سه شنبه خبر داد.
براساس اين گزارش ؛بالاترين دمای هوا در قم با ۴7 درجه سانتیگراد، در تیر سال ۹۸ 
ثبت شده بود. گرمای هوای روزدوشنبه در قم همچنین سبب شد تا شهروندان قمی، 
ركورد مصرف برق در يک دهه گذشته را بشکنند. بر اساس اعلام شركت توزيع نیروی برق 
استان، در شبانه روز گذشته قمی ها ۹0۴ مگاوات برق مصرف كردند كه اين رقم بالاترين 

میزان مصرف برق ثبت شده برای استان در ده سال گذشته تا به امروز است.

در شرکت شهاب گازسوز  صورت گرفت ؛

بومیسازینسلجديد
سیستمهایCNGدرقم

نسل جديد سیستم های سوخت رسانی سی ان جی در شركت شهاب گازسوز قم بومی 
سازی و تولید شد.

تولید نسل جديد اين سیستم در انحصار چند كشور اروپايی بود، اما صنعتگران اين 
كارخانه توانستندبامهندسی معکوس و تکیه بر توان و دانش داخلی اين سیستم را 

صددرصد داخلی سازی و به بازار عرضه كنند.
محمد گلزار مجری طرح گفت: اين كارخانه با شعار فکر، تلاش و محصول ايرانی از 
سال 77 كار خود را آغاز كرده و همواره بر بهره گیری از توان داخلی تولیدات خود را به 

پیش برده است.
وی افزود: ظرفیت اين شركت تولید ماهانه ۳0 هزار دستگاه كیت كامل سی ان جی 

است كه می تواند در صورت نیاز بازار آن را به دو برابر افزايش دهد.
مجری اين طرح، شتاب بالا، پايین بودن مصرف سوخت و كاهش آلايندگی هوا را از 
ويژگی های نسل جديد كیت های سی ان جی برشمرد. قائم مقام مديرعامل شركت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ايران در جريان افتتاح خط تولید نسل های جديد سی ان جی 
در قم، گفت: خوشبختانه متخصصان كشورمان توانسته اند با خودباوری و اعتماد به 
مهندسان جوان، كشور را از واردات اين محصول خودكفا كنند. قاسمی افزود: ما خود 
را موظف به حمايت از اين واحد های صنعتی می دانیم و از همه توان خود برای توسعه و 

پیشبرد اهداف و برنامه های اين شركت ها استفاده خواهیم كرد.

مديرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: به 
منظور تامین کالاهای اساسی و نهاده های دامی استان ، طی 
مدت کمتر از يکماه ، 2۴0 دستگاه ناوگان عمومی باری از قم به 

بندر امام خمینی)ره( اعزام شده است.  محمد حسن کلهری 
بیان کرد: با توجه به دستورالعملهای ابلاغی سازمان متبوع، به 
منظور تامین کالاهای اساسی ونهاده های دامی ) کنجاله سويا ، 

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی: 

یک صدا از اتاق فکر اقتصادی دولت 
منتخب بیرون بیاید

 دبیرکل حزب موتلفه اسلامی 
با تاکید بر اهمیت چینش وزرا به 
گفت:  اقتصادی،  حوزه  در  ويژه 
اقتصادی  فکر  اتاق  هماهنگی 
دولت بايد به گونه ای باشد که از آن 
يک صدا بیرون بیايد و آن صدای 
به  پاسخ  در  اقتصاددانان  اجماع 
باشد.   مردم  معیشتی  مطالبات 
تبريک  با  بادامچیان  7اسدالله 

محمدی گلپايگانی: 

مردم در انتخابات به ندای رهبری 
پاسخ مثبت دادند

رئیس قوه قضايیه: 

آزادی های مشروع را در جامعه 
گسترش می دهم

 ريیس دفتر مقام معظم رهبری 
از  خرداد   2۸ که  اين  بر  تاکید  با 
گفت:  است،  الله  ايام  روزهای 
گرفتاری ها  همه  با  مردم  قاطبه 
پای  دشمنان  مسموم  تبلیغات  و 
صندوق های رای آمدند و به ندای 
ملکوتی رهبری پاسخ مثبت دادند.  
حجت الاسلام و المسلمین محمد 
محمدی گلپايگانی روز دوشنبه در 

بر گسترش  تاکید  با  رئیس قوه قضايیه 
آزادی های مشروع در جامعه گفت: محور 
و  است  تحول  سند  اجرای  قضايیه  قوه 
اين دوره، دوره تحول و تعالی است و بايد 
همانگونه که انتظار مردم است با وحدت 
همکاری  مسئولان،  همه  يکپارچگی  و 
انتظامی  و  نظامی  نیروهای  قوه،  سه 
باشیم.   داشته  جهشی  و  بلند  قدم های 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
۲محسنی اژه ای در مراسم تکريم و معارفه  7

ورزشی  و  هنری  فرهنگی،  سازمان  مديرعامل 
محیطی  بازسازی  و  ساماندهی  از  قم  شهرداری 
مجموعه گنبد سبز خبر داد و گفت: اين مجموعه ها 
به  تابستان  اواسط  در  و  دارد  سازی  محتوا  به  نیاز 

بهره برداری می رسد.
سازمان  برنامه های  به  اشاره  با  مقیمی  ابوالقاسم 
فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم برای توسعه 
مکان های گردشگری با همکاری دستگاه های استانی 
اظهار داشت: اخیراً تفاهم نامه ای با میراث فرهنگی 
استان برای بازسازی و استفاده از مجموعه گنبد سبز 
منعقدشده است. وی با بیان اينکه مجموعه گنبد سبز 
در دسترس مردم نبوده و در حال حاضر فضای خوبی 
ندارد، ابراز كرد: اين مقابر متعلق به اولین حاكمان 

شیعه بعد از حکومت امام علی)ع( هستند و اين اثر 
تاريخی از نظر ساخت ابنیه، گچ بری ها و مقرنس ها 
بسیار بی نظیر و برای دوره ايلخانی است كه به زودی 
ساماندهی شده و مردم می توانند از آن بازديد كنند. 
مديرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری 
قم اذعان كرد: اين مجموعه ها نیاز به محتوا سازی 
دارد و در اواسط تابستان به بهره برداری می رسد؛ در 
جنب گنبد سبز ساختمانی از طرف میراث فرهنگی 
در اختیار ما قرار داده شده كه به عنوان فرهنگسرای 
قرار  عموم  اختیار  در  صنايع دستی  و  گردشگری 
می گیرد. وی با تأكید بر اينکه اين مجموعه فرهنگی 
می دهد  شهروندان  به  ارزان قیمت  بسیار  خدمات 
آموزش  در  شد:  يادآور  ندارد  اقتصادی  نگاه  اصلًا  و 

صنايع دستی نگاه ما كارآفرينی و حمايت از مجموعه 
مجموعه  داد:  ادامه  مقیمی  است.  خانگی  اشتغال 
تخصصی  به صورت  استان  صمت  سازمان  بازرگانی 
اين فرآيند را در حوزه اشتغال خانگی دنبال می كند 
فعالیت ها كمک  اين  انجام  به  نیز  قرارگاه 1۹ دی  و 
می كنند و ما در حوزه تبلیغات، اين مکان ها را به صورت 
رايگان تحت پوشش خدمات قرار می دهیم. وی عنوان 
كرد: در حیطه كاری خودمان نیز در حوزه كارآفرينی 
و ارائه نمايشگاه برای اقتصاد خانگی در دو سال قبل 
ده نمايشگاه شهری برگزار كرده ايم و مجموعه ها به زنان 
سرپرست خانوار و اقتصاد خرد خانگی خدماتی را ارائه 
داده اند، در اين زمینه آخرين نمايشگاه نیز زمستان 

سال قبل در مصلی برگزار شد. 

مديرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم :

مجموعهگنبدسبزساماندهیمیشود

اداره کل هواشناسی استان قم با اشاره به ثبت دمای 
۴۶ درجه ای روزدوشنبه  قم در ايستگاه هواشناسی 
دو  در  سال  روز  گرم ترين  اعلام  بر  علاوه  شکوهیه، 

سال گذشته، از تداوم اين دما برای روز سه شنبه خبر 
داد. براساس اين گزارش ؛بالاترين دمای هوا در قم با 
۴7 درجه سانتیگراد، در تیر سال ۹۸ ثبت شده بود. 

نئوطالبان،آيندهافغانستان
وبازيگریايران

»خاطره ای از احمد شاه مسعود ، مجاهد بزرگ افغان 
نقل است كه روزی در مقر خود در تخار افغانستان در 

جمع همرزمان در حال خواندن حافظ بود كه خبر آوردند كه طالبان به منطقه ای 
حمله كرده است و در حال پیشروی است... ولی جناب احمد شاه مسعود توجهی 
نکرده و به حافظ خوانی خود ادامه داده است  ، يکی از فرماندهان كه از بی تفاوتی 
احمد شاه ناراحت شده با صدای بلند ايشان را مورد خطاب قرار داده است كه : جناب 
فرمانده طالبان حمله كرده اند و احمد شاه در جواب گفته اند : بگذار كه اين شعر 
را تمام كنم مگر نمی دانی جنگ با طالبان بر سر همین چیزهاست ؟« عکس تلخی 
اين روزها در فضای مجازی و سايت های خبری مشاهده می شود كه نشان می دهد 
مقر شاه مسعود در تخارتوسط طالبان اشغال شده و طالبان در اتاق فرماندهی احمد 
شاه مسعود در حال برگزاری جلسه نمادين هستند ، مقری كه چه در حمله شوروی 
به افغانستان و چه در اشغال افغانستان توسط طالبان هیچگاه سقوط نکرد و نماد 
مقاومت مردم افغانستان بود .   شايد در اين روزها به لحاظ فرم با طالبان جديدی 
مواجه هستیم ولی به لحاظ محتوا طالبان همان طالبانی است با تفکر سلفی و 
وهابیت ، انفجارهای انتحاری ، سیاست زمین سوخته ،دشمنی با انديشه و تاريخ و 
هنر و سیاست بدوی و غیر انسانی با اهالی افغانستان .  به لحاظ فرمی سران طالبان 
راه مذاكره با آمريکا و كشورهای همسايه ، گرفتن امتیاز و احتمالا كمک های مالی 
را آموخته اند و در اين میان اقامت در هتل های لوكس قطر و امارت و ديگر كشورها 
قطعا از حضور در كوه و بیابان های افغانستان برای آنان لطف بیشتری دارد . طالبان 
در فرمت جديد خود سیاست ورزی نیز آموخته اند .   ولی در میدان افغانستان طالبان 
همان گروه قومی _ مذهبی متعصب است با وابستگی آشکار به پاكستان ، جنگ 
طالبان در افغانستان را می توان جنگ میان قشريون جنوبی و روشنفکران شمالی 
دانست ، متعصبینی كه حتی به مجسمه های بودا در بامیان و ديگر مظاهر تمدن در 
افغانستان رحم نکرده و زمین فوتبال را تبديل به میان اعدام كردند . طالبان بر خلاف 
داعش كه می توان گفت تیم ملی ترويستی جهانی است ، يکدست تر است و اكثرا به 
لحاظ نیروی انسانی از همان جنوب اهالی جنوب افغانستان و شمال پاكستان تشکیل 
شده است ولی به لحاظ عقیدتی تفاوت چندانی با داعش و القاعده ندارد و شايد كمی 
نسبت به آنان منعطف تر باشد و خبرهای هولناک ضد بشری و بر علیه جان انسانها 
ابتدا از افغانستان تحت سلطه طالبان شنیده شد و بعدها القاعده و داعش در مقیاس 
بزرگتری اقدامات شنیع طالبان در خاورمیانه را تکرار كردند . كشتار كنسولگری ايران 
در مزار شريف و قتل نه نفر از هموطنان ما توسط طالبان هنوز در خاطره جمعی 
ايرانیان مانده است و همچنین هزاره ها و تاجیک ها و ازبکان شمال افغانستان كه 
اكثرا شیعه هستند چه در حملات گذشته طالبان و چه در عملیات فعلی آنان دچار 
خسر و زيان فراوان گشته اند و دوباره خبر آوارگی اين اهالی شمالی افغانستان به گوش 
می رسد . ايالات شمالی افغانستان مانند بلخ ، بدخشان و تخار همواره در طول تاريخ 
به عنوان بازوی شرقی ايران شناخته شده است و جزيی از خراسان بزرگ بوده اند و 
حمايت از آنان جز وظايف ذاتی ايران است كه مانند گذشته آنان را در مقابل دشمن 
خارجی ياری رساند و اين حمايت چه به لحاظ مذهبی و چه تفکر ايرانشهری بسیار 

حائز اهمیت و اساسی می باشد.  
 *دکترای روابط بین المل 

آيت الله  سعیدی در ديدار رئیس بنیاد مسکن:

آمدورفتدولتهادرخدمتبهمردم
وقفهايجادنکند

تولیت آستان حضرت معصومه)س( با بیان اين كه مردم ما درگیر بازی جناحی 
نیستند، گفت: خدمت به مردم بايد مستمر باشد و آمد و رفت دولت ها نبايد در 
خدمت وقفه ايجاد كند. آيت الله سیدمحمد سعیدی در ديدار رئیس بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی، افزود: ما مديون مردم هستیم و در قبال اين مردم مسئولیت 

داريم؛ بنابراين اصل مردم هستند و نگاهمان بايد خدمت به آنها باشد.

سید محسن مصطفوی*
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محمدی گلپايگانی: 

مردمدرانتخاباتبهندایرهبری
پاسخمثبتدادند

 ريیس دفتر مقام معظم رهبری با تاكید بر اين كه 2۸ خرداد از روزهای ايام الله 
پای  دشمنان  مسموم  تبلیغات  و  گرفتاری ها  همه  با  مردم  قاطبه  گفت:  است، 

صندوق های رای آمدند و به ندای ملکوتی رهبری پاسخ مثبت دادند. 
حجت الاسلام و المسلمین محمد محمدی گلپايگانی روز دوشنبه در مراسم تکريم 
و معارفه روسای قوه قضايیه اظهار كرد: ماه خرداد ماه بابركتی بود. 2۸ خرداد قطعا 
از ايام الله است. در اين انتخابات پرشور قاطبه مردم ايران از زن و مرد و كسانی كه 
می توانستند رای دهند با همه سختی ها و گرفتاری هايی كه همه به آن معترف 

هستند، به ندای ملکوتی مقام معظم رهبری پاسخ مثبت دادند.
 وی افزود: همه شاهد بوديم و ديديم در روز انتخابات 2۸ خرداد صف های طولانی 
پای صندوق های رای به وجود آمد. آن هم در شرايطی كه موج تبلیغات مسموم از 

ناحیه دشمنان ريز و درشت ما، دشمنان اين نظام و انقلاب مورد بمباران بوديم.
ريیس دفتر مقام معظم رهبری ادامه داد: ما در بمباران تبلیغات سمعی و بصری، 
فضای مجازی بوديم. از طرف ديگر تبلیغات افراد بدبخت و بی سروسامانی ريزه خوار 
دشمن بود كه می گفتند نرويد پای صندوق ها و رای ندهید، رای ما نه است و بعضی ها 
هم در داخل سخنانی گفتند. اما هیچ كدام در مردم اثری نکرد و به فرمايش رهبر 
معظم انقلاب در امر همین انتخابات همه حیرت كردند كه اين چه ملتی است كه 

اين چنین به رهبر و نظام خود پای بند است.
محمدی گلپايگانی گفت: امروز بايد به همه مردم، به رهبر معظم انقلاب، به دست 
اندركاران برگزاری اين انتخابات كه پای كار ايستادند، مقامات امنیتی و غیرامنیتی 
تبريک بگويم. بعضی ها انتظار داشتند كه در 2۸ خرداد حوادثی در كشور بوجود 
بیايد اما آب از آب تکان نخورد و مردم با آرامش كامل پای صندوق های رای رفتند و به 

آنچه كه دلخواهشان بود، رای دادند. 
وی افزود: روز 2۸ خرداد در میان نامزدهای سیزدهمین دوره انتخابات رياست 
انتخاب كردند.  را  ايشان  آورد، مردم  را  رای  بالاترين  ريیسی  الله  آيت  جمهوری، 

شخصیت آيت الله ريیسی برای همه روشن است.
ريیس دفتر مقام معظم رهبری خطاب به آيت الله ريیسی گفت: آقای ريیسی 
همین برای شما بس است كه حضرت آقا در حکمی كه برای آقای اژه ای دادند كلمه 
»افتخار آمیز و اقدامات پايدارتان« را در مورد شما به كار بردند كه خیلی مهم است چرا 

كه  يک سند افتخار برای شما است.  
محمدی گلپايگانی افزود: ايشان در مدت كوتاهی كه در مسند قوه قضايیه بودند، 
آنچنان تحولی در دستگاه قضا بوجود آوردند كه مردم امیدوار شدند. كارخانه هايی كه 

بسته بود احیا شد و سفرهای پی در پی ايشان به استان ها در مردم امید ايجاد كرد. 
  

وزير کشور: 

خاموشیهابابرنامهواطلاعقبلیباشد
وزير كشور گفت: اگر قرار است خاموشی داشته باشیم، اين خاموشی برنامه ريزی 

شده، توزيع شده و با اطلاع و آگاهی قبلی مردم باشد تا خود را آماده كنند. 
عبدالرضا رحمانی فضلی روز دوشنبه در حاشیه نشست ستاد اطلاع رسانی و 
تبلیغات اقتصادی در جمع خبرنگاران گفت: اين جلسه با مصوبه جلسه سران در 
ستاد هماهنگی های اقتصادی تشکیل شد. وظیفه ما اين بود حلقه وصل و رابط بین 
حوزه های اقتصادی و اخبار عمومی به مردم و همچنین فعالان عرصه اقتصادی از 

نظر رسانه ای باشیم.
وزير كشور ادامه داد: تاكنون جلسات خوبی برگزار شد و با توجه به تركیب در 
جلسه كه اكثريت نمايندگان رسانه های مهم و موثر، بخش خصوصی، تعاونی ها و 
دستگاه های اجرايی هستند، همه حرف ها گفته و شنیده شود و در نشست امروز هم 
مباحث مساله اصلی روز و افکار عمومی و همچنین برخی نارضايتی ها بیان شد كه 

يکی از اين موضوعات روند افزايش قیمت بود.
رحمانی فضلی اظهار كرد: دستگاه های مختلفی درباره افزايش قیمت توضیحاتی 
انجام شود را مطرح كردند كه  ارايه و تمهیدات و اقدامات لازمی كه مقرر است 
امیدواريم با اجرای اين تمهیدات بتوانیم نسبت به اين فضای رو به افزايش قیمت ها، 

مديريت مطلوب و مناسب داشته باشیم.
وی اضافه كرد: موضوع ديگر ترخیص كالاها در بنادر بود كه بانک مركزی درباره 
تأمین ارز توضیحاتی داد و با توجه به تايید وزارت صنعت نسبت به اين موضوع، مقرر 
شد در پیگیری ها و ترخیص تسريع شود. در دو حوزه برق و خاموشی ها كه افکار 
عمومی سخت درگیر آن هستند، توضیحاتی در اين جلسه داده شد و عوامل موجب 
اين مانند خشکسالی، خارج شدن نیروگاه های برقابی از مدار و برخی نیروگاه ها كه 
در شرايط كنونی به اورهال نیاز داشتند، مطرح و بحث شد اگر قرار است خاموشی 
هم داشته باشیم، اين خاموشی برنامه ريزی شده، توزيع شده و با اطلاع و آگاهی 

قبلی مردم باشد تا خود را آماده كنند.
 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

ترازكردنبودجهاولويتفوری
دولتجديدباشد

عضو كمیسیون اقتصادی تراز كردن بودجه سال جاری را اولويت فوری دولت 
سیزدهم ذكر كرد و گفت: تیم اقتصادی دولت سیزدهم بايد با محوريت يک فرمانده 
شکل بگیرد. فردی كارآمد و باتجربه محور باشد و اعضای اصلی تیم اقتصادی با 
هماهنگی اين فرمانده انتخاب شوند تا معضل ناهماهنگی تیم اقتصادی تکرار 
نشود.  مجتبی توانگر درباره اولويت های دولت آينده  اظهار كرد: دولت آينده با دو 
دسته اولويت مواجه است. يک دسته اولويت هايی است كه فوريت دارد. يک دسته 
هم اولويت هايی كه در عین داشتن اهمیت، فوريت ندارد. مشکل كالاهای اساسی 
و دسترسی اقشار ضعیف به مواد غذايی و مشکلات زنجیره توزيع از جمله كمبود 

نهاده ها، مسئله فوريت دار اول است.
وی تصريح كرد: مسئله ديگر كسری بودجه سنگین دولت است. درآمدهای دولت 
از محل نفت و به ويژه فروش دارايی ها و سهام شركت های دولتی و اوراق بدهی محقق 
نشده است و عملا برای پرداخت حقوق ها از بانک مركزی استقراض شده است. به 
اين ترتیب تراز كردن بودجه امسال اولويت فوری ديگر است. اولويت فوری ديگر 
آرامش دادن به بازار ملتهب ارز است كه نبايد گذاشت فنر قیمت در اين عرصه مجددا 
رها شود. عضو شورای عالی اجرای سیاست های كلی اصل ۴۴ درباره چالش های 
عمده اقتصاد كشور كه بايد مورد توجه دولت جديد قرار گیرند نیز گفت: فهرست 
طولانی از چالش های عمده پیش روی دولت وجود دارد. در همه بخش های اقتصاد 
نیازمند اصلاحات ساختاری هستیم اما همانگونه كه تاكید چندباره مقام معظم 
رهبری بوده است، اصلاحات ساختاری بودجه برای جبران چالش كسری بودجه و 

اتکای به نفت و استقراض از بانک مركزی و رشد نقدينگی در اولويت است.
  

الیاس نادران: 

حضورمعاونارشداقتصادیدردولت
آيندهضروریاست

 عضو كمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: در دولت آينده برای 
ايجاد هماهنگی های لازم در حوزه های اقتصادی وجود معاون ارشد اقتصادی می 
تواند بسیار تاثیرگذار باشد.  » الیاس نادران « يکشنبه شب در برنامه گفت و گوی ويژه 
خبری شبکه دوم سیما افزود: در اين صورت معاون ارشد اقتصادی می تواند در دولت 
آينده به نیابت از رئیس جمهوری اسلامی ايران، در حوزهای مختلف اقتصادی كشور 
هماهنگی های لازم را به عمل آورد. نماينده مردم تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر 
در مجلس شورای اسلامی تاكید كرد: به نظر می رسد در دولت آينده برای يک پارچه 
سازی تصمیمات اقتصادی كشور بايد مديريت واحد اقتصادی با مسئولیت پذيری 
مستقر شود. عضو كمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی تصريح كرد: در 
صورتی كه در دولت آينده مديريت اقتصادی واحدی مستقر شود در اين صورت در 
بازارها و بخش های مختلف اقتصادی كسی نمی تواند بر خلاف تصمیمات مديريت 

واحد اقتصادی اقدامی انجام دهد.

تخلیهبگرامبهيادسايگون
از بیست سال اشغال و جنگ و خونريزی در   پس 
وارد  تروريسم  با  مبارزه  بهانه  به  آمريکا  كه  افغانستان 
خاطرات  تجديد  ضمن  واشنگتن  شد،  افغانستان 
با  سايگون  از  خروج  و  ويتنام  جنگ  در  شکست 

سرشکستگی تمام، سرنوشت مردم افغانستان را برای دورانی نامعلوم به دست وارثانی 
بسپارد كه سابقه روشنی ندارند. 

با تخلیه قطعی پايگاه هوايی بگرام در افغانستان توسط نظامیان آمريکايی و تحويل 
آن به نیروهای نظامی و امنیتی افغانستان، يک گام ديگر به اجرايی شدن تصمیم 
»جو بايدن« رئیس جمهوری آمريکا برای خروج سربازان آن كشور و پايان اشغال 
بیست ساله افغانستان توسط آمريکا نزديک تر شده و ياد و خاطره خروج نظامیان 
شکست  خورده آمريکايی در جنگ ويتنام و تخلیه سايگون توسط آنها، دوباره در 

اذهان زنده شد.
در شرايطی كه جنگ و خونريزی در افغانستان در حال فراگیر شدن در كلیه 
مناطق اين كشور بوده و شورشیان طالبان از فرصت ايجاد شده پس از تصمیم خروج 
نیروهای آمريکايی و ناتو از افغانستان، درصدد سلطه بر تمامی خاک افغانستان 
»عبدالله  همراه  به  كشور  اين  رئیس جمهوری  غنی«  اشرف  »محمد  برآمده اند، 
عبدالله« معاون اجرايی حکومت فعلی افغانستان در سفر به آمريکا در تلاش برای 
كسب حمايت واشنگتن و ايجاد شرايطی جهت ادامه بقای دولت خود و جلوگیری 

از تداوم تهاجمات طالبان و گسترش حاكمیت آنها بر سراسر افغانستان برآمده اند .
رفتار و برخورد كاخ سفید با سفر رئیس جمهوری و مسئول تیم مذاكره كننده دولت 
افغانستان در گفت وگوهای با طالبان به ترتیبی تدارک شده بود كه هیچ گونه شباهتی 
به ديدار و ملاقات رئیس جمهوری آمريکا با يک ريیس كشور خارجی و نفر دوم وی 
نداشت و ضمن آنکه كنفرانس خبری پايان اين ديدار نیز انجام نشد، اطلاعات بسیار 

اندكی از محتوای اين ديدار كوتاه به رسانه ها درز كرد .
در همین حال، »آنتونی بلینکن« وزير امور خارجه آمريکا كه در زمان سفر اشرف 
غنی به واشنگتن در اروپا به سر می برد، ساعاتی قبل از ديدار كاخ سفید اعلام كرد 
كه حملات شورشیان علیه نیروهای امنیتی افغانستان به شدت رو به افزايش بوده و 
موجب نگرانی شده است. به گفته وی، وضعیت فعلی افغانستان هیچ گونه كمکی به 
اوضاع جاری نخواهد كرد و يک راه حل نیز محسوب نمی شود، ضمن آنکه از تصمیم 
سوال برانگیز رئیس جمهوری آمريکا برای خروج نظامیان آمريکايی از افغانستان نیز 

حمايت كرد.
در ماه آوريل گذشته رئیس جمهوری دموكرات آمريکا، پس از تثبیت در كاخ سفید 
راهبرد آمريکا برای خروج 2۵00 نظامی باقیمانده اين كشور در افغانستان را بدين 
گونه خلاصه كرد كه آمريکا از افغانستان خارج می شود. لیکن اين تصمیم به معنی 
پايان حمايت از افغانستان نخواهد بود و افغان ها بايد در مورد آنچه برای آينده خود 
می خواهند تصمیم بگیرند. اين تصمیم وظیفه سنگینی است كه در انتظار رهبران 

افغانستان است.
نتیجه و دستاورد 20 سال بعد از انفجارهای 11 سپتامبر سال 2001 در آمريکا و 
حضور نظامیان ناتو در افغانستان به هدف مقابله و به اصطلاح از بین بردن ريشه های 
تروريسم طالبان در اين كشور سوالی است كه اين روزها در اذهان بدين گونه مطرح 
است كه آيا در جريان جنگ آمريکا در افغانستان، واشنگتن توانست شورشیان را از 

افغانستان بیرون رانده و اين كشور را با آرامش تحويل مردم افغانستان بدهد؟
جو بايدن در توجیه دلیل خروج نیروهای آمريکايی از افغانستان خاطرنشان كرده 
است كه ما به دلیل حملات وحشتناک 20 سال پیش به افغانستان رفتیم. هدف 
ما مشخص و علت آن نیز روشن بود. 10 سال پس از حذف اسامه بن لادن عامل 
انفجارات 11 سپتامبر 2001، دلايلی كه بر اساس آنها در افغانستان باقی مانده ايم، 
شفافیت كمتری دارند و به تدريج اين شفافیت را هم از دست می دهند. به گفته 
بايدن، وی چهارمین رئیس جمهوری آمريکا است كه حضور نیروهای آمريکايی در 
افغانستان را مديريت می كند و مايل نیست اين مسئولیت را به رئیس جمهوری بعدی 

واگذار كند.
حدود دو هزار و ۹77 نفر كشته و بیش از شش هزار و 200 نفر مجروح بر جای ماند. 
بعد از ظهر روز 11 سپتامبر 2001 »دونالد رامسفلد« وزير دفاع وقت ايالات متحده، 
اسامه بن لادن را مسئول عملیات انتحاری آمريکا معرفی و تلاش كرد صدام را نیز در 
اين ماجرا شريک وی كند. شب همان روز »جورج بوش« پسر، رئیس جمهوری آمريکا 

در نطقی از كاخ سفید "جنگ علیه تروريسم" را اعلام كرد.
گزارش آژانس های اطلاعاتی آمريکا، منتشر شده در ماه آوريل گذشته حکايت از 
آن دارد كه به رغم تاكید كاخ سفید بر اينکه تهديد تروريسم در افغانستان به عنوان 
هدف اصلی آمريکا برای حضور در اين كشور از بین رفته است، لیکن مستندات و 
شواهد اندكی در دسترس هستند تا از اعلام شکست ماموريت مداخله جويانه نظامی 

آمريکا در افغانستان ممانعت به عمل آورند.
از طرف ديگر، هیچ يک از شركای آمريکايی ناتو در افغانستان در برداشت و صحت 
تصمیم آمريکا برای خروج قطعی از افغانستان در اواسط تیر ماه جاری، يعنی قبل 
از 11 سپتامبر 2021 كه پیش از اين اعلام شده بود، همراه و هم نظر نیستند. در 
عین حال، اين كشورها مطمئن هستند كه بدون حضور آمريکا، باقی ماندن آنها 
در افغانستان هیچ گونه نتیجه و ثمری در بده بستان های واشنگتن با طالبان برای 
فردای عزيمت آمريکا از افغانستان دربر نخواهد داشت و ريسک بزرگی خواهد بود 
كه بدون اطلاع از چگونگی روند آتی تحولات داخلی و بین افغانی حتی لحظه ای 

در افغانستان درنگ كند .
از نظر دولت افغانستان، واشنگتن امیدوار است كه با خروج كامل از افغانستان، 
طالبان را كه پس از كنفرانس استانبول در بیست و چهارم آوريل گذشته از بازگشت 
بازگردد  به مذاكرات  امتناع ورزيده است، متقاعد كند كه  به میز مذاكرات صلح 
زيرا براساس توافقنامه دوحه امضا شده توسط آمريکا در بیست و نهم ماه مه سال 
2020، تاكید شده است كه آخرين سرباز آمريکايی قبل از اول ماه مه سال 2021 از 

افغانستان خارج و هیچ نظامی آمريکايی در افغانستان حضور نداشته باشد .
جو بايدن با تصمیم خود برای خروج قطعی نظامیان آمريکايی از افغانستان قصد 
دارد تا اواسط تیرماه جاری و در عمل به تعهدات توافقنامه دوحه، به طولانی ترين 
جنگ تاريخ ايالات متحده پايان داده و تنها گروهی از نظامیان آمريکايی را برای 

حفاظت از سفارت آمريکا در كابل نگاه دارد .
يکی از متخصصین امور طالبان در پاكستان معتقد است كه رئیس جمهوری 
آمريکا با خروج بی  قید و شرط نیروهای نظامی آمريکا در افغانستان خطر بزرگی را 
برای منطقه ايجاد می كند زيرا در درجه اول ارتباطات موجود بین طالبان و باقیمانده 
القاعده همچنان تهديدهای بلند مدت برای افغانستان محسوب می شود و بايدن 
تنها به استناد بخشی از مذاكرات با طالبان روی خروج آمريکا شرط بندی كرده است 

كه اين موضوع هم امری فرضی است.
از سال 201۸ شورشیان طالبان هیچ گاه تمايل جدی خود را برای رسیدن به صلح 
واقعی نشان نداده اند. آنها دستاوردهای بسیاری داشته اند لیکن مابه ازايی برای اين 
دستاوردها نداده اند. هنوز معلوم نیست سیستم سیاسی مورد نظر طالبان چگونه 
سیستم حکومتداری است؟ نظام آموزشی، بهداشتی، روابط خارجی، نقش زن در 
جامعه، وضعیت و مناسبات مذاهب با يکديگر و بسیاری موضوعات حساس ديگر از 

نظر طالبان هنوز روشن نیستند و اين امر می تواند بسیار نگران كننده باشد.
همچنین تکلیف گروه های غیر پشتون همچنان در ابهام است. از سال 1۹۹۳ 
تاكنون افغانستان صحنه درگیری ها و جنگ های قومی بین پشتون ها از يک طرف و 
نیروهای تاجیک، ازبک و هزاره ها با حمايت سیاسی و لجستیکی كشورهای خارجی 
از هر يک از آنها از سوی ديگر بوده است و در فردای خروج آمريکا، تعادل نیروهای 

جهادی در افغانستان وضعیت روشنی ندارد.
در هر حال، پس از بیست سال اشغال و جنگ و خونريزی در افغانستان كه ايالات 
متحده به بهانه مبارزه با تروريسم و رفع تهديدها علیه آمريکا وارد افغانستان شد و 
طی دو دهه به دفعات راهبرد خود را برای توجیه افکارعمومی جهت باقی ماندن در 
اين كشور تغییر داد، اين روزها و با وجود بر سركار بودن دولت قانونی افغانستان، با 
شورشیان و معارضین اين دولت كه هدف دولت آمريکا در اشغال افغانستان از بین 
بردن آنها بوده است، مذاكره اصطلاحاً به توافق می رسد و حتی برای رضايت خاطر 
شورشیانی كه بیست سال پیش به نوعی عامل انفجارات آمريکا و شريک اجرايی 
آن قلمداد شدند، تاريخ خروج اعلام شده قبلی خود را نیز به جلو می اندازند تا 
ضمن تجديد خاطرات شکست ايالات متحده در جنگ ويتنام و خروج از سايگون 
با سرشکستگی تمام، مجدداً سرنوشت مردم افغانستان را برای دورانی نامعلوم به 
دست وارثانی بسپارد كه سابقه چندان روشن و امیدواركننده ای درگذشته، در اداره 

اين كشور زجر كشیده نداشتند .

اخبار

 

 ريیس سابق قوه قضايیه تاكید كرد: محسنی 
اژه ای دارای روحیه انقلابی است و تطورات زمانی 
ايشان را دچار چرخش نکرده و بر مبانی انقلابی 

همواره پايبند هستند. 
ابراهیم  »سید  والمسلمین  حجت الاسلام 
ريیسی« پیش از ظهر امروز در مراسم توديع و 
معارفه ريیس جديد قوه قضايیه گفت: لازم است 
در ابتدا شکرگزار حضرت حق باشم چرا كه در اين 
مدت، آمدن از آستان قدس كار آسانی نبود ولی 
مقام معظم رهبری فرمودند دعا می كنم خداوند 
خیر دنیا و آخرت نصیب فرمايد و امروز در ابلاغی 
كه فرمودند، محبت ايشان و مردم، سرمايه بزرگی 

برای دستگاه قضايی و اين حقیر است.
وی با بیان اينکه اين محبت و اعتماد سرمايه ای 
به  داشت:  اظهار  بود،  آن  شاكر  بايد  كه  است 
خاطر انتصاب بسیار شايسته در دستگاه قضايی 
تشکر و تقدير می كنم. من ۳۶ سال است كه از 
نزديک با آقای محسنی همکار هستم و در اين 
مدت، آنچه از ايشان ديدم، صلاحیت های عملی 
و تسلط بر مبانی و حقوق است. ايشان قاضی 
توانمندی است و نسبت به دستگاه قضايی بسیار 

آشنا هستند.
ريیس جمهور منتخب، محسنی اژه ای را دارای 
روحیه انقلابی دانست و تصريح كرد: تطورات 
زمانی ايشان را دچار چرخش نکرده و بر مبانی 
انقلابی همواره پايبند هستند. در اين مدت كه 
من افتخار خدمت در دستگاه قضايی را داشتم، 
ايشان در مسئولیت معاونت اول، نقش مهمی 
مديريت  و  قضات  و  عالی  مديران  انتصاب  در 
پرونده های مهم در كنار دادستان كل كشور و... 

موجب آرامش می شد. ريیسی با بیان اينکه اژه 
ای مشاوری امین برای همه قضات و بنده بود، 
خاطرنشان كرد: جايگاه ايشان بسیار ارزشمند 
بود. از همه عزيزان و مسئولان دستگاه قضا و 
قضات تشکر می كنم. خواسته هايی كه داشتیم 
گاهی با امکانات دادگستری ها متناسب نیست. 
كمبود نیروی انسانی گاهی تا ۴0، ۵0 درصد 
گفت:  وی  داشتیم.  قضات  كمبود  بود.  كمتر 
توان شبانه روز  با همه  كرونايی  علیرغم شرايط 
دادند  ارائه  كارنامه ای  عزيزان  و  كرديم  تلاش 
كه موجب اظهارنظر رهبر معظم انقلاب در روز 
هفتم تیر امسال شد و اين سند افتخاری برای 
قوه قضايیه و همکاران عزيز است. من يقین دارم 
با مديريت آقای محسنی و ابتکار عمل ايشان و 
همکاران خوبی كه در قوه قضايیه داريم، گام های 
ريیس جمهور  شد.  خواهد  برداشته  بلندی 
منتخب در ادامه تحول را يک ضرورت برای قوه 
قضايیه عنوان كرد و گفت: رهبر معظم انقلاب، 
شخصیت امام را به عنوان امام تحول تبیین كردند 
و فرمودند امام، امام تحول با اين ويژگی ها است. 
دستگاه قضايی در بستر گام دوم نیاز به تحولی 
داشت و اين تحول هم در سندی كه تهیه شده 
ديده شده است  و ان شاءلله اين سند هر سال 
ارتقا پیدا كند و به اينجايی كه الان هست، بسنده 
ما  داد:  ادامه  منتخب  جمهوری  ريیس  نشود. 
ابتدا كه كار را شروع كرديم، سندی كه  همان 
تقديم رهبر معظم انقلاب كرديم با سند امروز 
متفاوت است. اين سند ارتقای يافته ای است كه 
خدمت همه عزيزان است. باز هم در تلاش های 
بعدی گام های بلندی برای ارتقاء بیشتر اين سند 

برداشته خواهد شد.
وی خاطرنشان كرد: تلاش من در اين مدت 
اين بوده كه تحقق موارد هشت گانه ای كه رهبری 
در ابلاغ فرمودند را با همکاران عزيز دنبال كرده 
و تلاش كنیم آنچه كه از وعده يا خواسته است 
به صورت سند درآيد كه پیش روی همه همکاران 
برای پیگیری و تحقق بماند و تلاش شد حركت 
برنامه محور باشد و اين حركت همواره می تواند 
پايدار بوده و تداوم داشته باشد. ريیس جمهوری 
منتخب توجه به سه موضوع كرامت مردم، ارباب 
رجوع و همکاران را سه نکته مهم در سال گذشته 
و سال جاری عنوان كرد و گفت: موضوع ديگر 
توجه به مبارزه با فساد به عنوان يک محور اصلی 
و توجه به حمايت از تولید بعنوان سخن سال بود.
ريیسی بیان كرد: همکاران همت كردند و تا 
جايی كه برايشان امکان داشت، تلاش كردند 
و بايد از همه نهادها و دستگاه هايی كه با قوه 
قضايیه همکار بودند، از نیروی انتظامی، مجلس 
شورای اسلامی، از عزيزانی كه در دولت كمک 
كردند و از نهادهای مختلفی كه با قوه قضايیه 
همکار و همراه هستند، قدردانی كنم  وی عنوان 
كرد: اگر موفقیتی در قوه قضايیه بوده كه امروز 
همکاران  تک  تک  به  مربوط  است  توجه  مورد 
عنوان  به  را  سخنی  من  است  ممکن  است. 
مسئول بیان كنم اما مربوط به اقدامات تک تک 
همکاران است كه اين افتخار را رقم زدند. اين 
سند مربوط به همه تلاش هايی است كه افرادی 
دادند.  انجام  قضا  دستگاه  در  نشان  و  بی نام 
ويژگی های  به  اشاره  با  منتخب  ريیس جمهور 
محسنی اژه ای گفت: ايشان اكنون در جايگاه 
ريیس قوه قضايیه حضور دارند، اما در بسیاری 
از پیشرفت ها نقش داشتند و همواره تلاششان 
يعنی  شوند  ظاهر  نشان  و  بی نام  كه  بوده  اين 
از  بسیاری  در  اسم خودشان  اما  باشد  كارشان 
جاها نباشد. ريیسی يادآور شد: من در جاهای 
مختلف و نه مسئولیت فعلی از 20 – 2۵ سال 
قبل به يادم دارم كه در پرونده ها و برخی از موارد 
از  نامی  نمی خواست  وقت ها  از  خیلی  ايشان 
ايشان باشد اما وقتی نگاه می كرديد می ديديد كه 
در بسیاری از كارها ايشان تلاش كرده است. وی 
گفت: ما در قوه قضايیه نیروهايی با اين صف كم 
نداريم، كسانی كه بسیار تلاش كردند و اين به نام 
دستگاه قضايی ثبت شده اما نامی از خودشان 
در دستگاه  نیامده است. آنهايی كه در جريان 
هستند اين موضوع را می دانند اما واقعا سعی 
نکردند نام و نشان آنچنانی به نام آنها ثبت شود 
اما ما شاهد اين اخلاص، گذشت و بزرگواری از 

ايشان و دوستان عزيزم بوده ايم.

ريیسی در مراسم توديع و معارفه ريیس جديد قوه قضايیه: 

محسنی اژه ای همواره بر مبانی انقلاب پایبند بوده است
ابوالقاسم دلفی*

يک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: عده ای می گويند 
كه ما در كشور رئیس جمهور به درد بخور نداشتیم، در 
صورتی كه چندين روسای جمهور محصول حوزه علمیه 

بودند، بنابراين چنین حرفی هم حرف با ارزشی نیست. 
سید مصطفی هاشمی طبا در گفت وگو با ايلنا، درباره 
اين كه پس از برگزاری سیزدهمین دوره انتخابات رياست 
جمهوری با توجه به رأيی كه كانديدای جريان اصلاحات 
آورد مطرح شد كه اين جريان بايد دست به يک بازنگری 
در ساختار و عملکرد خودش بزند، گفت: اصلاح طلبان 
اصلًا در اين دوره از انتخابات نماينده نداشتند زيرا كسانی 
كه از اين جريان كانديدا شده بودند همه را شورای نگهبان 
رد كرد. اين هم كه آمدند آقای همتی تائید كردند اصلا 
بدين معنی نیست كه اصلاح طلبان در انتخابات نماينده 

داشتند.
اين فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان كرد: چه 
بسا اگر اصلاح طلبان را تايید می كردند، رأی می آوردند. 
شکست  اصلاح طلبان  بگويیم  نمی توانیم  بنابراين 

خوردند.
وی تاكید كرد: اعتقادم بر اين است كه اصلاح طلب 
آينده  برای  برنامه ای  زيرا  ندارد؛  باهم  فرقی  اصولگرا  و 
مملکت ندارند و يا نمی توانند داشته باشند و از نظر من 
مشکل اساسی اين است اگر نه كه جريان اصلاحات در 

اين انتخابات حضور نداشت كه بخواهد شکست بخورد.
اين كه  بر  مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  هاشمی طبا 
اصلاح طلبان برای انتخابات بعدی از جمله مجلس آينده 
و يا رياست جمهوری چه رفتاری بايد در پیش بگیرند كه 
با موانع رو به رو نشوند، عنوان كرد: سال های بعد هم 
دوباره ممکن است اصلاح طلبان فردی را معرفی كنند 

اما شورای نگهبان رد كند  و  همین مسائل اتفاق بیفتد.
وی ادامه داد: برای ۴ سال آينده هیچ تضمینی وجود 
ندارد كه با اصلاح طلبان چه رفتاری شود و در انتخابات 
آينده حضور پیدا كنند؛ چراكه فعلًا جلوی  آنها را گرفته اند 
و می گويند شما صلاحیت نداريد و تايید نمی شويد چه 

بسا اگر تايید شوند، بتوانند رای بیاورند.
مطرح  اين كه  درباره  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  اين 
با يکديگر يکدست  قوا  می شود بسیار خوب است كه 
شوند و اين گونه كارهای كشور رو به روال خواهد شد، 
يکدست  حاكمیت  می گويد  كسی  چه  داشت:  اظهار 
شود، بهتر است؟ هنگامی كه می خواهند مسئله ای را 
ثابت كنند، بايد يک فرضیه و دلیلی وجود داشته باشد، 
ممکن است اوضاع بدتر شود، يعنی ممکن است با اين 
يکدستی همه به راه های اشتباهی بروند و بعد همگی در 

داخل چاه بیفتیم.
و  غیرمنطقی  بسیار  حرف  اين  بنابراين  افزود:  وی 

غیرعقلانی است كه بگويیم اگر قوا يکدست شود برای 
كشور بهتر است، اتفاقا من فکر می كنم يکدستی، آينده 

بسیار بدتری برای مملکت هم خواهد زد.
بیان  افراد  از  برخی  اين كه  درباره  سیاسی  فعال  اين 
می كنند با انتخاب رئیس جمهور جديد برای اولین بار 
است كه در كشور يک حکومت اسلامی تشکیل می شود، 
گفت: اين حرف بیخودی است از اول مگر ولايت فقیه 
نبوده است؟ هنگامی كه كشوری زير نظر ولايت فقیه 
است، حکومت اسلامی دارد پس مطرح كردن چنین 

حرف هايی درست نیست.
يک  كه  كردم  مشاهده  تلويزيون  در  داد:  ادامه  وی 
روحانی عنوان كرد رئیس جمهورهايی كه تا امروز آمده اند 
به درد نخور بودند؛ اولًا يکی از اين روسای جمهور خود 
مقام معظم رهبری بودند؛ ثانیاً اتفاقا چندين رئیس جمهور 
محصول حوزه بودند؛ آيت الله هاشمی، آقای خاتمی و  
آقای روحانی محصولات حوزه علمیه بودند اگر اين ها به 
درد نمی خوردند، ولی فقیه و شورای نگهبان تايیدشان 

كردند و مردم به آنها رای دادند.
هاشمی طبا گفت: از اين به بعد همین رويه خواهد بود 
تافته جدا بافته ای وجود ندارد. همه يکدست هستند از 
يک جا بیرون آمدند و زير نظر يه نفر تايید گرفته اند بنابراين 

چنین حرفی هم حرف با ارزشی نیست.

سیدمصطفیهاشمیطبا:

اصلاحطلبانواصولگرايانبرنامهایبرایآيندهمملکتندارند

 ريیس مجلس شورای اسلامی گفت: دوره جديدی از حکمرانی آغاز شده و اين فرصت 
كم نظیر است و مردم از امروز هیچ بهانه ای را از ما نخواهند پذيرفت. 

محمدباقر قالیباف روز دوشنبه در مراسم معارفه ريیس جديد قوه قضايیه با آرزوی 
موفقیت برای حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای و عرض خدا قوت به آيت الله 
سید ابراهیم ريیسی، گفت: ريیسی انصافا با تلاش مضاعف و كار تحولی كه بر اساس 
سند تحول انجام داد و مورد تاكید مقام معظم رهبری هم بود، امید و نشاط را در جامعه به 
وجود آورد و اطمینان دارم با شناختی كه از محسنی اژه ای دارم و شناخت دقیقی كه او از 

قوه قضايیه دارند، اين حركت با شتاب بیشتری پیش خواهد رفت.
ريیس مجلس شورای اسلامی اظهار كرد:  واقعیت تلخ است كه امروز در شرايط سختی 
به سر می بريم و اين شرايط به ويژه برای محرومان و مستضعفان سخت تر از همیشه 
است. هم از بعد مسائل اقتصادی و سرمايه گذاران و هم محرومان هر دو طرف در آسیب 
هستند. همچنین سرمايه های اجتماعی رو به كاهش است و اعتماد مردم در شرايط 

خوبی نیست و اين واقعیت تلخی است.
قالیباف افزود: خوشبختانه يک دوره جديدی از حکمرانی و اداری كشور آغاز شده 
است و در آستانه شروع به كار و مسئولیت پذيری جديدی هستیم، اين دوره را فرصتی 
بسیار كم نظیر برای حل مشکلات و خدمت به مردم است. اين توقع به حق مردم از ما 
است و مردم ديگر هیچ بهانه ای را از ما نخواهند پذيرفت و اين وظیفه بر دوش همه ما 

است و برای موفقیت هیچ بهانه ای نیست.
وی خاطرنشان كرد: همه ما موظف به كارآمدی و پاسخگويی به مردم،  مقام معظم 
رهبری و در پیشگاه خدا هستیم و مکلف به اثبات كارآمدی دين در اداره جامعه و ملزم به 
اين هستیم با كارآمدی يک زندگی خوب را با اولويت محرومان و مستضعفان ورق بزنیم 

و آن را محقق كنیم.
ريیس قوه مقننه يادآور شد: مکلفیم با كارآمدی و پاسخگويی بتوانیم ثبات اقتصادی 
و امید و نشاط را در جامعه افزايش دهیم و روشن است كه اين كار بر عهده دولت بعدی 
است چون اساس ظرفیت های كشور در اختیار قوه مجريه قرار دارد و البته مشخص است 
دو قوه ديگر بايد فعالیت ها را تکمیل كنند و در همکاری،  همدلی و هم افزايی برای اين 

كارآمدی و پاسخگويی نقش كلیدی دارند.
قالیباف با بیان اينکه اين همدلی، همکاری و هم افزايی نبايد در حد سران سه قوه 
باشد، تصريح كرد: بلکه آثار آن بايد تا آخرين رده های سطوح مسئولیت در بخشداری ها 
و فرمانداری ها ديده شود و در ارتباط وثیق و عمیق با مردم، و مردمی سازی كردن، 
شفاف سازی كردن و هوشمندسازی كردن همه اين سیستم ها، برای آن كارآمدی و 

پاسخگويی باشد.
ريیس  مجلس گفت:  امروز حاشیه روی، حاشیه سازی و فاصله گرفتن از دغدغه های 
مردم گناه نابخشودنی است و بدون شک كام مردم ما را تلخ خواهد كرد و هرگز از ما اين 

را قبول نخواهد كرد.
وی ادامه داد: البته معنای اين حرف اين نیست كه به استقلال قوا توجه نکنیم يا 
در جلسات كارشناسی بررسی های تخصصی،  اختلاف سلیقه وجود نداشته باشد. نه 
چنین نیست استقلال قوا بر اساس قانون اساسی يک قانون است و همه مکلف به رعايت 

آن هستیم.
قالیباف خاطرنشان كرد:  اختلاف سلیقه وجود دارد و اين استقلال قوا و اين اختلاف 
سلايق در بررسی های تخصصی امر طبیعی است و مهم اين است كه تعاملات بین قوا 
با تدبیر و همدلی به خروجی های يکپارچه به نفع مردم منجر شود و تبلور رضايت خدا را 
در رضايت مردم در عمل با خدمت به مردم با همه وجود هم خود حس كنیم و هم مردم 

بر آن صحه بگذارند.
وی اضافه كرد: بايد سنت های الهی را باور و ايمان داشته باشیم و هدف ها و نیت های ما 
برای خدا و به نفع مردم باشد. جنس كارهای ما از جنس كارهای جهادی و پرتلاش باشد 

و هم خوب كار كنیم و هم كار خوب بکنیم تا اثر بخشی آن را در جامعه ببینیم.
ريیس مجلس شورای اسلامی تاكید كرد:  مشروعیت واقعی همه ما مسوولان نظام 
وابسته به نقش ما در زمینه عدالت و عدالت گستری است اين وظیفه همه ماست و 
امیدوارم در اين مسیر حركت كنیم و گام دوم و جوانگرايی و انقلابی گری هم در همین 
چارچوب تعريف می شود امیدوارم در اين مسیر گام های جدی برداريم و با همراهی و 

دعای مردم بتوانیم انجام وظیفه كنیم.

ريیس مجلس:
مردمهیچبهانهایازمانخواهندپذيرفت
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دربارهترومبوزشريانیچهمیدانید؟ نگرانمصرف۶مادهغذايیپركالرینباشید!
اگرچه اجتناب از مصرف غذاهايی مانند بستنی ها، كوكی ها، سیب 
زمینی سرخ كرده و ... يک حركت كلیدی برای كمک به رسیدن به اهداف 
كاهش وزن است، اما مراقب باشید؛ چون برخی مواد غذايی اگرچه كالری 

بالايی دارند، مصرف آنها برای شما ضروری است. 
برخی از اقلام غذايی پركالری سرشار از مواد مغذی برای بدن هستند و 
مصرف آنها نه تنها شما را چاق نمی كند بلکه راهی برای جلوگیری از ابتلا 

به شرايط خطرناک پزشکی است:
آووکادو: سرشار از چربی های غیر اشباع، آنتی اكسیدان ها و بتاكاروتن 
است و مصرف آن به بهبود وضعیت حافظه كمک می كند، كلسترول ال 
دی ال را كاهش می دهد و باعث افزايش سطح كلسترول خوب يا همان 
اچ دی ال می شود. مصرف آووكادو جلوگیری كننده از بیماری های قلبی 
است. از آنجا كه يک عدد آووكادو حاوی ۳0 گرم چربی و ۳22 كالری است، 

هر روز می توانید يک و نیم عدد از اين میوه مصرف كنید.
آجیل و دانه ها: انواع آجیل سرشار از چربی های مفید، فیبر، ويتامین 
ای، منیزيم، روی، فولات و پتاسیم هستند. البته بايد به اين نکته توجه 
داشته باشید كه در مصرف مغزهای خوراكی نبايد زياده روی كنید. بادام و 
پسته بیشترين میزان كالری را ارائه می كنند. مصرف حدود 2۳ عدد بادام 
يا ۴۹ عدد پسته معادل دريافت 1۶0 كالری است. با تقسیم بندی مناسب 
و رعايت اعتدال در مصرف می توانید اهداف كاهش وزن خود را با كمک 

مغزهای خوراكی محقق سازيد و به حفظ سلامت كلی بدن كمک كنید.
روغن زيتون: يک بخش اصلی از رژيم غذايی مديترانه ای است و مصرف 
آن به طور مستقیم با كاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی و برخی 
سرطان ها ارتباط دارد. روغن زيتون خاصیت ضد التهابی دارد و مصرف 
آن برای حفظ سلامت استخوان ها نیز مفید است. يک قاشق غذاخوری 
روغن زيتون حدود 120 كالری دارد، از اين رو، بهتر است از آن به عنوان 
چاشنی سالاد و برای پخت و پز سبزيجات استفاده شود. استفاده از روغن 
زيتون به همراه حمص به عنوان يک میان وعده سالم كه به خوبی احساس 
سیری را در انسان ايجاد می كند نیز برای كاهش وزن بسیار توصیه شده 

است.
سیب زمینی: شايد به دلیل وجود كربوهیدرات، سیب زمینی شهرت 
چندانی در بین مواد غذايی نداشته باشد اما فراموش نکنید كه اين ماده 
غذايی سرشار از آهن، پتاسیم و فیبر است. يک سیب زمینی متوسط همراه 
با پوست 1۶1 كالری دارد. سیب زمینی را به همراه كره، نیر، خامه ترش يا 
بیکن مصرف نکنید. نوع پخته شدن آن همراه با كمی نمک و روغن زيتون، 

يکی از سالم ترين وعده های غذايی است.
کره بادام زمینی: كره بادام زمینی در هر قاشق غذا خوری تقريبا ۹۴ 
كالری دارد. ۴ گرم پروتئین، ۸ گرم چربی، و ۳ گرم كربوهیدرات. كره بادام 
زمینی را میتوانید به راحتی با غذاها مخلوط كنید. اين كره را میتوانید در 
انواع مختلف تهیه كنید مثلا نوعی كه در تکه های بادام زمینی هم هست 
و يا نوعی كه كامل مخلوط شده است. كره بادام زمینی كه طبیعی باشد 
نشانه اش اين است: وقتی در قوطی آن را باز میکنید روغن بايد بالايش 
جمع شده باشد و برای استفاده مجبوريد ابتدا آن را هم بزنید. همچنین كره 

بادام زمینی طبیعی را بايد در يخچال نگهداری كنید.
تخم مرغ: يک تخم مرغ معمولی دارای 70 كالری است. ۵ گرم چربی، 
۶ گرم پروتئین و مقداری كربوهیدرات. پروتئین موجود در تخم مرغ برای 
ساخت عضله به بدن كمک می كند، چربی موجود در تخم مرغ منبع قابل 
توجهی از انرژی را برای بدن محیا می كند و همچنین میزان تستوسترون 
را افزايش می دهد. تخم مرغ حاوی سطوح بالايی از اسیدهای چرب امگا 
۳ است كه به انعطاف مفاصل و سلامت سلولهای بدن كمک می كند. يک 
عنصر به نام كولین نیز هست كه در زرده تخم مرغ پیدا می شود. كولین 
باعث كاهش ساخت چربی در قلب می شود و به بازسازی سلول ها كمک 

می كند. همچنین مشخص شده روی خلق و خو هم تاثیر دارد.

استاد بیماری های عفونی با بیان اينکه ويروس كرونای هندی كودكان و نوجوانان را بیشتر 
گرفتار می كند، گفت: تب، بدن درد، سرفه ، تنگی نفس، اسهال و بی اشتهايی از علائم اين نوع 

كروناست؛ضمن اينکه ابتلای ريوی در اين نوع ويروس بیشتر است. 
مسعود مردانی، استاد بیماری های عفونی در پاسخ به اين پرسش كه »ويروس دلتا يا كرونای 
هندی چه ويژگی دارد؟«، بیان داشت:سرعت انتقال در اين نوع ويروس كرونا شديدتر است و 

نسبت به ويروس های ديگر كرونا، كودكان و نوجوانان را بیشتر گرفتار می كند.
وی ادامه داد: در بعضی از فرم های بیماری شدت بیماری خیلی زيادتر است و سريعا از فردی 

به فرد ديگر انتقال پیدا می كند و میزان مرگ و میر بیماری شديدتر است.
اين استاد بیماری های عفونی درباره »مهمترين نشانه های ابتلا به ويروس كرونای هندی« 
بیان داشت: نشانه های ابتلا همراه با بدن درد، سرفه، تنگی نفس، تب و در برخی موارد همراه با 
اسهال  و بی اشتهايی خود را نشان می دهد. مردانی با بیان اينکه بر خلاف نوع قبلی كرونا اين 
نوع ويروس به صورت سريع ابتلای ريوی ايجاد می كند، افزود: ممکن است فرد بعد از ابتلای 
ريوی نیاز به ICU پیدا كند. وی درباره اين موضوع كه »واكسن چه نقشی در جلوگیری از ابتلا 
دارد؟«، ابراز داشت: تزريق واكسن دو فايده دارد؛ يکی اينکه از مرگ و میر جلوگیری می كند و 
دوم اينکه فرد به فرم شديد بیماری مبتلا نمی شود. اين استاد بیماری های عفونی يادآور شد: بنا 
بر نظر اپیدمیولوژيست ها اكنون همان ادامه پیک چهارم كروناست و زمان بیشتری نیاز است تا 

وارد پیک پنجم شويم و به نظر می آيد اواخر پیک چهارم هستیم.
عفونت های پوستی شايع در فصل گرما؛

انواع عفونت های پوستی شايع و چگونگی پیشگیری و درمان آن ها 
اگر چیزی آزاردهنده تر از گرما و عرق وجود داشته باشد، قطعاً عفونت های پوستی و عوارضی 
مانند عرق سوز، فولیکولیت و پای ورزشکار است. اين مطلب را بخوانید تا با انواع عفونت های 

پوستی شايع و چگونگی پیشگیری و درمان آن ها آشنا شويد.
شیوع بیماری های پوستی در نواحی مختلف متفاوت است؛ در نواحی شهری از 10 تا 20 
درصد و در نواحی روستايی ۴0 تا ۵0 درصد. همچنین كسانی كه در محیط بیرون و در گرما 
كار می كنند، بیشتر از كسانی كه در محیط های داخل با هوای تهويه شده قرار دارند، در معرض 

عفونت های پوستی هستند.
با  بر دمای بالای هوا و عرق و رطوبت، پوشیدن لباس های تنگ و چسبان  نکته: علاوه 
پارچه های مصنوعی، زندگی در مکان های بسته و شلوغ نیز از دلايل عفونت های پوستی 

هستند. از لباس های مشترک استفاده نکنید تا عفونت پوستی منتشر نشود.
انواع عفونت های پوستی

تینه آ كروريس و تینه آ كورپوريس
اين عفونت های قارچی كه به آن ها بیماری پوستی كرم حلقوی نیز می گويند بیشتر به صورت 
حلقه های خارش دار و خشک كه در مركز علامتی ندارند ديده می شوند. نواحی از بدن كه 

معمولًا دچار عفونت كرم حلقوی می شوند شامل زير بغل، كشاله ران و ديگر چین خوردگی های 
پوست می شود. عفونت كرم حلقوی به دلیل خراش هايی كه هنگام خاراندن ايجاد می شود 

ممکن است با فولیکولیت باكتريايی همراه باشد.
پیتريازيس ورسیکالر

اين عارضه به صورت لکه های پوستی متعدد، روشن تر يا تیره تر از رنگ پوست و روی بالاتنه 
)سینه، كمر، شانه ها و صورت( ديده می شود و علامت ديگری ندارد.

پای ورزشکار
بیماری پای ورزشکار يکی از انواع عفونت های پوستی شايع در فصل تابستان است. پای 
ورزشکار يک عفونت قارچی است و در افرادی كه مدت زمان طولانی كفش های تنگ می پوشند 

روی می دهد. محدوديت و عرق پا می تواند باعث پوسته پوسته شدن و خارش پوست شود.
عرق سوز يا میلیاريا

عرق سوز يا میلیاريا به صورت راش ها يا برآمدگی هايی قرمز رنگ ظاهر می شود. اين نوع 
عفونت پوستی معمولًا همراه با خارش است.

فولیکولیتیس
اين عفونت به صورت راش های گنبدی شکل با سطحی پوسته پوسته شده ظاهر می شود و 

يک مو يا سوراخ فولیکول در مركز آن قرار دارد. گاهی قرمزی نیز ديده می شود.
کورک

قسمت حساس فوراً تبديل به يک گره متورم و دردناک می شود كه دو تا سه سانتی متر قطر 
دارد. اين كورک ممکن است بعداً ترشحات چركی داشته باشد و شايد همراه با تب خفیف و 
بدن درد باشد. علاوه بر اين عفونت های گفته شده، آلرژی ها، آفتاب سوختگی، دپیگمانتاسیون، 
آكنه گرمسیری و اورتیکاريا )كهیر( نیز در تابستان شايع اند. در كودكان، زرد زخم كه يک عفونت 
باكتريايی مُسری روی پوست است، به صورت تاول های سطحی ضخیم كه اطراف آن قرمزی 

ديده می شود، شايع می باشد.
نکته: پوست حساس شده را نخارانید و نسابید. برای تسکین قسمت مورد نظر، روی آن تکه 

يخ بگذاريد.
درمان عفونت های پوستی

در صورتی كه علائم عفونت پوستی را داريد بايد به پزشک متخصص پوست مراجعه كنید. 
درمان معمول برای انواع عفونت های پوستی شامل موارد زير می شود:

. برای عفونت های قارچی، كرِم ضدقارچ و داروی ضدخارش تجويز می شود. ممکن است 
پزشک داروی خوراكی ضدقارچ هم تجويز كند.

. عفونت های باكتريايی نیاز به كرم موضعی آنتی باكتريال دارند كه ممکن است همراه با يک 
دوره آنتی بیوتیک باشد. در موارد شديدتر شايد به شکافتن و تخلیه زخم باشد.

. میلیاريا يا همان عرق سوز با لوسیون كالامین، ويتامین C و زينک قابل درمان است.

. آكنه گرمسیری نیز با ژل آنتی باكتريال و بنزوئیل پروكسايد درمان می شود.
نکته: يادتان باشد كه پزشک متخصص پوست بايد گزينه ی درمانی و دارو و دوز مصرفی را به 

شما توصیه كند. از خودتشخیصی و خوددرمانی بپرهیزيد.
سؤالات متداول درباره عفونت های پوستی

سؤال: برای كاستن از احتمال ابتلا به انواع عفونت های پوستی چه می توانیم بکنیم؟
. لباس های نخی و گشاد بپوشید

. هر وقت كه لازم است با صابون ملايم يا شامپو بدن حمام كنید
. هر وقت لازم است از ضد عرق استفاده كنید

. پوست را تا جايی كه ممکن است خشک و تمیز نگه داريد
. در طول روز بسته به تعريقتان مکرراً لباس هايتان را عوض كنید

. در طول روز زياد آب بنوشید
. آبمیوه های تازه مصرف كنید و سراغ آبمیوه های صنعتی نرويد

. سالاد و سبزيجات و میوه های تازه زياد مصرف كنید، خصوصاً آن هايی كه ويتامین C فراوان 
دارند

. ماست و ديگر غذاهای پروبیوتیک بیشتر مصرف كنید
. در ساعات اوج گرما بیرون نرويد

. از حوله و لباس و شانه و ملافه و ... مشترک استفاده نکنید
سؤال: راهکارهای طبیعی درمان انواع عوارض پوستی چیست؟

. برای عرق سوز، عصاره چريش بنوشید.
. از ژل آلوئه ورا روی عفونت های باكتريايی و قارچی استفاده كنید.

. برای آكنه از مرهم عسل و خیار و اسکراب بادام استفاده كنید.
. از خمیر زردچوبه يا روغن درخت چای رقیق شده در روغن نارگیل و كمپرس گرم برای كورک 

استفاده كنید.
. حمام با آب چريش، كمپرس با نمک اپسوم و سركه سیب به درمان عفونت های قارچی كمک 

می كند.
. برای پای ورزشکار از تركیب جوش شیرين و آب استفاده كنید.

. اگر عفوت قارچی داريد، بیشتر زنجبیل مصرف كنید.
توصیه هايی برای ورزش در تابستان جهت حفظ سلامت پوست

. شدت و طول مدت تمرينتان را كاهش دهید.
. از ورزش كردن در گرم ترين ساعات روز خودداری كنید.

. لباس های سبک بپوشید و لباس های عرقی تان را زودتر درآؤريد.
. بدن را هیدراته نگه داريد، نوشیدنی های ورزشی مصرف نکنید و آبمیوه های صنعتی ننوشید.
. اگر احساس ناخوشی يا ضعف می كنید ورزش كردن را متوقف كنید، اگر احساس سرگیجه، 

تهوع، استفراغ و يا تپش قلب می كنید فوراً در هوای آزاد با تهويه مناسب قرار بگیريد.
كرم های ضدآفتاب خطر ابتلا به سرطان پوست را به نصف كاهش می دهد

محققان می گويند: استفاده روزانه از كرم های ضد آفتاب می تواند خطر ابتلا به سرطان پوست 
را به نصف كاهش دهد. 

به گزارش ايرنا از خبرگزاری يونايتدپرس، استفاده از كرم ضد آفتاب فقط برای رفتن به استخر و 
گردش در ساحل دريا نیست بلکه به گفته كارشناسان استفاده روازنه از كرم ضد آفتاب می تواند 

خطر ابتلا به سرطان پوست را تا ۵0 درصد كاهش دهد.
 Hackensack به گفته كارشناسان يک شبکه بهداشت و درمان در نیوجرسی در آمريکا به نام
Meridian Health، در صورتی كه ساعات زيادی را در محیط های بسته سپری می كنید 
استفاده از كرم ضد آفتاب با SPF 1۵ مصونیت لازم را ايجاد می كند اما اگر مدت زمان بیشتری 
 SPF را به ويژه در ساعات گرم در فضای باز سپری می كنید بهتر است از كرم های ضد آفتاب با

بالاتر استفاده كنید.
SPF مخفف »ماده محافظ در مقابل نورخورشید« است. محققان همچنین ضمن تاكید بر 
ضرورت استفاده از كرم های ضد آفتاب توصیه می كنند كه از ديگر وسايل حفاظتی مانند كلاه 

و عینک نیز استفاده شود.
اين محققان همچنین توصیه كردند كه لازم است تاريخ انقضای كرم ضد آفتاب چک شود. 
بیشتر كرم های ضد آفتاب به گونه ای طراحی شده اند كه برای مدت سه سال از زمان تولید 

اثربخش هستند و ضرورت دارد از مصرف كرم های تاريخ مصرف گذشته خودداری كرد.
آنها افزودند: كرم های ضد آفتابی كه در معرض دمای بالا قرار گرفته اند يا تغییرات واضحی در 

رنگ يا قوام آنها ايجاد شده است، بايد دور انداخته شوند.

مهمترين علائم کرونای »هندی«؛

متخصص بیماريهای مغز و اعصاب تاکید کرد: : کودکان و نوجوانان بیشتر گرفتار می شوند 

گیلنبارهسندرمیخطرناک
امادرمانپذير

استاديار دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی با تاكید بر اينکه "سندرم گیلن باره" 
به طور معمول به صورت ضعف قرينه و پیشرونده عضلات اندام های تحتانی و 
سپس فوقانی شروع می شود، گفت: اين سندرم بالقوه خطرناک پیشگیری ندارد، 
درعین حال درمان پذير است و به محض مشاهده علايم بايد به پزشک مراجعه 

كرد. 
دكتر مهران غفاری افزود:  سندرم گیلن باره نوعی نوروپاتی محیطی است كه 
باعث آسیب به ريشه های عصبی و اعصاب محیطی می شود. گیلن باره به اسم 

دانشمندانی است كه در سال 1۹1۶ اين بیماری را به جهان معرفی كردند.
طیف گسترده علامت های  گیلن باره از خفیف تا شديد را بشناسید 

متخصص بیماريهای مغز و اعصاب تاكید كرد: گیلن باره سندرمی است كه 
طیف گسترده ای از علامت های خفیف تا شديد را شامل می شود. اين بیماری 
در مردان نسبت به زنان 1,۵ برابر شايع تر و معمولا با افزايش سن بیشتر می شود.

اين استاديار دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی ادمه داد:  متوسط بروز سالانه 
سندرم گیلن باره حدود يک در 100 هزار نفر در سال است. اين بیماری تظاهرات 

متنوعی دارد و دارای سه تیپ شايع و هفت تیپ ناشايع است.
وی درباره نشانه های بروز سندرم گیلن باره اظهار داشت: اين بیماری التهابی 
دستگاه عصبی محیطی را درگیر و در مدت چندين ساعت تا چندين روز موجب 
ضعف عضلات و بی حسی می شود، معمولا ضعف قرينه عضلات اندام ها اولین و 

شايع ترين نشانه ابتلا به اين سندرم است.
اين فلوشیپ بیماری های ام اس خاطرنشان كرد: به طور معمول اين سندرم به 
صورت قرينه با ضعف و حمله به عضلات اندام های تحتانی شروع می شود و در 
ادامه می تواند عضلات اندام های فوقانی، قفسه سینه، عضلات صورت، چشم، 

سروگردن، دهان يا حلق را درگیر كند.
بروز مشکلات تنفسی تهديدكننده از مهمترين نشانه های خطرناک بروز اين 
سندرم است كه غفاری به آن اشاره كرد و گفت: اين بیماری می تواند به صورت 
خفیف يا در حالت های شديدتر بروز كند، گیلن باره در نوع شديدتر و مراجعه 

نکردن به پزشک باعث مرگ مبتلايان نیز می شود.
غفاری اختلال در عملکرد سیستم دستگاه عصبی خودكار يا اتونوم را يکی ديگر 
از عوامل خطر گیلن باره دانست و عنوان كرد: سیستم اوتونوم ضربان قلب، فشار 
خون، تنفس و گوارش فرد را كنترل می كند و در صورت اختلال در عملکرد اين 
سیستم بیمار ممکن است دچار شوک، ضعف، غش، سرد شدن دست ها و پاها، 

كند شدن ضربان قلب، تعريق و بالارفتن ضربان قلب و احتباس ادرار شود.
اين متخصص دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی ادامه داد: در بیماری گیلن 
باره ضعف عضلات مدت زمان مشخصی دارد؛ به اين معنی كه بايد پیشرفت علايم 
حداكثر تا چهار هفته به طول بینجامد. گاهی فلج كامل برای هفته ها يا ماه ها در 
پی ابتلا به گلین باره باقی می ماند و اين درحالی است كه علت سندرم گیلن باره 

ناشناخته است.
اين متخصص بیماری های مغز و اعصاب دانشگاه  تاكید كرد: اين بیماری 
در دسته بیماری های اختلال در عملکرد سیستم ايمنی جای دارد و به واسطه 
سیستم ايمنی يا به نوعی خود ايمنی كه دقیقا دلیل آن مشخص نیست، ايجاد می 
شود. مشاهدات گواه اين مهم است كه دو سوم بیماران حدود يک تا چهار هفته 

قبل از شروع بیماری دچار عفونت های تنفسی يا گوارشی شده اند.
وی توضیح داد: در مبتلايان به سندرم گیلن باره، يک فرضیه اين است كه يک 
ويروس يا باكتری وارد بدن می شود و بدن برای نابودی اين میکروب به اشتباه به 

عصب های محیطی حمله می كند.
روش های تشخیص  و درمان سندرم گیلن باره

غفاری درباره روش های تشخیص سندرم گیلن باره توضیح داد: پايه های 
تشخیص شرح حال، معاينه دقیق، آنالیز مايع مغزی نخاعی و نوار عصب عضله 
است. به مجردی كه مشکوک به ابتلای بیمار به گیلن باره شديم ارزيابی و درمان 

بايد سريع آغاز شود.
موثر در  از جمله درمان های  تعويض پلاسما  يا   IVIG  با افزود:  درمان  وی 
مبتلايان به گیلن باره است. چنانچه تشخیص و درمان به درستی و در سريعترين 

زمان ممکن انجام شود در بیشتر موارد مبتلايان درمان می شوند.
متخصص بیماری های مغز و اعصاب با يادآوری اين كه افراد با علايمی همانند 
ضعف قرينه در عضلات دست و پا يا احتباس ادرار بايد هرچه سريعتر به پزشک 
مراجعه كنند، هشدار داد: تشخیص سريع و درمان موثر در مبتلايان به سندرم 
گیلن باره ضروت دارد؛ چرا كه در صورت مراجعه نکردن به موقع يا درمان نشدن 
موثر، مرگ و میر اين بیماری به ازای هر سه نفر يک نفر است و اين درحالی است كه 

با مراجعه به موقع می توان در بسیاری از مواقع از بروز اين فاجعه پیشگیری كرد.
وی با تاكید براينکه بهبودی كامل بدون باقی ماندن هیچ اثری در اكثر موارد رخ 
می دهد، خاطرنشان كرد: در بعضی از بیماران، بیماری خفیف است و علايم در 
عرض چند هفته برطرف می شود، اما در بعضی بیماران علايم تا يک سال يا بیشتر 

نیز ادامه دارد.
غفاری افزود: در اين موارد با كمک انواع مختلف روش های فیزيوتراپی می توان 
تحرک بیمار را بهبود بخشید تا زمانی كه بیمار سلامت كامل خود را به دست آورد.

وی تصريح كرد:  سندرم گیلن باره پیشگیری ندارد و علل بروز آن ناشناخته است. 
اين بیماری شوخی ندارد و بايد به محض شروع علايم و نشانه های ابتلا به اين 

سندرم در سريعترين زمان ممکن به پزشک مراجعه كنید.

مطالعات نشان می دهد؛

معرفیرژيمغذايیپیشگیریازسرطان
نتايج يک مطالعه جديد نشان می دهد كه عادات غذايی اكثر بزرگسالان با 
دستورالعمل های غذايی كه می توانند خطر ابتلا به سرطان را كاهش دهند 
مطابقت ندارد. به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مديسن نت، محققان در اين 
را بررسی  مطالعه، داده های حدود ۳1000 شركت كننده بزرگسال آمريکايی 
تکمیل  از  قبل  ساعت  در 2۴  كنندگان  شركت  آنچه  تحلیل  و  تجزيه  كردند. 
نظرسنجی خورده بودند نشان داد كه حدود ۶۳٪ تا 7۳٪ مقدار توصیه شده روزانه 
میوه و سبزيجات و غلات كامل را دريافت نکرده و حدود ۹0٪ میزان ۳0 گرم فیبر 
روزانه توصیه شده را دريافت نکرده بودند. تقريباً 70٪ شركت كنندگان دارای اضافه 
وزن يا چاقی بودند. شركت كنندگان چاق به میزان قابل توجهی كمتر از ساير 
بزرگسالان میزان توصیه شده از فیبر، میوه، سبزيجات غیرنشاسته ای و غلات 
كامل دريافت كرده بودند. به طورمیانگین، تمام شركت كنندگان بیش از مقدار 

توصیه شده كمتر از 10 درصد كالری روزانه قندهای افزودنی مصرف می كردند.
»كالین اسپیز«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه ايالتی اوهايو، در اين باره 
می گويد: »ما قصد داريم افراد را به سمت يک نوع الگوی غذايی گیاهی غنی از 
میوه و سبزيجات، غلات سبوس دار و لوبیا، نخود فرنگی، عدس، دانه ها و مغزها و 
كاهش چربی های اشباع شده و سديم سوق دهیم.« وی در ادامه افزود: »اصلاح 
الگوهای فعلی رژيم غذايی و جسمی ما برای همسويی بهتر با اين دستورالعمل های 
مبتنی بر شواهد در طول زمان برای كاهش خطر بیماری غیرواگیر و بهبود سلامت 
مادام العمر مهم است.« در صورت پذيرش اين توصیه ها، ريسک چاقی، سرطان، 

بیماری قلبی عروقی، سکته و فشارخون بالا كاهش می يابد.
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رئیس شورای اسلامی شهر مقدس خواستار شد؛

ارائهآموزشهایلازمبهعوامل
برخوردباتخلفاتشهری

در  قانون  دقیق  اجرای  بر  تأكید  با  قم  مقدس  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
ساماندهی شهری، خواستار ارائه آموزش های لازم به عوامل برخورد با تخلفات 

و سدّ معبر شهری شد. 
عبدالله جلالی در نشست رسمی و علنی روزدوشنبه شورای اسلامی شهر به 
فیلم های اخیر منتشر شده از برخورد برخی عوامل سدّ معبر با برخی شهروندان 
توجه داد و اظهارداشت :انتشار اينگونه فیلم ها نگرانی ها و بلکه ابهاماتی برای 
مردم و مديريت شهری پديد می آورد كه البته پاسخ های لازم به اين مسائل داده 
شده، اما ضروری است تا با توجه به حساسیت موضوع و تأثیرات منفی آن در روند 
خدمات رسانی به مردم، اينگونه پديده ها از ابعاد مختلف مورد توجه ويژه و البته 

تجزيه و تحلیل قرار گیرد.
رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم اضافه كرد: در اين فیلم شاهد سدّ معبر 
يک شهروند برای تأمین مخارج زندگی هستیم، ضمن آن كه شهرداری هم بر 

اساس قانون نمی تواند اجازه سدّ معبر به شهروندان بدهد.
وی با تاكید بر اين كه عدم برخورد با سدّ معبرهای احتمالی سبب ايجاد هرج و 
مرج در شهر می شود تأكید كرد: سؤال اساسی اين است كه در چنین مواقعی چه 
بايد كرد و البته پاسخ آن كه قطعا و تحت هر شرايطی بايد قانون اجرا شود و البته 

نکته مهم در اين راستا، چگونگی عمل به قانون است.
جلالی با اشاره به اين كه هر نوع برخورد احتمالی با نقض قانون، بايد به صورت 
قانونی و نه فیزيکی باشد خواستار تداوم ساماندهی دستفروش ها و دوره گردها 
توسط مديريت شهری شد. وی در عین حال بیان داشت: همه عوامل برخورد 
با تخلفات و سدّ معبرها و همچنین پیمانکاران اين عرصه، بايد آموزش های لازم 
را ديده باشند و بدانند كه ابزار اصلی كار آنان، سعه صدر در مواجهه با مردم است 
و حتی توهین از سوی ناقضان قانون، نمی تواند دلیلی برای برخورد فیزيکی با 
آنان باشد. رئیس شورای اسلامی شهر همچنین با ابراز تأسف از اين برخوردها 
خاطر نشان كرد: بايد بدانیم كه اينگونه اتفاقات و جوسازی ها سبب بهره برداری 
دشمنان خواهد شد و از اين رو لازم است تا هر فرد در  جايگاه خود، قانونمداری و 

تعهد به قانون را سرلوحه اقدامات خود قرار دهند.
وی افزود: قصد توجیه اتفاق اخیر را نداريم، اما جامعه هم بايد بداند كه شهرداری 

موظف به إعمال قانون و البته به شکل صحیح آن است.
جلالی با ابراز امیدواری به عدم تکرار اين اتفاقات، از مردم بابت صحنه های پديد 

آمده عذرخواهی كرد.
 

ريیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

نیمهدومسالجاریواحدهای
متعددصنعتیافتتاحمیشود

ريیس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: با توجه به حجم سنگین 
سرمايه گذاری صورت گرفته در بخش صنعت استان و بر اساس برنامه ريزی  تدوين 
شده در نیمه دوم سالجاری، فعالیت واحدهای متعدد صنعتی در شهرک های 

صنعتی قم آغاز خواهد شد. 
محمود سیجانی ضمن اشاره به قابلیت های متعدد و زيرساخت های مناسب 
شهرک های صنعتی قم برای جذب علاقه مندان به فعالیت های تولیدی، بیان كرد: 
استقبال بخش خصوصی برای سرمايه گذاری در بخش  صنعت قم رو به افزايش 
بوده و اين ظرفیت، موقعیت مطلوبی برای گسترش حجم تولید و اشتغالزايی در 
استان ايجاد كرده  كه نمونه هايی ازآن در افتتاح چندين واحد صنعتی طی ماه های 

آينده درقم قابل مشاهده است.
در  حضور  برای  سرمايه گذاران  استقبال  بالای  حجم  به  توجه  با  افزود:  وی 
فعالیت های صنعتی استان،  حمايت از طرح های صنعتی دانش بنیان،  پیشرو، 
كم آب بر، اشتغالزا و متناسب با ظرفیت های محیط زيستی قم در اولويت  برنامه های 

اقتصادی استان برای صدور مجوزهای لازم و آغاز فرآيندهای اجرايی قرار دارد.
وی ادامه داد: شهرک های صنعتی قم علاوه بر دارا بودن زيرساخت های مورد 
تا  نزديکی  فاصله  متنوع،  بخش های  در  تولیدی  واحدهای  احداث  برای  نیاز 
بزرگترين بازارهای مصرف كشور دارند و به همین دلیل تولیدكنندگان با هزينه 
به دست مصرف كنندگان  را  كمتر و سرعت بیشتر می توانند محصولات خود 
برسانند كه اين موضوع در بازار رقابتی امروز از اهمیت فراوانی برخوردار است. 
سیجانی گفت: راهبرد استقبال از سرمايه گذاران برای ايجاد واحدهای صنعتی 
جديد، همراستا با موضوع تکمیل زنجیره تولید در بخش صنعت قم به عنوان يک 
ضرورت برای توسعه اقتصادی استان مورد توجه قرار گرفته است و بر همین اساس 
اكنون بخش زيادی از مواد اولیه و كالاهای مورد استفاده در تولید محصول نهايی 
از داخل استان تامین می شود كه اين اقدام صرفه جويی ارزی قابل توجهی به 

همراه داشته است.
 

به منظور تامین کالاهای اساسی و نهاده های دامی استان قم انجام شد؛

اعزام۲۴۰دستگاهناوگانباریازقم
بهبندرامامخمینی

مديركل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: به منظور تامین 
كالاهای اساسی و نهاده های دامی استان ، طی مدت كمتر از يکماه ، 2۴0 

دستگاه ناوگان عمومی باری از قم به بندر امام خمینی)ره( اعزام شده است. 
محمد حسن كلهری بیان كرد: با توجه به دستورالعملهای ابلاغی سازمان 
متبوع، به منظور تامین كالاهای اساسی ونهاده های دامی ) كنجاله سويا ، جو ، 
ذرت و غیره( استان ، ازنیمه دوم خرداد ماه 1۴00 ، اعزام ناوگان باری با مبدا قم به 

مقصد بندر امام خمینی آغاز گرديد .
وی با ياد آوری اعزام )به طور متوسط ( روزانه10 دستگاه ناوگان باری ) لبه دار 
( از قم به بندر امام خمینی خاطر نشان كرد: از زمان اجرای طرح و د رمدت 
كمتر از يکماه ، تاكنون افزون بر 2۴0 دستگاه ناوگان باری استان قم ، جهت 
تامین كالاهای اساسی و نهاده های دامی به اين بندر اعزام شده است. كلهری 
در ادامه به تمهیدات به عمل آمده در راستای تسريع در حمل كالاهای اساسی 
به استان اظهار داشت: به منظور تسهیل فرآيند بارگیری ، طی جلسات متعدد 
، ضمن هماهنگی با ستاد پشتیبانی امور دام استان ، نسبت به انتخاب شركت 
توانمند حمل بار در استان جهت اعزام و استقرار نماينده در بندر امام خمینی 
اقدام شد. مديركل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم با عنوان اين مهم كه 
هیچ گونه مشکلی در تامین و اعزام ناوگان باری مورد نیاز نداريم افزود: طی مصوبه 
ابلاغی سازمان متبوع مقرر گرديد بارنامه ناوگان عمومی حمل كالاهای اساسی و 
نهاده های دامی ازبندر امام خمینی به استان ، درقم صادر گردد. وی ادامه داد: 
همچنین شركتهای حمل و نقل كالا كه حضوری فعال در حمل كالاهای اساسی 
و نهاده های دامی از بندر امام به استان قم داشته اند ، توسط اين اداره كل مورد 

تشويق قرار می گیرند.
 

مديرعامل شرکت توزيع برق استان قم:

عبورازشرايطقطعیبرقنیازمند
همکاریمردماست

مديرعامل شركت توزيع نیروی برق استان قم گفت: مشتركان با مديريت مصرف 
به ويژه در ساعات اوج بار )12 تا 1۸( از استفاده لوازم برقی پرمصرف غیرضروری 

خودداری كنند تا از شرايط سخت قطعی برق در استان عبور كنیم. 
مهدی آهنین پنجه در اين زمینه افزود: برای هر استان يک سقف مصرف تعريف 
شده است كه بايد با اقدامات مديريت مصرف، میزان مصرف خود را كاهش دهند.

وی اضافه كرد: در صورتی كه میزان مصرف از سهمیه تعیین شده كمتر باشد 
محدوديتی ايجاد نخواهد شد اما استان هايی كه موفق به انجام اين كار نشوند 

متحمل خاموشی خواهند شد.

معاون استاندارقم:

مردمقممنتظرواكسن
كرونایايرانیهستند

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم، با بیان اينکه استقبال از واكسن 
كرونای ايرانی نسبت به نمونه خارجی آن در اين استان بیشتر است گفت: مردم 
قم منتظر واكسن كرونای ايرانی هستند و اين موضوع به اطلاع مسئولان وزارت 

بهداشت نیز رسیده است. 
بیژن سلیمان پور روز دوشنبه در پنجاهمین جلسه شورای اطلاع رسانی قم در سالن 
كرامت استانداری، بااشاره به قرار گرفتن قم در وضعیت نارنجی كرونايی افزود: با 
وجود الزام ادارات قم به رعايت دستورالعمل های بهداشتی متاسفانه شاهد هستیم 

كه رعايت آنها توسط برخی مديران بی توجهی شده است.
وی، با تاكید بر اهمیت آغاز برنامه ريزی با هیات های عزاداری استان پیرامون رعايت 
پروتکل های بهداشتی در ايام ماه محرم و صفر افزود: از امروز بايد دستورالعمل های 
بهداشتی به هیات های عزاداری و مساجد داده شود چرا كه تاخیر در اين زمینه 

موجب بی اثر شدن برنامه ها می شود.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم، عادی انگاری شرايط كرونايی 
را نگران كننده است، گفت: از رسانه های استان انتظار داريم همانگونه كه تاكنون 
در موضوع كرونا و الزام رعايت دستورالعمل های بهداشتی به خوبی عمل كرده اند، 
با توجه به ورود نوع جديد ويروس كرونا به كشور اين روند را با  تولیدات خلاقانه ادامه 
دهند. وی سیاه نمايی و خودكم بینی را از جمله حربه های رسانه ای دشمن علیه 
ملت ايران دانست و افزود: يکی از سناريوهای دشمن ايجاد تشدد در جامعه است به 
همین دلیل رسانه های استان ضمن پیگیری مطالبات مردم از مسئولان بايد با دقت 

در اين زمینه عمل كنند تا وحدت و اقتدار ملی آسیب نبیند.
سلیمان پور، ادامه داد: بنده به عنوان مسئول شورای اطلاع رسانی استان از همه 
رسانه های قم می خواهم كه وارد مطالبه گری جدی از مسئولان شده و با نقدهای 
پاسخگويی  موجب  مردم،  مشکلات  و  مطالبه ها  پیگیری  ضمن  خود،  سازنده 

مسئولان را بیش از پیش فراهم كنند.
وی در بخش ديگری از سخنان خود با ابراز نگرانی از وضعیت افغانستان گفت: 
پیش بینی می شود ۳ میلیون افغان به دلیل اين ناآرامی ها اقدام به مهاجرت از 
افغانستان كنند كه به دلیل جايگاه ايران و قم، اين استان يکی از مناطقی است 
كه حضور اين مهاجران قابل پیش بینی است كه در اين زمینه هماهنگی هايی با 

دستگاه های مختلف در سطح ملی و استانی در حال انجام است.

جانشین فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم:

۸۵درصدسربازانقمیدردوره
مهارتآموزیشركتمیكنند

جانشین فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم گفت:در سالجاری ۸۵ درصد و 
از سال 1۴01 به بعد 100 درصد سربازان دراين استان بايد دوره مهارت  آموزی را 
بگذرانند و صدور كارت پايان خدمت كاركنان و سربازان وظیفه از سال آينده مشروط 

به فراگیری مهارت تخصصی است. 
سرهنگ محمد رضا موحد روز دوشنبه درجمع خبرنگاران، افزود: سربازان علاوه بر 
آموزش هايی كه برای دوره سربازی می گذرانند،آموزش های عمومی پنجگانه نیز در 

برنامه خدمتی آنان گنجانده شده است. 
وی تصريح كرد: دوره ها به دو صورت كلاس های آموزشی كه با همکاری سازمان 
فنی حرفه ای ،جهاد كشاورزی، جهاد دانشگاهی و ورزش جوانان انجام می شود و 

كلاس های عملی در محیط واقعی كار است.
وی ادامه داد: سربازان درمحیط واقعی كار نزد افرادی كه مشاغل تخصصی مثل 
تعمیركاران، آرايشگران ،آشپزخانه، نانوايی وغیره با توجه به مشاغل و كارگاه هايی كه 
موجود است، در محیط واقعی كار تحت آموزش استاد كار قرار می گیرند و برای آنان 

مدرک صادر می شود و بعد از آن در طول خدمت می تواند ادامه فعالیت دهند.
موحد گفت: در بحث مهارت آموزی كاركنان وظیفه 2هزار و ۳00 سرباز توسط 
سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( استان قم آموزش ديده و برای آنان  مدرک صادر 
شده است. به گفته وی، بر اساس تدبیر مقام معظم رهبری امسال سال سوم است كه 
بحث مهارت آموزی را در نیروهای مسلح و سپاه انجام می دهیم و هدف های اصلی 
اين برنامه يکی غنی سازی سربازی و ايجاد جذابیت و شادابی و همچنین ايجاد حس 
آرامش و امید به آينده و دوران پس از خدمت است و ديگری هدايت اين ظرفیت بزرگ 

به سمت توسعه و اشتغال زايی و كسب و كار جوانان در آينده می باشد.
موحد بیان داشت: سهم ابلاغی سپاه قم در سال ۹۹ پوشش ۶۵ درصد سربازان 
در بحث مهارت آموزی بوده كه ما موفق شديم بیش از ۹۶ درصد از كاركنان وظیفه 

را پوشش دهیم .
وی يادآور شد: در سالهای ۹7، ۹۸ و ۹۹ ،حدود 2 هزار و ۳00 سرباز در رده های 

سپاه مستقر در استان آموزش ديده و برای آنها مدرک صادر شده است.
 

با حضور تعدادی از مسئولان استان قم :

مشکلاتتوزيعبرقدرايستگاههای
ارتباطیقمبررسیشد

مشکل های توزيع برق در مراكز زيرساختی، مخابراتی و ايستگاه های قم با حضور 
تعدادی از مسئولان اين استان مورد بررسی قرار گرفت. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی اداره كل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، 
مديركل ارتباطات قم در مورد نحوه  مصرف برق مراكز ارتباطی با توجه به افزايش 
گرما در استان افزود: تمامی واحدهای دولتی و خصوصی حوزه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات استان طبق دستورالعمل ها و ابلاغیه های شركت توزيع نیروی برق استان 
نسبت به صرفه جويی در مصرف برق در ساختمان های اداری اقدام و در جهت 

كاهش و مديريت مصرف گام بر می داريم.
جواد غلام پور ادامه داد: با توجه به نقشی كه دولت بر عهده وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات گذاشته است و هم چنین میزان روز افزون مصرف برق در استان 
و نیز گرمای شديد هوا و مشکل های قطعی برق به علت كمبود منابع، برگزاری 

جلسه هايی در اين راستا ضروری است.
در ادامه معاون مديركل ارتباطات زيرساخت استان نیز بیان داشت: با هزينه صورت 
گرفته در اداره كل ارتباطات زيرساخت استان برای بهسازی روشنايی و استفاده از 
لامپ های كم مصرف در راستای  كاهش مصرف اداری تمام تلاش های لازم صورت 
پذيرفته و 10 درصد از برق مصرفی اداره كل ارتباطات زيرساخت استان اداری و 
مابقی برای تجهیزات فنی می باشد. محمد پهلوانی همچنین خواستار نگاه مثبت 
شركت توزيع نیروی برق در خصوص عدم قطعی برق مراكز ارتباطات زيرساخت شد و 

افرود: با توجه به فرسودگی ديزل موجود به كارگیری ديزل جديد ضروری است.
 

مديرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

تحويلاراضی۲۲هکتاری
طرحمسکناقدامملی

مديركل راه و شهرسازی استان قم گفت: اراضی 22 هکتاری پرديسان كه از دی 
ماه سال گذشته به طرح مسکن اقدام ملی اختصاص يافته بود به بنیاد مسکن 

تحويل داده شد. 
حسن صبوری روزيکشنبه در حاشیه آغاز عملیات اجرايی ساخت هزار و ۳00 واحد 
مسکونی در اراضی 17 هکتاری و آماده سازی 700 واحد مسکونی در اراضی 22 
هکتاری پرديسان قم اظهار داشت: اراضی 22 هکتاری پرديسان قم در دی ماه سال 
گذشته به طرح مسکن اقدام ملی اختصاص يافت و پس از سپری كردن فرايند تغییر 
كاربری و تايید شورايعالی شهرسازی و معماری كشور، امروز به بنیاد مسکن تحويل 
داده شد. وی افزود در اين زمین با زيربنای 7۵ هزار مترمربع 700 واحد ساختمانی 
برای متقاضیان مسکن ملی فاز اول احداث خواهد شد. وی در خصوص اراضی 
۵۶0 هکتاری مسیر پرديسان- ورجان ادامه داد: الحاق اين اراضی در سال گذشته 
در شورای برنامه ريزی استان تصويب شد كه در صورت تايید در شورايعالی شهرسازی 

و معماری كشور به شهر قم الحاق می شود.

گروه خانواده:  هر ساله در ايام تابستان مصرف برق در اقصی نقاط كشور به ويژه 
شهرهای گرمتر و جنوبی تر بیش از پیش می شود به طوريکه قطعی های برق برای خیلی 
از مناطق و شهرها رخ می دهد و مردم را نیز دچار مشکلاتی می كند. امسال با همراه 
شدن گرمای تابستان و شیوع خیز پنجم كرونا در كشور می بايست نگاه بهتر و كاربردی 
تری به صرفه جويی در مصرف برق داشته باشیم. به طوريکه در خبرها اعلام شده، میزان 
مصرف برق در يکی از روزها در كشور 65 هزار مگاوات بوده اما مجموع نیروگاه های كشور 

بیش از 55 هزار مگاوات نمی توانند برق تولید كنند.
اگر نگاهی به محیط كار و زندگی خودمان بیاندازيم متوجه می شويم كه در اين مسیر 
خیلی می توانیم ياری گر نیروگاه های برق و صرفه جويی در مصرف آن باشیم به طوريکه 
با تغییر سبک زندگی ما خیلی از مسائل حل خواهد شد و در مصرف انرژی صرفه جويی 
زيادی می شود شايد الان عده ای باشند كه با موضع گیری بگويند همین قطعی های 
برق برايمان كافی است و ديگری نیازی به صرفه جويی نیست! درحالیکه اين تفکر اشتباه 
است و با يک تغییرات كوچک در سبک زندگی می توانیم در اين مسیر كمک كننده به 

همه شهروندانمان باشیم.
در اين گزارش تلاش داريم برخی از راه كارهای ساده اما كاربردی مصرف برق خانوارها 

را به خانواده ها آموزش دهیم:
1-هرگز نشه فراموش لامپ اضافی خاموش

اين شعار »هرگز نشه فراموش لامپ اضافی خاموش« را همه هم نسل های ما يادشان 
می آيد كه بابابرقی با يک تبلیغ ساده تلويزيونی چه چیزهايی را به ما ياد داد و در وجودمان 
نهادينه كرد شايد تا همین الان هم اگر به افرادی اين را بگويیم اعتراض كنند كه مگر می 
شود با مصرف چند لامپ صرفه جويی كرد؟ پاسخ واقعا بله است چرا كه به تصاعد اگر هر 
خانواده ای تا شباهنگام لامپی در خانه روشن نکند و شب ها نیز تمام لامپ های غیرلازم 
مثل اتاق های مختلف يا حمام وسرويس بهداشتی را روشن نگه ندارد، به صرفه جويی در 
مصرف انرژی كمک بزرگی كرده است. پس يادمان باشد شعار هرگز نشه فراموش را به 

نسل های جديد نیز آموزش دهیم.
در ساعات روز نیز كه در منزل يا محل كار امکان استفاده از نور طبیعی را داريد بهتر 
است پرده ها را كنار بکشید و از نور طبیعی استفاده كنید كمااينکه خیلی ها عادت دارند 
در روز نیز از برق استفاده می كنند و عادت غلطی است. بهتر است شب هنگام همه 
اعضای خانواده در يک اتاق جمع شوند تا لامپ كمتری مصرف شود حتی برای رمانتیک 
تر و زيباتر كردن فضای منزل می توانید گاهی از شمع هم برای روشنايی استفاده كنید. 
در اداره ها و سازمان ها هم كاركنان می توانند در اتاق هايی كه رفت و آمد ندارند يا كم رفت 
و آمد می كنند، لامپ ها را خاموش كنند يا از فن كولرها كمتر استفاده كنند و در زمان 
خروج از محل كار كولرهای خنک كننده را خاموش كنند. بهتر است میزهای كار را در 
موقعیت هايی قرار دهید كه كنار پنجره باشند تا از نور طبیعی بهره بهتری ببريد يا از پرده 

های نازک استفاده كنید تا نور بهتر به داخل اتاق بتابد.
حتی خود استفاده از لامپ ها هم صرفه اقتصادی بايد برای مردم داشته باشد چرا كه 
قديم لامپ های معمولی مورد استفاده قرار می گرفت اما الان لامپ های كم مصرف 
خیلی در صرف انرژی برق و همینطور مصرف برق خانوارها كمک كننده است پس 
برای تهیه لامپ ها نیز می توانید از لامپ های كم مصرف مختلف با میزان برق متفاوت 

استفاده كنید.
بنابراين لامپ های رشته ای را با لامپ های فلورسنت )CFL( يا لامپ های LED كه 
هم نور بیشتری دارند و هم انرژی كمتری مصرف می كنند، تعويض كنید. لامپ های 
فلورسنت )CFL( اولین جايگزين لامپ های رشته ای بودند. لامپ های فلورسنت فشرده 
جیوه  كمتری دارند، بنابراين بهتر می سوزند و نور بیشتری دارند. لامپ های LED در 

مقايسه با لامپ های فلورسنت، جديدتر و البته كمی گران تر هستند، اما حاوی جیوه 
نیستند و عمر بالاتری دارند.

2-لوازم برقی اضافه را خاموش کنید
شايد خیلی ها ندانند همین شارژهايی كه به برق هست، دستگاه قهوه ساز يا چايی 
ساز و همینطور مايکروويو و ديگر لوازم برقی مثل لپ تاپ و رايانه ، تلويزيزن و ديگر سیستم 
صوتی در منزل تا وقتی كه از آنها استفاده هم نمی كنید اما دو شاخه آنها به برق است، 
برق مصرف می كند پس بهتر است كه اين لوازم را با دو شاخه جدا كنید و در زمان 

استفاده دو شاخه آنها را به برق بزنید.
برای تهیه لوازم برقی جديد در خانه هم بهتر است به میزان مصرف انرژی آن وسیله 
توجه كنید كه پرمصرف نباشد. برای استفاده از ماشین ظرفشويی بهتر است در ساعات 
غیر پیک مصرف برق و با حداكثر ظرفیت ماشین با زمان كمتر به شست و شوی ظرف 

ها بپردازيد.
توجه به اين جزئیات كوچک آنقدر اهمیت دارد تا اينکه بگويیم برای باز كردن درب 
يخچال بهتر است تصمیم بگیريد چه چیزهايی لازم داريد تا از زمان زيادی باز بودن درب 

يخچال و صرف انرژی زياد خودداری كنید.
 3-در استفاده از لوازم برقی دقت بیشتری کنید

غیر از ايام تابستان شايد ما مصرف زيادی از لوازم برقی منزلمان داشته باشید اما اين 
مصرف در تابستان مثل ماشین لباس شويی چند برابر می شود چرا كه به دلیل گرما 
لباس ها را مدام شست و شو می كنیم بهتر است گاهی اين لباس ها را به جای استفاده 
از ماشین با صرف وقت و میزان آب اندكی با دست شست و شو كنیم و در آفتاب قرار 
دهیم حتی برای صرف زمان كمتر استفاده از ماشین لباسشويی می توانید از خشک كن 
ماشین استفاده نکنید به جای آن لباس ها را در معرض هوای آزاد قرار دهید تا خشک 

شوند.
برای استفاده از كولرها در منزل بهتر است زمان هايی كه احساس می كنید هوای 
منزل تان مطبوع تر است و گرمای كمتری دارد، از كولر استفاده نکنید و ساعاتی را برای 
استراحت و مصرف برق كمتر اختصاص دهید. همچنین لوازم برقی پرمصرف را در 

ساعات اولیه كم مصرف برق مورد استفاده قرار دهید.
گاه ديده می شود كه كولرها در منزل روشن هستند اما سرمای خوبی تولید نمی 
كنند برخی مواقع علت اين امر عايق نبودن روی كولر است كه بهتر است در يک فرصت 
مناسب كولر خود را چک كنید و از عايق بودن آن مطمئن شويد تا سرمای به بیرون درز 
نکند. بنابراين به اين طور منازل كه به خوبی عايق كاری نشده و در سرما و گرما انرژی 
منزل يا محل های كار هدر می رود، خانه های كاغذی گفته می شود بهتر است همین 
امسال تصمیم بگیريد با خانه كاغذی خداحافظی كنید و درب و پنجره ها را درز گیری 

كرده و از صرف انرژی هدررفته جلوگیری كنید. 
4-از آب گرم متعادل استفاده کنید

در ايام گرما و تابستان كه شما نیاز داريد هر روز يا يک روز در میان دوش بگیريد بهتر 
است زمان حمام كردن تان را كم كنید و به جای استفاده از آب خیلی گرم از آب ولرم 
برای خنک شدن و حمام كردن استفاده كنید تا انرژی كمتری صرف شود. همچنین 
نیازی نیست كه كتری يا سماور مدام روشن باشد بهتر است در مواقع لازم و استفاده 
روشن كنید. و در نهايت با رعايت اين تمهیدات ساده اما كاربردی می توانید تابستان را 
با قطعی های كمتر برق و مشکلات انرژی سپری كنید. والدين در خانه ها برای فرهنگ 
سازی مصرف بهینه برق و آب خیلی می توانند به فرزندانشان گره گشا و كارساز باشند، 
مثل اينکه با كم كردن برق های منزل ، استراحت گاه به گاه فن كولرها يا اسپلیت ها و 

همینطور لوازم برقی خانه اين فرهنگ را به فرزندانشان نیز آموزش می دهند.

از هدررفت انرژی از درب يخچال تا کشیدن شارژرها از برق ؛

راهکارهای ساده صرفه جویی در مصرف برق

برای هماهنگ سازی فعالیت آموزش و پرورش و ديگر 
نهادهای فعال در حوزه كودكان و نوجوانان، لازم است 
عادت ها و رفتارها و همچنین نیازهای جامعه، خانواده 
آن،  نتیجه  در  و  گیرد  قرار  پژوهش  مورد  كودكان  و 

كارشناسان و متخصصان اقدام به برنامه ريزی كنند. 
ساعت های زيادی از زندگی دانش آموزان در مدارس 
سپری می شود و همچنین در ادامه روز آنها مجبورند 
برای درس های روزهای بعد آماده شوند. اين مساله در 
حالی اتفاق می افتد كه در سه ماه تابستان دانش آموزان 
هیچ ارتباطی با مدارس ندارند. همچنین برای ۶ سال 
ابتدايی زندگی كودكان كه نقش مهمی در تربیت شان 
دارد، برنامه ريزی مدونی وجود ندارد؛، والدين اگر فرصت 
و حساسیت لازم برای پرورش ذهنی و جسمی كودكان 
در ۶ سال نخست داشته  باشند، از اين زمان استفاده 
بهینه می كنند، اما اگر آگاهی لازم را نداشته باشند، اين 

مهم ناديده گرفته خواهدشد.
ارشاد اسلامی،  و  سیدعباس صالحی وزير فرهنگ 
ششم تیرماه با بیان اينکه پیش از اين، نهادهايی كه 
وظیفه آموزش و تربیت را دارند، همگرا و در يک بستر 
فعال بودند، گفت: امروز شاهديم گسستی در اين میان 
ديده می شود. دانش آموز در يک محیط ايزوله پرورش 
پیدا نمی كند؛ نهاد تعلیم و تربیت می تواند اين موضوع 
را سامان دهد. نبايد فضای اين نهاد را به يک موضوع 

محدود كنیم.
وی تاكید كرد: بايد بتوانیم در يک نگاه فرابخشی به 

يک تركیب مناسب بین نهادهای موثر برسیم.
به گفته وی، در نظرسنجی انجام شده در سال 1۳۹۸، 
7۵  درصد از دانش آموزان سنین 1۵ تا 1۸ سال، درباره 
مدت زمان اوقات فراغت خود در زمان تحصیل گفتند 
دو ساعت فرصت فراغت دارند و بیش از 20  درصد هم 
گفتند بالای چهار تا پنج ساعت. اين در حالی است 
كه 70  درصد اين دانش آموزان گفتند كتاب غیردرسی 

نمی خوانند.
مدارس ايران کتابدار ندارد

آموزش  مساله  به  بیشتر  ايران  در  آموزش وپرورش 
پرورش  میان  اين  در  دارد؛،  توجه  درسی  كتاب های 
ناديده  است  ممکن  كودكان  مهارت های  و  خلاقیت 

گرفته  شود.
فرمهر منجزی مترجم كتاب های كودک و نوجوان و 
عضو شورای كتاب كودک با بیان اينکه آموزش وپرورش 
نبايد يک بُعدی عمل كند به خبرنگار ايرناپلاس گفت: 
حوزه  در  كه  غیردولتی  سازمان های  از  زيادی  تعداد 
كودک و نوجوان فعالیت می كنند، به دلیل كاستی های 
از  يکی  گرفتند.  شکل  آموزش وپرورش  در  موجود 
پُست  نداشتن  ايران،  در  آموزش وپرورش  كمبودهای 
با كتابدار كتابخانه  البته  كتابدار در مدرسه است كه 

عمومی و تخصصی دانشگاه تفاوت دارد.
تا  دهد  اجازه  آموزش وپرورش  اگر  داد:  ادامه  وی 
همگرايی ايجاد شود و از سازمان های غیردولتی كمک 
آموزشی  مساله  در  ديگر  نهادهای  بگذارد  و  بگیرد 
اجتماعی،  رفتارهای  وسیله  اين  به  كنند،  فعالیت 
آداب و معاشرت و مهارت ها همراه با آموزش رسمی به 
دانش آموزان منتقل می شود. اما آموزش وپرورش خیلی 
بسته است و نمی توان حتی داوطلبانه، مسئولیتی مانند 

كتابداری را برعهده گرفت.
دانش آموزان با فعايت های اجتماعی آشنا 

نمی شوند
اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزير  تاكیدات  از  يکی 
توجه به زيست اجتماعی است: نیاز زيادی به تربیت 
اجتماعی داريم. يکی از متغیرهای تربیت اجتماعی، 
عضويت در تشکل های اجتماعی است كه جمعی شدن 
و اجتماعی شدن را آموزش می دهد و دانش آموز از اين 
زندگی  مهارت های  می آموزد.  را  مهارت هايی  طريق 
جمعی مهم است و در يک تشکل اجتماعی است كه 
و شکل  تمرين می شود  اجتماعی  زندگی  و  گفت وگو 

می گیرد.
به گفته منجزی، متاسفانه دانش آموزان در آموزش 
رسمی با فعالیت داوطلبانه آشنا نمی شوند. تا جايی 
در  دانش آموزان  كشورها  از  برخی  در  دارم،  خبر  كه 
خانه سالمندان و ديگر نهادها فعالیت می كنند و برای 
گرفتن مدرک ديپلم لازم است ساعت ها كار داوطلبانه 
داشته  باشند. در ايران سازمان های مردم نهاد زيادی 
داريم كه در حوزه كودک و نوجوان فعالیت می كنند اما 
دانش آموزان در مدارس با اين فعايت ها آشنا نمی شوند و 

از كودكی به فکر شغل و درآمد هستند.
تجهیز  و  كتابخوانی  ترويج  در حوزه  كه سال ها  وی 
كتابخانه ها فعالیت كرده ، به امکان فعالیت دانش آموزان 
در كتابخانه ها توضیح داد: رفتار اجتماعی كودک را با 
مسائل اجتماعی آشنا می كند، برای مثال اگر كودک 
در تجهیز كتابخانه ها فعالیت كند، با روستاها و فعالیت 
در آن آشنا می شود، نیازها و كمبودها را می شناسد و 
درباره طريقه رفتار با آن آشنا می شوند؛ اما در طول سال 

تحصیلی اين اتفاق نمی افتد.
برای  برنامه ای  هم  تابستان  ماه های  در  همچنین 
دانش آموزان در نظر گرفته نمی شود. حتی دانش آموزان 
پیدا نمی كنند در سال تحصیلی چند كتاب  فرصت 
غیردرسی مطالعه كنند، تا روحیه آنها تلطیف شود و با 
جهان ديگری آشنا شوند. نیاز است در قرن بیست و يکم 
كه همه چیز متفاوت شده ، بازنگری در فعالیت آموزش و 

پرورش ممکن باشد.
و  اشاره  مساله  طرح  در  رسانه ها  نقش  به  منجزی 
بیان كرد: اگر بیشتر به اين موضوع پرداخته  شود، در 

ذهن مسئولان و مردم جای می گیرد و همه به آن فکر 
می كنند در نتیجه می توانند تاثیرگذار باشند. همچنین 
می توان اين مطالبه را در نهادهای غیردولتی عنوان كرد 
و سازمان های غیردولتی كه در زمینه كودک و نوجوان 
فعالیت می كنند و معمولا با هم در ارتباط هستند با 

همفکری كارشناسان و متخصصان راهکار ارائه دهند.
نهادهای آموزشی با هم هماهنگ شوند

محمدرضا نیک نژاد كارشناس حوزه آموزش وپرورش 
درباره لزوم همگرايی نهادها و سازمان هايی كه در حوزه 
كودک و نوجوان فعالیت می كنند، به خبرنگار ايرناپلاس 
گفت: در اين مسیر نمی توانیم يک روند يکسان و بدون 
نوسان را ببینیم. در سالیان افت وخیزهايی وجود داشت 
و جاهايی آموزش  و پروش دانش آموزان به هم نزديک و 

جايی از هم دور شدند.
وی ادامه داد: زمانی كه كانون پرورش فکری كودكان 
و نوجوانان شروع به كار كرد، تمركز بر مسايل پرورشی 
موسیقايی  و  هنری  مهارت های  كتاب خوانی،  مانند 
مطرح بود و افراد مهمی در كشور در اجرای آنها نقش 
راستا  همان  در  پرورش  و  آموزش  نتیجه  در  داشتند. 
مختلف  بخش های  مسئول  را  افرادی  و  برنامه ريزی 
می كرد كه با انديشه ابتدايی هماهنگی لازم را داشته  

باشند.
به گفته اين كارشناس آموزش، پس از انقلاب نهادهای 
متفاوتی خود را برای آموزش شهروندان آماده كردند. 
وی توضیح داد: شهروند، اصطلاح مدرنی است و شايد 
نتوان به نهادهای گوناگونی كه وارد اين مساله شدند، 
اطلاق كرد كه آموزش شهروندان را در نظر داشتند. 
نهادهای مختلف فعال در پروش و آموزش دانش آموزان 
با ديدگاه های جداگانه برنامه ريزی و فعالیت می كنند، در 
حالی كه با يکديگر هماهنگی ندارند. درست است كه 
نگاه حاكمیتی از بالا به آنها نظارت می كند، اما با توجه 
به امکانات، تناقض های زيادی میان آنها ايجاد می شود.

انديشه های ايدئولوژيک در کتاب های درسی
شهروندسازی  با  همراه  برنامه ای  اجرای  نیک نژاد 
اگر  و گفت:  داد  پیشنهاد  را  استانداردهای جهانی  و 
دارد  نظر  در  ايدئولوژيک  نقطه نظرهای  حاكمیت 
پیشنهاد می كنم اين اقدامات را در خارج از مدرسه انجام 
دهد. كاركرد و انديشه های ايدئولوژيک در كتاب های 

درسی نتیجه عکس داده  است.
به گفته وی، حتی اگر وزير آموزش و پرورش، مسئول 
كانون پرورش فکری كودكان و نوجوانان و ساير نهادها، 
افرادی همفکر باشند، به اين دلیل كه كاركرد آنها با 

يکديگر متفاوت است، دچار تناقض می شوند.
اين كارشناس آموزش افزود: برخی برنامه ها و بدون 
شناخت كودكان و دانش آموزان و نیازهای واقعی آنها 

اجرا شده، به همین دلیل به نتیجه نرسیده است.

ضرورتهایهماهنگسازیپرورشوآموزشكودكان
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اختلاف 11 هزار مگاواتی تولید و مصرف برق سبب شده شاهد قطعی برق گسترده 
و افزايش نارضايتی مردم باشیم. 

برپايه اين گزارش ، قطعی برق و خاموشی هايی كه در روزهای گذشته زمینه بروز 
نارضايتی گسترده را فراهم كرد، پیش تر تنها در خاطرات مرتبط با دوران جنگ تحمیلی 

و شرايط موشک باران يافت می شد.
با توجه به وابستگی همه ابعاد زندگی مردم به برق، قطعی های مکرر و طولانی می تواند 
چرخه فعالیت روزمره خیل عظیمی از مردم و صنايع كشور را مختل كند. در حال حاضر 
در دولتی كه رفع برخی از سايه ها را هدف قرار گرفته بود، ديگر منبع روشنايی به دلیل 

قطعی برق فعال نیست، چه برسد به اينکه سايه ای در اين حوزه تشکیل شود.
میزان نارضايتی مردم از شرايط تامین برق به حدی است كه شب گذشته پس از 
تحمل ساعت ها خاموشی شاهد تجمعات اعتراضی پیرامون اداره توزيع نیروی برق 
شهرهای مختلف و همچنین پست های برق منطقه ای بوديم و اين مسئله بیانگر كاهش 

تاب آوری مردم نسبت به شرايط موجود تلقی می شود.
به گزارش فارس، وقوع شرايط اسف بار صنعت برق پیش از هر مسئلۀ ديگر اين 
پرسش را در ذهن تداعی می كند كه چرا در برهه زمانی كنونی شاهد اين حجم از قطعی 

برق هستیم و علت خاموشی گسترد اتفاق افتاد چیست؟
*توان تولید برق کشور چند مگاوات است؟

پاسخ به اين سوال نیازمند بررسی دقیق شرايط تولید و مصرف برق در حال حاضر 
است. در همین راستا مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق كشور در بیان 
میزان تولید برق كشور، گفت:» نیروگاه های كشور توان تولید بیش از ۵۵ هزار مگاوات 

را ندارند.«
بر اساس اطلاعات بدست آمده از صنعت برق كشور ۴۶ هزار و 7۶7 مگاوات از ۵۵ 
هزار مگاوات توان تولید برق كشور متعلق به نیروگاه های حرارتی است. اين در حالیست 
كه اوايل هفته جاری میزان تولید برق نیروگاه های حرارتی كشور هزار مگاوات بیشتر بود 

و به ۴7 هزار و ۵2۶ مگاوات می رسید.
در واقع علت كاهش هزار مگاواتی تولید برق حرارتی در روزهای اخیر كه يکی از دلايل 
گستردگی خاموشی تلقی می شود، مسئله توقف تولید برق 2 نیروگاه واقع در شمال و 
جنوب غرب كشور است. بر اين اساس اين 2 نیروگاه به ظرفیت 1000 مگاوات در 2 روز 

گذشته به دلیل مشکلات فنی از مدار تولید خارج شده اند.
* توقف تولید برق در سد ها به دلیل خشکسالی

كمبود تولید برق و محدوديت تامین برق ۵۵ هزار مگاواتی تنها مرتبط با نیروگاه های 

حرارتی كشور نیست و نیروگاه های تجديدپذير و در راس آن ها نیروگاه های برق آبی در 
روزهای اخیر با مشکلات گسترده تولید برق مواجه شدند.

 كاهش نزديک به ۶0 درصدی بارش ها در پهنای كشور سبب شده تا ورودی سدهای 
كشور با كاهش قابل توجه مواجه شده و همین مسئله تولید نیروگاه های برق آبی را با 

مشکل گسترده مواجه كند.
به استناد اطلاعات بدست آمده از شركت مديريت شبکه برق ايران، در حال حاضر 
كلیه واحدهای تجديدپذير تولید برق از جمله نیروگاه های برق آبی تنها ۴ هزار 7۹2 
مگاوات برق تولید می كنند. اين در حالیست كه ظرفیت نصب شده نیروگاه های 
تجديدپذير كشور با احتساب نیروگاه برق آبی 1۳ هزار مگاوات برآورد می شود و از اين 
مقدار ۸ هزار 200 مگاوات از ظرفیت تولید برق تجديدپذير از جمله نیروگاه سد كارون 

۴ در مدار تولید برق نیست.
*دولت توجهی به تحقق اهداف برنامه ششم توسعه نداشت

ناتوانی در پاسخگويی به نیاز برق در شرايطی اتفاق می افتد كه بر اساس برنامه ششم 
توسعه دولت موظف به نصب 2۵ هزار مگاوات نیروگاه حرارتی و ۵ هزار مگاوات نیروگاه 
تجديدپذير است. اين در حالی ست كه در حوزه برق حرارتی كمتر از نیمی از تکلیف 
برنامه ششم توسعه توسط دولت محقق شده و كل ظرفیت تولید برق تجديد پذير كشور 
از ۹00 مگاوات فراتر نمی رود. در اين باره هادی بیگی نژاد، عضو كمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی، با اشاره به اينکه طبق برنامه ششم توسعه بايد 2۵ هزار مگاوات 
برق جديد تولید می كرديم كه متاسفانه 12 هزار ۵00 مگاوات عقب ماندگی داريم، 
از عملکرد دولت در اين حوزه انتقاد كرد. به عبارت ديگر در حوزه تولید برق، عملکرد 
نامطلوب دولت در حوزه ارتقای ظرفیت نصب شده، خارج شدن نیروگاه های حرارتی 
موجود از مدار تولید برق به دلیل مشکلات فنی و توقف تولید برق نیروگاه های برق آبی 
به دلیل كاهش چشمگیر بارندگی از جمله مهمترين دلايل محدوديت تولید برق است.

* چه میزان برق کم داريم؟
علاوه بر ناتوانی در تولید برق، مسئله افزايش نجومی مصرف برق يکی ديگر از دلايل 
قطعی قابل توجه برق به حساب می آيد. بر همین اساس، میزان مصرف برق در كشور 
بر اساس اطلاعات مديريت شبکه نیروی برق، به مرز ۶۶ هزار مگاوات نزديک شده و 
رقم ۶۵ هزار ۹1۸ مگاوات را لمس كرده است. اين درحالیست كه حداكثر مصرف ثبت 

شده در سال گذشته معادل ۵۸ هزار 2۵۴ مگاوات برآورد می شود.
به عبارت ديگر میزان مصرف برق كشور نسبت به سال گذشته در اوج بار بیشتر از 
1۳ درصد افزايش را ثبت كرده است. در شرايطی كه میزان افزايش اوج بار در 2 سال 

گذشته از حدود 1 درصد فراتر نرفته بود.
به گزارش فارس، يکی از دلايل اصلی افزايش مصرف برق در بازه زمانی كنونی 
افزايش دمای هوا و تجربه گذراندن گرمترين سال ۴0 سال اخیر به حساب می آيد. 
بر اساس اظهارات مديرعامل توانیر، به ازای هر يک درجه افزايش دما حدود 1۵00 
مگاوات به مصرف برق كشور اضافه می شود و همین مسئله در كشور سبب شده تا ۴0 
درصد مصرف برق كشور معادل 2۶.۴ هزار مگاوات صرف وسايل سرمايشی می شود.

به بیان ديگر مصرف وسايل سرمايشی در ايران معادل تولید 2۶ نیروگاه اتمی بوشهر 
است و افزايش دمای هوا می تواند زمینه افزايش قابل توجه مصرف را فراهم نمايد.

علاوه بر افزايش میزان مصرف بخش خانگی، كاهش سطح آب های زيرزمینی سبب 
شده تا چاه های آب كشاورزی در دوره زمانی و باشدت بیشتری وارد مدار شده و همین 

مسئله عامل ديگر افزايش مصرف است.
افزايش نجومی مصرف برق كشور در حوزه خانگی و همچنین بخش  بر  علاوه 
كشاورزی، وزارت نیرو مدعی است، افزايش قابل توجه استخراج رمز ارز نیز جزء دلايل 
افزايش مصرف برق است. اين در حالیست كه وزارت نیرو هیچ مبنای دقیقی برای اين 
ادعای خود معرفی نکرده است. از سوی ديگر بر اساس شواهد موجود، میزان مصرف 
برق دستگاه های استخراج رمز ارز معادل 1 درصد مصرف برق بازه زمانی جاری است و 

در مقابل مصرف نجومی بخش خانگی مصرف ناچیزی به حساب می آيد.
ناتوانی در تولید برق فراتر ۵۵ هزار مگاوات و مصرف ۶۶ هزار مگاواتی برق در كشور 
سبب شده تا شاهد فاصله 11 هزار مگاواتی تولید و مصرف برق در كشور باشیم. به 
عبارت ديگر بیشتر از 1۶ درصد از مصرف برق كشور در حال حاضر توسط نیروگاه ها 

پوشش داده نمی شود.
* عمده فشار کمبود برق بر دوش مشترکان صنعتی و کشاورزی است

در شرايطی كه عمده فشار ناتوانی در تولید 11 هزار مگاوات بر با اعمال خاموشی 
آسیب  حوزه  اين 2  مشتركان  و  شده  وارد  كشاورزی  و  صنعتی  بخش  به  گسترده 
گسترده ای از قطعی برق ديده اند اما افزايش مصرف برق سبب شده تا در روزهای اخیر 
شاهد گسترش دامنه قطعی برق از سمت بخش صنعت و كشاورزی به سمت بخش 

خانگی باشیم.
اين در حالیست كه نظام تعرفه گذاری مشکل دار صنعت برق عملا هرگونه ابزار برای 
اعمال رويکرد مديريت مصرف را از صنعت برق گرفته و همین مسئله بحران قطعی برق 

را تشديد كرده است.
*خشم مردم از خاموشی های بدون اطلاع رسانی

علاوه بر مسئله ناتوانی در تامین برق، يکی از ابتدايی ترين تقاضاهای مردم كه عمل 
نکردن به آن زمینه تشديد نارضايتی برقی را به وجود می آورد، مسئله تطبیق زمان بندی 

خاموشی با جداول احتمالی خاموشی است.
بر اساس گزارش های متعدد مردمی، تعداد و بازه زمانی خاموشی های اتفاق افتاده 
هیچ تطبیقی با جداول زمانی ارائه شده ندارد و در شرايطی كه در جداول خاموشی خبر 
از بازه زمانی قطعی برق 2 ساعته است، روز گذشته در بسیاری از مناطق كشور شاهد 

خاموشی تا ۶ ساعت نیز بوده ايم.
علاوه بر اين تعداد خاموشی های اتفاق افتاده در يک منطقه نیز تناسبی با برنامه 
خاموشی احتمالی اعلام شده ندارد و بعضا در مناطقی در طول 2۴ ساعت، ۵ بار 

قطعی برق اتفاق افتاده است.
* اگر رله های کنترل فرکانس از مدار خارج شوند چه اتفاقی می افتد؟

لازم به ذكر است، صنعت برق در توضیح دلايل قطعی برق خارج از جداول خاموشی، 
مسئله را به رله های تنظیم كننده فركانس ارتباط داد.

بر اساس اظهارات متولیان صنعت برق، اين رله های تنظیم كننده وظیفه كنترل 
فركانس شبکه را برعهده دارند و در صورتی كه مصرف يک منطقه به صورت سرسام آور 
افزايش پیدا كند، برق منطقه را قطع می كند. بر اين اساس در صورتی كه رله  ها به 
درستی عمل نکنند، شاهد خاموشی گسترده ای در كشور خواهیم بود و به همین دلیل 

به اين رله ها جهت حفظ پايداری شبکه برق كل كشور نیازمنديم.
با وجود مشهود بودن برخی ضعف ها در بروز خاموشی گسترده و لزوم تغییر نگرش 
در صنعت برق تنها راه كوتاه مدت عبور از اين بحران، صرفه جويی قابل توجه مردم به 
حساب می آيد و دستورالعمل های كاهش مصرف برای جلوگیری از قطعی گسترده 
در روزهای آينده بايد مورد توجه قرار گیرد. خصوصا اينکه بر اساس پیش بینی های 
هواشناسی دو هفته بسیار گرم را در پیش رو داريم و در 1۴ روز آينده با افزايش چشمگیر 
دمای هوا بحران صنعت برق می تواند بسیاری از مناطق كشور را دچار مشکلات 

گسترده كند.

دلیل قطعی های مکرر برق چیست؟ 

سایه سنگین خاموشی روی زندگی مردم و حیات صنایع

يک كارشناس بازار سرمايه از رونق و توسعه بورس به 
عنوان راهکار كنترل نرخ تورم ياد كرد و گفت: اگر سرمايه 
ارز،  بازار  سمت  به  ديگر  شود  سرمايه  بازار  جذب  مردم 
خودرو و مسکن سوق پیدا نمی كنند و مانع از سفته بازی ها 

در اين بازار خواهند شد. 
بازار سهام  معاملات  فعلی  روند  به  »محسن عباسلو« 
و بازگشت شاخص بورس به مدار صعودی اشاره كرد و 
تا چند وقت گذشته  افزود: برخلاف اصلاح خوبی كه 
قیمت ها در بازار سهام تجربه كردند و سهامداران در انتظار 
رشد دوباره اين بازار بودند اما بورس در مدار نزولی قرار 

گرفت و معاملات كم رمقی را تجربه كرد.
وی اظهار داشت: اكثر كارشناسان علت اين اتفاق و 
رياست  انتخابات  ابهام  سايه  وجود  از  ناشی  را  موضوع 
جمهوری و شک و ترديدهای موجود در زمینه برنامه و 
سیاست های اعمال شده بر اين بازار اعلام كرده بودند 
و از همان ابتدا معتقد بودند با برداشته شدن سايه ابهام 
هیجان  كاهش  شاهد  می توان  بازار،  سر  از  انتخابات 
ايجاد شده و بازگشت دوباره سهامداران به اين بازار برای 

سرمايه گذاری باشیم.
عباسلو با بیان اينکه روند نزولی شديد شاخص بورس در 
سال ٩٩ و ضرر و زيان های سنگینی كه سهامداران از اين 
بازار متحمل شدند باعث كاهش اعتماد سرمايه گذاران و 
خروج سرمايه هايشان به اين بازار شد، افزود: اين موضوع 
به مراتب منجر به كاهش حجم و ارزش معاملات بازار در 

چند وقت گذشته شد.
اين كارشناس بازار سرمايه خاطرنشان كرد: برخی از 
سبب  فعلی  دولت  در  شده  گرفته  كار  به  سیاست های 
تغییر مسیر معاملات بورس شد كه امیدواريم در دولت 
جديد و در راستای بهبود وضعیت بازار تجديدنظری برای 
تصمیمات اتخاذ شده صورت بگیرد تا بتوان دوباره شاهد 

بازگشت رونق به معاملات اين بازار باشیم.
ريسک های  اينکه  بر  مبنی  سؤالی  به  پاسخ  در  وی 
تهديدكننده معاملات بورس كدامند؟ گفت: بازار سهام 
اكنون با ريسک چندان جدی روبرو نیست و نسبت به 
ساير بازارها با ريسک بسیار كمی همراه است كه اين امر 
موجب شد تا سهامداران بتوانند با خیالی آسوده تر از چند 
ماه گذشته دوباره وارد اين بازار شوند و مسیر روند معاملات 

اين بازار را با ورود سرمايه های خود تغییر دهند.
عباسلو تنها ريسک تهديدكننده معاملات بورس  را در 
وضعیت فعلی ريسک نرخ ارز دانست و افزود: پیگیری 
بازار  در  ارز  نرخ  ريسک  تا  شد  باعث  برجام  مذاكرات 

افزايش يابد، روند صعودی نرخ ارز همیشه با تاثیر مثبت 
بر بازار همراه است و ناخودآگاه قیمت ارز سبب افزايش 
سودآوری شركت های بورسی و ايجاد زمینه های لازم برای 

قرار گرفتن شاخص بورس بر مدار صعودی خواهد شد. 
اين كارشناس بازار سرمايه افزايش نرخ ارز را از جمله 
دلايل تاثیرگذار در بازگشت شاخص بورس به مدار صعودی  
دانست و گفت: به نظر می رسد ريسک  برجام نمی تواند 

تاثیر ادامه داری را بر روند معاملات بازار داشته باشد.
زمینه  نباشد  مثبت  برجام  نتیجه  اگر  داد:  ادامه  وی 
افزايش نرخ ارز در بازار فراهم می شود كه ناخودآگاه اين 
موضوع اثر مثبتی را بر روند معاملات بازار خواهد گذاشت.

آيا  عباسلو در پاسخ به سوالی ديگر در اين زمینه كه 
بورس تا پايان سال جاری می تواند بیشترين بازدهی را 
برای سرمايه گذاری نصیب سهامداران كند يا خیر، گفت: 
اكنون و در وضعیت فعلی تصمیمات ريیس جمهور است 
كه می تواند تعیین كننده مسیر معاملات بازار باشد و 
باعث بازگشت اعتمادها بر روند بازار شود، اگر اين اتفاق 
رخ دهد به نظر می رسد بازار سهام بیشتر ين بازدهی را 

نسبت به سايز بازارها نصیب سرمايه گذاران خواهد كرد.
می  نظر  به  اينکه  بیان  با  سرمايه  بازار  كارشناس  اين 
رسد بورس تا پايان سال جاری بازدهی قابل قبولی را در 
اختیار سهامداران قرار دهد، اظهار داشت:  سهامداران 
نبايد از بازار سهام در انتظار رشدی به میزان رشدهای به 
دست آمده در  سال های ٩٨ و ٩٩ باشند اما براساس 
پیش ببینی های صورت گرفته به نظر می رسد بازار سهام 
بازدهی بیشتری را از ديگر بازارها نصیب سهامداران كند.

وی از رونق و توسعه بورس به عنوان راه های كنترل نرخ 
تورم ياد كرد و گفت: اگر سرمايه مردم جذب بازار سرمايه 
شوند ديگر به سمت بازار ارز، خودرو و مسکن سوق پیدا 
نمی كنند و مانع از سفته بازی ها در اين بازار خواهند شد.
عباسلو به طرح مالیات بر عايدی سرمايه و تاثیر آن بر 
معاملات بازار سرمايه اشاره كرد و گفت: اين طرح مانع از 
معاملات در بازارهای موازی می شود و از طريق جلوگیری 
از سفته بازی در بازارهای موازی در نهايت پول به بازار 

سرمايه باز می گردد.
اين كارشناس بازار سرمايه تاكید كرد: سهامداران بايد به 
سمت سهامی برای سرمايه گذاری پیش بروند كه از ارزش 
بنیادی خوبی برخوردارند و نبايد تحت تاثیر جو روانی 
بازار به دنبال سرمايه گذاری در برخی از سهام باشند، 
همچنین سهامداران بايد با تحلیل وارد بازار شوند تا ضرر و 

زيانی شامل حال آنها نشود.

يک کارشناس بازار سرمايه اعلام کرد:

رونقوتوسعهبورس،راهکاركنترلنرختورم

سرپرست دفتر خدمات بازرگانی جهاد کشاورزی مطرح کرد:

نهادههایدامیموردنیاز
سال۱۴۰۰تامینشد

اينکه  بر  تاكید  با  كشاورزی  جهاد  وزارت  بازرگانی  خدمات  دفتر  سرپرست 
نهاده های دامی مورد نیاز كشور تا پايان سال تامین شده است، گفت: اكنون چهار 

میلیون و 100 هزار تن انواع نهاده  دامی در بنادر وجود دارد. 
»حسن عباسی معروفان« با تاكید بر اينکه از ابتدای امسال، تامین و توزيع 
نهاده های دامی به میزان نیاز انجام گرفته است، افزود: تاكنون بیش از چهار 
میلیون و 700 هزار تن انواع نهاده های دامی از طريق سامانه بازرگاه توزيع شده 
است كه شامل يک میلیون تن جو، دو میلیون و 700 هزار تن ذرت و حدود يک 

میلیون تن كنجاله سويا می شود.
 سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد كشاورزی اظهارداشت: در هر ماه 
يک میلیون و ۶00 هزار تن نهاده  دامی در بخش دام و طیور توزيع شده كه مطابق 

با نیاز كشور است.
به گفته عباسی معروفان؛ آمار نشان می دهد هر تولیدكننده  كه تا هفته قبل، 

نهاده دامی خريد كرده، نهاده های دامی خود را تحويل گرفته است.
 سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد كشاورزی با اشاره به اينکه در بین 
خريد و عرضه های انجام شده تا هفته اخیر تنها يک مورد با مشکل مواجه شد، 
افزود: در مورد مذكور كالای فروشنده معیوب بوده و امکان توزيع نداشته و لازم به 

جايگزينی است كه اكنون در حال انجام آن هستیم.
عباسی معروفان حجم كالای معیوبی كه موجب مشکل در توزيع شده است را 

حدود 17 هزار تن اعلام كرد.
 سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد كشاورزی درباره وضعیت تامین 
نهاده های دامی در ماه های اخیر گفت: اكنون ۴ میلیون و 100 هزار تن انواع 
نهاده دامی در بنادر وجود دارد كه شامل ۸2۹ هزار تن جو، 2 میلیون و 1۵0 هزار 

تن ذرت و بیش از 700 هزار تن كنجاله سويا می شود.
عباسی معروفان تصريح كرد: همچنین ۴7۵ هزار تن دانه سويا در بنادر وجود 
دارد كه 1۸ درصد آن برای روغن كشی مورد استفاده قرار خواهد گرفت و بقیه به 

نهاده های دامی برای توزيع اضافه می شود.
وی محل انبار ۳ میلیون و ۳0 هزار تن از نهاده های دامی عنوان شده را بندر 

امام)ره( و بقیه آن را در 12 بندر ديگر كشور عنوان كرد.
عباسی معروفان درباره برنامه تامین نهاده های دامی برای ماه های آينده كشور 
نیز گفت: برای تامین نیاز ماه های آينده كشور تا امروز، 1۴ میلیون تن نهاده  دامی 

ثبت سفارش شده است كه تا پايان امسال پاسخگوی نیاز كشور خواهد بود.
 سرپرست دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد كشاورزی اضافه كرد: ارز تمام 
نهاده های دامی خروجی تامین شده و نهاده های دامی موجود در بنادر نیز ۵0 

درصد ارز خود را دريافت كرده اند.
عباسی معروفان معتقد است: التهاب در بازار نهاده های دامی به رغم تامین و 

توزيع مناسب آن بیشتر جنبه روانی دارد.
وی گفت: اين نگرانی در بین دامداران شدت گرفته است كه با تغییر دولت، خلاء 
در بازار نهاده های ايجاد شود، در حالی كه فارغ از دولت ها تامین نهاده های دامی 

در راستای حفظ امنیت غذايی كشور تا پايان سال صورت گرفته است.
عباسی معروفان ديگر دلیل التهاب در بازار نهاده ها را مربوط به خشکسالی و 

كاهش علوفه دامی دانست.
عنوان  به  يونجه  و  گندم  كلش  تولید  شده  موجب  خشکسالی  افزود:  وی 

اصلی ترين علوفه های دامی مورد استفاده در كشور كاهش پیدا كند.
عباسی معروفان با بیان اينکه برای جبران كاهش تولید علوفه و كاهش اثر آن 
بر بازار نهاده ها نیز برنامه داريم، اظهارداشت: استفاده از علوفه های جايگزين و 
همچنین افزايش واردات برای جبران كسری علوفه، بخشی از برنامه های وزارت 

جهاد كشاورزی برای كاهش مشکلات ناشی از خشکسالی در اين حوزه است.
وی افزود: همچنین وزارت جهاد كشاورزی میزان واردات جو را از سه میلیون تن 

به ۶ میلیون تن افزايش خواهد داد و ارز مورد نیاز آن در حال تامین است.
  

رئیس کمیسیون انرژی مجلس:

بايدزمانبندیدقیقخاموشیهااعلامشود
رئیس كمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تاكید كرد: توقع مردم اين است 
كه حداقل خاموشی ها طبق زمانبندی اعلام شده، انجام شود و به طور ناگهانی 

اين اتفاق رخ ندهد. 
فريدون حسنوند در گفت وگويی در جمع خبرنگاران با اشاره به قطعی های 
مکرر برق در چند روز گذشته و اقدامات كمیسیون انرژی، بیان كرد: قطعی مکرر 
و بدون برنامه ريزی كه در چند روز گذشته اتفاق افتاده موجب نگرانی و اعتراض 
مردم شده است كه اين موضوع به جا و به حق است. انتظار اين بود كه قبل از 
وقوع اتفاقات اخیر وزارت نیرو به عنوان متولی اين موضوع، نسبت به پیش بینی 
و اتخاذ تمهیدات لازم اقدام می كرد، به هرحال برخی اتفاقات قابل پیش بینی و 

پیشگیری است.
وی در ادامه اظهار كرد: از ابتدای سال وزارت نیرو بايد نسبت به اورهال بخشی از 
نیروگاه ها و جلوگیری از استخراج رمزارزها كه بعضاٌ غیرقانونی و بعضاٌ با مجوزهای 
دولت استخراج می شوند، اقدام می كرد. از سوی ديگر علی رغم تاكیداتی كه از 
سوی كمیسیون انرژی مجلس انجام شد همچنان شاهد استخراج غیرقانونی 
رمزارزها در كشور هستیم كه به صورت غیرقانونی بخشی از برق تولیدی كشور 
را مصرف می كنند كه وزارت نیرو و دستگاه های ذی ربط بايد به صورت قانونی با 

آنها برخورد كنند.
بايد  ادامه تصريح كرد:  انرژی مجلس شورای اسلامی در  رئیس كمیسیون 
زمانبندی دقیقی درباره خاموشی ها در مجموعه های اداری، صنعتی و مشتركین 
خانگی، اعلام شود. قطعا با برنامه ريزی های دقیق شاهد كاهش خاموشی ها 
اعلام  زمانبندی خاموشی ها كه  اين است  توقع مردم هم  البته  بود،  خواهیم 

می شود طبق آن انجام شود و به طور ناگهانی اين اتفاق رخ ندهد.
وی در ادامه تاكید كرد: همراه با قطعی برق مشکل ديگری كه رخ داده قطعی 
آب در برخی مناطق است. در برخی مناطق تامین آب شرب از چاه های عمیق 
است كه عمدتاً با برق اين اقدام صورت می گیرد كه بايد با برنامه ريزی های لازم 

مانع از قطعی آب در اين مناطق شد تا مردم كلافه نشوند.
وی افزود: از سوی ديگر وزارت نیرو بايد نسبت به واردات برق در مقطعی كه 
احساس می شود لازم است اقدام كند و يا اينکه برای اين موضوع با توجه به 
پیش بینی های هواشناسی برنامه ريزی های لازم از قبل انجام می شد. از سوی 
ديگر مديريت گروه های پرمصرف بايد به گونه ای باشد كه كمترين آثار را در زندگی 
مردم داشته باشند، البته گويا اراده ای برای قطع برق مجموعه های پرمصرف 
وجود ندارد، وزارت نیرو بايد نسبت به اين كار اقدام كند و ضمنا فعالیت برخی 

مجموعه های كه ضرورت ندارد می تواند در اولويت بعدی مصرف قرار گیرد.

ريیس انجمن قطعه سازان همگن:

ارتقایداخلیسازیراهگريزازتحريمها
درصنعتخودرواست

ريیس انجمن صنايع همگن نیرو محركه و قطعه سازان خودروی كشور گفت: 
تنها راه گريز از تحريم ها، ارتقای داخلی سازی در صنعت خودرو است و اگر به ۹0 

درصد داخلی سازی برسیم ديگر تحريم ها اثرگذار نخواهد بود. 
»محمدرضا نجفی منش« روز دوشنبه در وبینار موانع توسعه صنعت قطعه سازی 
در پاسخ به خبرنگار اقتصادی ايرنا افزود: از زمان تلاش ها برای احیای برجام و 
برداشته شدن احتمالی تحريم ها، تماس های متعددی از سوی خودروسازان و 

قطعه سازان خارجی با تولیدكنندگان ايرانی گرفته شده است.
در  متعددی  سرمايه گذاری های  گذشته  در  شركت ها  اين  بیان داشت:  وی 
كشورمان داشته اند و ايران را بازار بزرگی برای خود می بینند، به همین دلیل مجددا 

به دنبال حضور در بازار كشورمان هستند.
به گفته اين مقام صنفی، اكنون همه اين شركت ها منتظرند تا نتیجه مذاكرات 

سیاسی را ببینند و در صورت رفع تحريم ها، به بازار ايران ورود كنند.

بررسی آمارهای منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاكی از تولید 2۳۶ 
هزار و ۳۵۵ دستگاه خودرو از ابتدای امسال تا پايان خردادماه 1۴00 و رشد ۹.۵ 

درصدی آن در هم سنجی با پارسال است. 
در سه ماه نخست سال گذشته 21۵ هزار و ۸۵۳ دستگاه خودرو تولید شده 

بود.
برپايه اين گزارش، در بهار امسال تولید انواع خودروی سواری با 217 هزار و 

۳۵۳ دستگاه، رشد ۹.۴ درصدی ثبت كرد.
خودروی سواری با ۹1.۹ درصد، بالاترين آمار را در بین تولیدات خودروسازان 

داخلی به خود اختصاص داده است.
پس از سواری، تولید انواع وانت با 1۶ هزار و ۶7۶ دستگاه در جايگاه دوم قرار 

دارد. تولید وانت در سه ماهه نخست امسال با رشد ۵.2 درصدی همراه بود.
تیراژ يک هزار و ۸۴2  با  انواع كامیونت، كامیون و كشنده  تولید  همچنین 

دستگاه، رشد ۹۹.۶ درصدی در مقايسه با مدت مشابه پارسال داشت.
در اين مدت، 1۸7 دستگاه مینی بوس و میدل باس )رشد ۳7.۵ درصدی(، 
اتوبوس )افت 1۹.۳ درصدی( و ۴7 دستگاه ون )افت ۳1.۹  1۵۹ دستگاه 

درصدی( تولید شد.
آمار خرداد ماه

خودروسازان داخلی در آخرين ماه فصل بهار موفق شدند ۹۵ هزار و ۶0۳ 
دستگاه انواع خودرو تولید كنند كه حکايت از رشد هفت درصدی در مقايسه 

با سه ماهه پارسال دارد.
تولیدات ايران خودرو و سايپا

برپايه اين گزارش، در مدت ياد شده ايران خودرو و سايپا به عنوان دو خودروساز 
بزرگ كشور در مجموع 222 هزار و 1۵۶ دستگاه خودرو تولید كردند كه حدود 

۹۴ درصد از كل تولید خودروسازان داخلی را شامل می شود.

در اين مدت ايران خودرو با تولید 111 هزار و ۵۹۸ دستگاه خودرو رشد 1.7 
درصدی ثبت كرد، همچنین سايپا با 110 هزار و ۵۵۸ دستگاه خودرو و ثبت 

رشد 1۴.1 درصدی در جايگاه دوم قرار گرفت.
خودرو  دستگاه  هزار   200 و  میلیون  يک  تولید  امسال  ايرنا،  گزارش  به 

برنامه ريزی شده است.
پیشتر »علیرضا رزم حسینی« وزير صنعت، معدن و تجارت اعلام كرد: با تلاش 
خودروسازان و قطعه سازان، وابستگی چهار میلیارد دلاری صنعت خودروسازی  
به خارج امروز به 1.۵ میلیارد دلار كاهش يافته و عمق داخلی سازی ها افزايش 

يافته است.
وی تاكید كرد: خودروسازان برای تامین نیاز داخل بايد ضمن برنامه ريزی 
برای افزايش كمی محصولات خود، بیش از پیش در مسیر ارتقای كیفی و تولید 

خودروی باكیفیت و در شان مردم گام بردارند.

وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد؛

رشد۹.۵درصدیتولیدخودرودربهار۱۴۰۰
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كاروان كشتی كشورمان به عنوان يک رشته پرامید در حالی راهی المپیک 
توكیو خواهد شد كه انتظار يک تاريخ سازی از آنها می رود. 

برپايه اين گزارش ، حدود 20 روز ديگر بازی های المپیک توكیو آغاز خواهد 
شد و كاروان ورزشی كشورمان با ۶7 سهمیه در بازی ها شركت می كند. در بین 
رشته های شركت كننده در المپیک، كشتی، وزنه برداری و تکواندو مدال آور بودند 
اما غیر از اين ۳ رشته، در المپیک لندن بود كه احسان حدادی در پرتاب ديسک 
تاريخ سازی كرد و مدال نقره را به گردن آويخت؛ هر چند كه برای بازی های توكیو 
مسئولان ورزشی كشورمان امیدوار هستند رشته های ديگر مانند تیراندازی، 

شمشیربازی و كاراته هم به جمع مدال آوران اضافه شوند.
* حضور کشتی در جمع مدال آوران با طلا

كشتی گیران كشورمان در طول تاريخ المپیک مدال های رنگارنگی كسب 
كرده اند به طوری كه در بین ۳ رشته مورد اشاره با ۴۳ مدال )10 طلا، 1۴ نقره 
و 1۹ برنز( در صدر است و اين موضوع باعث شده تا كشتی، ورزش اول در ايران 
باشد؛ به همین خاطر همیشه مردم و همین طور مسئولان از اين رشته انتظارات 
زيادی دارند. برای بازی های المپیک توكیو هم كاروان كشتی 11 سهمیه كسب 

كرده و امید زيادی به مدال آوری اين رشته وجود دارد.
كشتی گیران كشورمان برای نخستین بار در بازی های 1۹۴۸ لندن در المپیک 
شركت كردند اما 7 كشتی گیر شركت كننده در اين بازی ها هیچ سهمی از 

مدال ها نداشتند.
در المپیک 1۹۵۶ ملبورن بود كه كشتی در مسیر مدال آوری قرار گرفت و 
امامعلی حبیبی در وزن ۶7 كیلوگرم با مدال طلا نام خود را به عنوان نخستین 

مدال آور طلايی تاريخ كشورمان ثبت كرد. در اين بازی ها جهان پهلوان تختی 
در وزن ۸7 كیلو هم صاحب دومین مدال طلا شد تا امیدها به اين رشته در 
بازی های آينده بیشتر شود؛ هر چند در المپیک 1۹۶0 رم دوره طلايی المپیک 
ملبورن تکرار نشد و كشتی با يک نقره و 2 برنز به كار خود پايان داد. جهان پهلوان 

تختی در اين بازی ها به مدال نقره دست پیدا كرد.
* لندن المپیک شگفتی ساز شاگردان آقای خاص

 1۹۶۸ برنز،   2 با  توكیو   1۹۶۴ المپیک  در  را  خود  مدال آوری  كشتی 
مکزيکوسیتی با يک طلا و 2 برنز، 1۹72 مونیخ يک نقره و يک برنز، 1۹7۶ 
مونترال و 1۹۸۸ سئول يک نقره، 1۹۹2 بارسلونا يک نقره و 2 برنز، 1۹۹۶ آتلانتا 
يک طلا، يک نقره و يک برنز، 2000 سیدنی يک طلا، 200۴ آتن 2 نقره و يک 
برنز و 200۸ پکن با يک برنز ادامه داد. گفتنی است كشورمان به دلیل جنگ 

تحمیلی در المپیک 1۹۸0 شوروی و 1۹۸۴ لس آنجلس غايب بود.
المپیک 2012 لندن يک المپیک استثنائی برای كاروان ورزشی كشورمان 
عنوان  با  برنز  و يک  نقره  با 7 طلا، ۵  ايران  كه  به طوری  محسوب می شود 
دوازدهمی به كار خود پايان داد؛ نتیجه ای تکرار نشدنی كه مشخص نیست چه 

زمانی ركورد آن شکسته خواهد شد.
كشتی گیران فرنگی و آزاد هم  با تبديل كردن سالن مسابقات المپیک لندن 
به غوغاكده، در اين بازی ها غوغا به پا كردند و با درو كردن ۳ طلای فرنگی، 
يک طلا، يک نقره و يک برنز آزاد تاريخ ساز شدند به طوری كه خیلی ها امیدوار 
هستند اين نتايج در توكیو هم رقم بخورد؛ هر چند مربیان ملی و كارشناسان 
بر اين باور هستند در اين دوره كشتی گیران جوان اما باانگیزه ای راهی المپیک 

می شوند كه مقايسه آنها با تیم اعزامی به لندن درست نیست.
بهروز حضرتی پور مربی تیم ملی كشتی فرنگی در گفت وگو با فارس در اين 
باره گفت: ما تیم خوب و جوانی داريم اما اين نکته را بايد بگويم نمی توانیم تیم 
كنونی را با المپیک لندن مقايسه كنیم. اين كشتی گیران برای المپیک بعدی به 
پختگی می رسند. به خاطر انگیزه ای كه آنها دارند امیدواريم در المپیک توكیو 

كشتی های خوبی بگیرند.
* يزدانی تاريخ ساز می شود؟

كرد  كسب  زيادی  مدال های  ريو  بازی های 201۶  در  اگرچه  ايران  كشتی 
اما نتوانست مانند لندن به مدال طلا برسد تا اين بازی ها همچون رويايی در 
اذهان باقی بماند. كاروان كشتی آزاد و فرنگی كشورمان يک طلا، يک نقره و 
۳ برنز كسب كرد كه حسن يزدانی بولدوزر ايرانی تنها طلايی كشتی در اين بود. 
عملکرد فوق العاده يزدانی در اين بازی ها و چند مسابقه جهانی اتحاديه جهانی 
كشتی را بر آن داشت تا با نوشتن گزارشی به امیدواری دومین طلای يزدانی در 

وزنی متفاوت اشاره كند. 
در ادامه اين گزارش اتحاديه جهانی ضمن بررسی عناوين و نحوه انتخاب 
11 آزاد و فرنگی كار ايران در المپیک توكیو، به حضور برادران گرايی در تیم 
ملی كشتی فرنگی اشاره كرده و آورده كه برادران گرايی اين فرصت را دارند تا 
با كسب مدال در المپیک توكیو خود را به جمع برادران تاريخ ساز اضافه كنند. 
پیش از اين امیر و رسول خادم در المپیک آتلانتا با كسب طلا و برنز نام خود را در 
تاريخ المپیک جاودانه كردند. كسب دو مدال توسط 2 برادر در المپیک به قدری 
جذاب بود كه حالا چشم امید ورزش ايران به برادران گرايی است تا بتوانند تاريخ 

را برای ورزش ايران باز هم تکرار كنند.
تمامی كارشناسان و پیشکسوتان كشتی براين باور هستند كشتی می تواند 
در المپیک توكیو با كسب مدال های مختلف دل مردم را شاد كند به شرطی كه 
گوش شکسته ها در اين میدان بزرگ استرس را از خود دور كرده و در حد و اندازه 

خود ظاهر شوند.
منصور برزگر پیشکسوت كشتی كشورمان با بیان اينکه كشتی گیران بايد 
استرس را از خود دور كنند، گفت: كشتی گیران بايد همانی را كه هستند به 

نمايش بگذارند و انتظارات را برآورده كنند، نه كمتر نه بیشتر.
اسامی كشتی گیران اعزامی به المپیک به شرح زير است:

آزاد:
۵7 كیلوگرم: رضا اطری

۶۵ كیلوگرم: مرتضی قیاسی
7۴ كیلوگرم: مصطفی حسین خانی

۸۶ كیلوگرم: حسن يزدانی
۹7 كیلوگرم: محمدحسین محمديان

12۵ كیلوگرم: امیرحسین زارع
فرنگی:

۶0 كیلوگرم: علیرضا نجاتی
۶7 كیلوگرم: محمدرضا گرايی
77 كیلوگرم: محمدعلی گرايی

۹7 كیلوگرم: محمدهادی ساروی
1۳0 كیلوگرم: امین میرزازاده

رقابت های كشتی بازی های المپیک توكیو روزهای 10 تا 1۶ مردادماه برگزار 
می شود.

آيا توکیو، لندن می شود؟ 

چشم امید ملت به گوش شکسته ها »بن بست« هیات مديره و اعتراض مشترک بازيکنان؛

پرسپولیسرویلبهتیغ

تیمی كه در آستانه كسب پنجمین قهرمانی پیاپی در لیگ برتر فوتبال ايران است 
به دلیل مشکلات مالی دچار دو دستگی شده و اختلاف بین هیات مديره و بازيکنان 

شرايط اين تیم را بحرانی كرده است. 
برپايه اين گزارش، تیم فوتبال پرسپولیس در آستانه ديدار حساس با فولاد خوزستان 
در هفته بیست و ششم رقابت های لیگ برتر با بحران داخلی كه ناشی از مسائل مالی 

است روبرو شد.
بازيکنان پرسپولیس از عملکرد مديران خود در پرداخت مطالبات فصل جاری راضی 
نیستند و در حساس ترين شرايط كه برای تکرار قهرمانی خود بايد تمركز داشته باشند 

نسبت به عملکرد آن موضع گیری كردند.
باشگاه پرسپولیس در فصل جاری رقابت های لیگ برتر توانست با كادر مديريتی 
جديد خود كه در رأس انها سید مجید صدری حضور داشت بدهی ۵00 هزار يورويی 
به ماريو بوديمیر بازيکن پیشین خود را پرداخت كند. مبلغ ارزی سنگینی كه باعث 
قرض سید مجید صدری رئیس هیأت مديره اين باشگاه شد تا سرخپوشان بتوانند در 

نقل و انتقالات زمستانی مهدی ترابی و شهريار مغانلو را جذب كنند.
سرخپوشان پايتخت كه 110 میلیارد تومان از قرارداد خود با كارگزار رسمی برند را 
نیز برای فصل جاری دريافت كرده بودند برای پرداخت طلب فصل جاری اعضای تیم 

دچار مشکل شدند.
هیأت مديره باشگاه پرسپولیس كه برای پرداخت بدهی های سنگین بین المللی 
از پس  نتوانست  باز هم  خود مجبور به گرفتن قرض 7۵ میلیارد تومانی هم شد 

قراردادهای خود با بازيکنان و مربیان برآيد.
جعفر سمیعی مديرعامل باشگاه پرسپولیس برای خروج از بحران مالی تیم خود 
خواستار فسخ زودهنگام قرارداد با كارگزار شد تا بتواند منابع مالی جديدی را بیاورد. 
قراردادی كه نه تنها فسخ نشد بلکه سرخ ها برای خروج از آن هیچ چاره ای ندارند و 

مجبور به ادامه همکاری با شرايط جديد و ارقام مالی تازه هستند.
حالا سید مجید صدری رئیس هیأت مديره باشگاه پرسپولیس پس از هفته ها 
اعتراض بازيکنان و مربیان اين تیم به مشکلات مالی مصاحبه ای عجیب با سايت 

باشگاه انجام داد كه نشان از استیصال او و هیأت مديره در حل بحران مالی دارد.
رئیس هیأت مديره سرخپوشان در بخشی از صحبت های خود عنوان كرده است: 
»اينکه ورودی مالی نداشته باشیم، اجازه فعالیت اقتصادی هم نباشد و از فوتبال هم 
درآمدی حاصل نشود، يعنی قراردادن پرسپولیس در بن بست؛ آن هم در شرايطی كه 

اين وضعیت آشکارا به سود رقبای ما تمام می شود«.
جملاتی كه چند ساعت بعد با واكنش هماهنگ و تند بازيکنان تیم در آستانه بازی 
حساس با فولاد خوزستان روبرو شد. آنها با انتشار استوری مشترک در صفحه شخصی 

خود در اينستاگرام نسبت به عملکرد مديران باشگاه نیز واكنش نشان دادند.
»در روزهای سخت و پرفشار ما با قدرتی دو چندان تلاش كرده و می كنیم تا شما 
هواداران عزيز كه همیشه حامی و پشتیبان ما بوده را خوشحال كنیم اما بايد اقرار كرد 
كه بر خلاف همه لحظه ها؛ تعهداتی كه به ما داده شد عمل نشد. در همه اين سال ها 
مديران باشگاه با سبک و سیاق خود كار كرديم اما بیشتر از همیشه جفا و زور در حق 

بازيکنان است.
وعده های توخالی بیشترين چیزی بود كه در همه اين مدت شنیديم. تاريخ متأسفانه 
برای ما تکرار شد چرا كه جز وعده و وعید، چیزی نصیب ما نشد! و بیشترين فشار به 
كادر فنی و بازيکنان پرسپولیس وارد می شود و ما كه فقط هواداران را كنار خودمان 
می بینیم ديگر نمی دانیم بايد چه كنیم و گله خود را پیش چه كسی مطرح كنیم. 

منتظر آينده می مانیم.«

مرد نقره ای  قمی تجلیل شد؛ 

صیدنخستینمدال
ازكشتیساحلیايران

ادامه  در  قم  استان  كشتی  هیات 
خود  پیشرفت های  و  موفقیت ها 
برای نخستین بار از مسابقات كشتی 
به  موفق  كشور  قهرمانی  ساحلی 

كسب مدال شد. 
رقابت های   ، گزارش  اين  برپايه 
كشتی ساحلی قهرمانی ايران طبق 
در  كشتی  فدراسیون  برنامه ريزی 
و  جوانان  نوجوانان،  سنی  رده  سه 
بزرگسالان به میزبانی شهر انزلی به 
اوزان  انجام رسید و كشتی گیران در 
مختلف برای كسب مدال های طلا، 
نقره و برنز اين دوره به مصاف يکديگر 

رفتند.
فدراسیون كشتی اين دوره از مسابقات را با عنوان گرامیداشت دو چهره فقید زنده ياد 
سیدعلی موسوی و سهیل پرسته برگزار كرد و نوجوانان كشتی گیر در اوزان ۵0، ۶0، 
70 و ۸0 كیلوگرم رقابت كردند و مسابقات دو رده سنی جوانان و بزرگسالان در اوزان 
70، ۸0، ۹0 و به اضافه ۹0 كیلوگرم به انجام رسید. در اين دوره از رقابت ها تیم كشتی 
ساحلی استان قم نیز در هر سه رده نماينده داشت و به ترتیب در رده نوجوانان برای 
تیم قم در وزن ۶0 كیلوگرم امید پاداشی، 70 كیلوگرم امید امامی و وزن ۸0 كیلوگرم 
ابوالفضل كردلو به میدان رفتند و در رده جوانان به ترتیب محمدامین عماد در 70 
كیلوگرم، امیرحسین همايی در ۸0 كیلوگرم، محمدجواد پوربابا در ۹0 كیلوگرم و 
محمدمهدی جلیلی در وزن به اضافه ۹0 كیلوگرم رقابت كردند. در چهار وزن رده سنی 
بزرگسالان پیکارهای كشتی ساحلی قهرمانی كشور نیز رضا سعادت، هادی بختیاری،  
علیرضا ربیعی و علیرضا دهقانی به ترتیب در اوزان منهای 70، ۸0، ۹0 و به اضافه ۹0 
كیلوگرم كشتی گیران استان قم بودند ولی تنها محمدجواد پوربابا در رده جوانان موفق 
به كسب مدال از اين رقابت ها شد. در شرايطی كه سرپرست تیم قم علی ابراهیمی 
بود و عباس ابراهیمی، محمد محمدی و رضا سعادت نیز به عنوان مربی اين تیم را در 
مسابقات همراهی كردند، در وزن ۹0 كیلوگرم رده جوانان محمدجواد پوربابا نماينده 
استان قم در ديدار نهايی نتیجه را به محمدرضا غلامی پويا از تهران واگذار كرد و نشان 
نقره را بر گردن آويخت. هیات كشتی استان قم نیز به محض بازگشت محمدجواد 
پوربابا دارنده مدال نقره رقابت های كشتی ساحلی قهرمانی كشور و انتخابی تیم ملی 

به پاس كسب اين موفقیت از كشتی گیر نقره ای قم تقدير كرد.

شکار استاد به جای شاگرد؛

فرهادبهدنبالانتقامازتراكتور
استقلال با فرهاد مجیدی تا به حال موفق به شکست تراكتور نشده و حالا به دنبال 
جبران است.  تیم های استقلال و تراكتور در چارچوب هفته بیست و ششم رقابت های 
لیگ برتر فوتبال ايران بايد از ساعت 1۹:۴۵ دقیقه سه شنبه به مصاف هم بروند. در 
حال حاضر آبی پوشان پايتخت با ۴۴ امتیاز در رده سوم قرار دارند و تراكتور با ۳۶ امتیاز 
پنجم است. فرهاد مجیدی فصل قبل 2 بار رو در روی تراكتور قرار گرفت. يک بار در 
لیگ برتر بود كه جدال اين 2 تیم با نتیجه مساوی بدون گل به اتمام رسید. ساكت 
الهامی سرمربی وقت پرشورها در آن برهه بود. چندی بعد اما ديداری مهم تر در فینال 
جام حذفی بین استقلال و تراكتور در شهر مشهد به انجام رسید كه ماحصل آن برتری 
سه بر 2 تی تی ها بود. تیم ساكت الهامی در نیمه نخست سه گل به استقلال زد و 2 گل 
نیمه دوم آبی پوشان برای بازگشت به مسابقه كافی نبود و تراكتور در نهايت برای دومین 

بار قهرمان جام حذفی شد.

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: با وجود اينکه تمام بازی های باقی مانده لیگ برای استقلال مهم هستند، اما بايد 
گفت دربی حذفی از تمام اين ديدارها مهم تر است.

تساوی استقلال مقابل آلومینیوم اراک باعث شد تا نوار پیروزی های اين تیم قطع شود و فاصله آنها تا صدر جدول به 10 
امتیاز افزايش يابد. شاگردان مجیدی در ادامه ديدارهای باقی مانده خود، میزبان تراكتور تبريز هستند كه اين ديدار روز سه 

شنبه در تهران برگزار می شود.
سعید بیگی پیشکسوت آبی پوشان در گفت وگويی اظهار داشت: بعد از بازگشت استقلال از آسیا دو بازی ضعیف از 
اين تیم ديديم كه به دو شکست انجامید، اما رفته رفته شرايط فنی تیم خوب شد و در هفته های اخیر بازی های خوبی را 

مشاهده می كنیم. اگر اشتباهات داوری نبود قطعاً چهارمین پیروزی پی در پی استقلال را هم شاهد بوديم.
وی بیان داشت: متأسفانه اشتباهات داوری برای استقلال در حال تکرار است و اين تیم امتیازات زيادی را بابت اشتباهات 
داوران از دست داده است. از آن پنالتیِ گرفته نشده در دربی بگیريد تا اشتباهات بزرگی كه در بازی مقابل صنعت نفت 

انجام شد و اين اشتباه بزرگ در بازی با آلومینیوم هم تکرار شد كه اين بار منجر به از دست رفتن امتیاز شد.
پیشکسوت آبی پوشان تاكید كرد: بازی با تراكتور و همه بازی های باقی مانده اين تیم تا پايان فصل بسیار مهم است، اما 
بازی حذفی اين تیم مقابل پرسپولیس قطعاً از اين ديدارها مهم تر است چون پیروزی در آن بازی می تواند استقلال را تا حد 

زيادی به يک جام نزديک كند.
بیگی تصريح كرد: با اينکه استقلال در فرم خوبی قرار دارد، اما فاصله اش از صدر جدول در فاصله ۵ هفته مانده به پايان 
مسابقات به حدی هست كه شانس اين تیم برای قهرمانی را در حد صفر دانست؛ اما بايد اين فرم ايده آل را تا ديدار حذفی 

حفظ كرد و بهترين بهره برداری را در آن میدان انجام داد.
هافبک پیشین آبی پوشان در خصوص اعتراضات اخیر هواداران اين تیم به شرايط موجود بیان داشت: به هر حال 
هواداران فضا را رصد می كنند و حتماً اعتراضاتی هم وجود دارد. بهتر است آقايان هم صدای اين هواداران را بشنوند. اينکه 
استقلال دوم و سوم و چهارم شود برای هوادار راضی كننده نیست و آنها اين را شرايط خوب نمی دانند، هوادار ناراضی 

است چون تیمش ۸، ۹ سال است كه جام نگرفته است.

سرمربی تیم فوتبال تراكتور تبريز گفت: شرايط تراكتور سخت و استثنايی است. در مجموع يک تیم آرمانی غايب داريم اما 
ساير بازيکنان حاضر هستند. 

»فیروز كريمی« روز دوشنبه در گفت و گويی در مورد ديدار تیمش برابر استقلال در هفته بیست و ششم لیگ برتر فوتبال 
اظهار داشت: تیم از نظر آمادگی در شرايط مطلوبی قرار دارد اما مشکلاتی هم داريم.

وی افزود: از شانس بد ما استقلال با كمترين بازيکن مصدوم و محروم مقابل تراكتور قرار خواهد گرفت و حتی آن بازيکنانی 
كه از اين تیم رفته بودند و هم برای اين ديدار بازگشتند و آماده اند.

كريمی يادآور شد: تراكتور اكنون به چهار گروه تقسیم می شود. بازيکنان حاضر، بازيکنان غايب متشکل از سعید واسعی، 
اشکان دژاگه، مسعود شجاعی و يک بازيکن ديگر و گروه سوم مصدومان شامل حمید بوحمدان خانزاده و يک بازيکن ديگر 
و گروه چهارم محرومان، متشکل از اكبر ايمانی، مهدی تیکدری، میثم تیموری و پیمان بابايی هستند. در مجموع يک تیم 

آرمانی غايب داريم اما ساير بازيکنان حاضر هستند.
سرمربی تیم فوتبال تراكتور اضافه كرد: در 2 نوبت صبح و عصر كار كرديم و بیکار ننشستیم. با تمام توان كار كرديم اما نبود 
هر يک از اين بازيکنان ممکن است برای هر تیمی مشکل ساز شود. 10 بازيکن را نداريم اما با اين وجود امیدوارم بازی قابل 
قبولی را ارائه دهیم. يک و نیم جلسه تمرين داشتیم. روندی كه با رسول خطیبی در پیش گرفتیم را ادامه داديم. به همان 
اندازه كه در بازی پیش من سهیم بودم، رسول خطیبی هم سهیم بود. مشکل ما رقبای سخت هستند و خدا كمک كند  در 

ادامه با اضافه شدن بازيکنان موفق عمل كنیم.
كريمی اضافه كرد: دست و پا بسته نیستیم. با تمام قوا به مصاف حريف می رويم. شرايط استقلال مناسب است. آنها در 
چند بازی اخیر موفق عمل كردند. ما هم جوانان خوبی داريم كه در روزهای اخیر موفق عمل كردند. اين فرصت خوبی است 

كه آنها خود را نشان دهند.
سرمربی تیم فوتبال تراكتور گفت: تعطیلی 10 تا  11 روزه لیگ به ما كمک می كند كه  بازيکنان بازگردند و به شرايط خوبی 
برسیم و نتايج قابل قبولی داشته باشیم. هواداران تراكتور بهتر از همه شرايط را می دانند. اوضاع ما خاص، استثنايی و فوق 

العاده سخت است.

سعید بیگی پیشکسوت آبی پوشان :

دربیحذفیحساسترازهمهديدارهایلیگاست
فیروزکريمی: 

شرايطتراكتورسختواستثنايیاست

مورد  در  چه  هر  امروز  تا  گفت:  استقلال  فوتبال  تیم  دروازه بان های  مربی 
خواسته هايمان گفتیم بر عکس از آب در آمده و فکر می كنم شرايط باشگاه ما با 

برف سال بعد درست می شود. 

بهزاد غلامپور در گفت وگويی، در خصوص آخرين شرايط تیم استقلال پیش از 
ديدار با تراكتور و اينکه آيا مشکلات اين تیم حل شده يا خیر، اظهار داشت: شرايط 
همانطور است كه پیش از اين بود و هیچ چیز تغییر نکرده است ما تمرين می كنیم 

و مثل هفته های گذشته وضعیت همانی است كه همه در جريانش هستند.
مقابل  گذشته  بازی  در  استقلال  گل  شدن  اعلام  مردود  خصوص  در  وی 
آلومینیوم اراک گفت: ما به اين اتفاقات عادت كرديم گل های سالم تیم ما را 
نمی بینند و داوران عزيز نمی گذارند كارمان را انجام دهیم. داوران در اين فوتبال 
زحمت می كشند و كسی منکر اين موضوع نیست اما در همین بازی گذشته دو 

امتیاز به راحتی از استقلال گرفته شد.
مربی دروازه بان های تیم فوتبال استقلال در خصوص شرايط اين تیم برای بازی 
با تراكتور چگونه است گفت: بازی سختی در پیش داريم تراكتور تیم خوب و قابل 
احترامی است و مطمئنا بازی برای هر دو تیم سخت خواهد بود فیروز كريمی هم 

مربی من بوده و مطمئناً  تیمش را با تمام توان به مصاف استقلال خواهد فرستاد.
غلامپور در پاسخ به اين سوال كه آيا مجیدی برای ديدار با تراكتور هم وعده 
خود  از  اخیر  هفته های  در  مجیدی  خیر،گفت:  يا  است  داده  تیم  به  پاداش 
گذشتگی نشان داده و تیم را به هر شکل ممکن حفظ كرده است. وظیفه او نیست 
كه بخواهد چنین كارهايی انجام بدهد اما وقتی شرايط را مساعد نمی بیند طبعاً 

مجبور می شود خودش ورود كند.
وی در پاسخ به اين سوال كه چه خواسته ای از مديران باشگاه دارد گفت: من 
خواسته ای ندارم! قبلًا هم هر چه خواسته بودم انجام شده است. امیدوارم مديران 
استقلال سلامت باشند و طول عمر داشته باشند و به همین شکل بتازانند. ما 
هیچ مشکلی نداريم، 100 درصد قراردادهايمان را گرفته ايم و اصلًا نگرانی نداريم 

كه بخواهیم آن را مطرح كنیم.
مربی دروازه بان های تیم فوتبال استقلال  در خصوص اينکه آيا اين صحبت ها 
را به صورت جدی مطرح می كند يا شوخی می كند گفت: ما هر چه تا الان 
گفتیم برعکس از آب در آمده، دوست دارم اين بار از همه چیز تعريف كنم، شايد 
اتفاق ديگری بیفتد. من كه فکر می كنم شرايط استقلال با برف سال بعد درست 

می شود.

غلامپور در خصوص اينکه حسین حسینی در اين 4 هفته عملکرد قابل قبولی 
داشته اما وقتی دروازه بانان اين تیم گل می خورند از مربی تیم انتقاد می شود 
گفت: من كار خودم را انجام می دهم و توجهی به فضای مجازی ندارم. تمرينات 
ما هر روز بیشتر و سخت تر می شود هر روز فیلم های جديد می بینم و كاری كه 
را می پذيرم.  آن  باشد  اگر هم نقدی منصفانه  انجام می دهم،  را  باشد  درست 
در فضای مجازی هم فعالیت ندارم و نمی دانم در آنجا چه می گذرد اما واقعیت 
اين است كه ما دروازه بان های خوبی داريم و هر زمان حسینی و مظاهری بازی 
مثل  دارد درست  داشتند. حسینی هم شرايط خوبی  كردند عملکرد خوبی 

دروازه بان های تیم مان.

بهزادغلامپور:
شايدشرايطاستقلالبابرفسالآيندهبهترشود

تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم با پیروزی پرگل 
در نخستین ديدار از دور برگشت مرحله پايانی فوتسال 
باشگاه های كشور جايگاه خود در صدر جدول رده بندی 

را تثبیت كرد. 
برپايه اين گزارش ، ديدارهای مرحله نهايی فصل جاری 
مسابقات لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های كشور بین 
1۶ تیم در چهار گروه چهار تیمی جريان دارد و در پايان 
تیم قهرمان هر گروه مستقیما به لیگ دسته اول فوتسال 

راه می يابد تا در مجموع چهار تیم به دسته بالاتر اين رشته 
صعود كنند. تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم يکی 
از تیم های حاضر در گروه دوم مرحله نهايی لیگ است كه 
با تیم های اروم آلیاژ ارومیه، قهرمان مشیر دالکی برازجان 
و صبای نوين مشهد هم گروه شده و بعد از میزبانی رقبای 
به  برگشت  دور  در  حالا  مرحله،  اين  رفت  دور  در  خود 

میزبانی برازجان با رقبا ديدار می كند.
نماينده فوتسال قم در ديدارهای دور رفت كه در سالن دو 

هزار نفری مجموعه ورزشی شهید حیدريان قم برگزار شد 
از سد تیم های قهرمان مشیر دالکی برازجان و صبای نوين 
مشهد عبور كرد و با تیم اروم آلیاژ ارومیه به تساوی رسید 
تا اين مرحله را با كسب هفت امتیاز و رتبه نخست جدول 
به پايان برساند. شروع ديدارهای دور برگشت اين مرحله 
در شهر برازجان نیز با يک نمايش قدرتمند از تیم فوتسال 
دلسوختگان اهل بیت قم همراه بود و شاگردان سیدوحید 
غیاثی در عطش رسیدن به لیگ دسته اول فوتسال ايران، 

مقابل صبای نوين مشهد با نتیجه جالب توجه و پرگل 10 
بر 1 صاحب برتری شدند. ديگر ديدار اين مرحله بین 
تیم های اروم آلیاژ ارومیه و قهرمان مشیر دالکی برازجان 
نیز با تساوی 2 بر 2 تمام شد تا بدين ترتیب دلسوختگان 
اهل بیت قم با كسب 10 امتیاز و تفاضل گل مثبت 1۶ در 
صدر جدول جايگاه خود را تثبیت كند و تیم های اروم آلیاژ 
ارومیه با ۸ امتیاز و مشیر دالکی برازجان با چهار امتیاز در 

رده های دوم و سوم قرار بگیرند.

دور برگشت مرحله پايانی فوتسال باشگاه های کشور ؛

تثبیتصدرنشینیدلسوختگانقمباگلبارانرقیبمشهدی
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تلاش برای بی ثباتی امنیتی و حملات اخیر نظامی آمريکا به گروه های مقاومت در 
عراق و سوريه از ديد »علی اصغر زرگر« كارشناس مسائل بین الملل ناشی از نوعی اضطرار 

استراتژيک برای واشنگتن است. 
با روی كار آمدن »جو بايدن« در آمريکا، برای بسیاری آنچه در سیاست خارجی دولت 
دموكرات به چشم می آيد اجتناب از درگیری مستقیم و رو در رو  است. به گفته برخی 
تحلیلگران، بايدن تلاش دارد با طرق مختلف و فعال سازی ظرفیت های ديپلماتیک به 
نوعی میراث »دونالد ترامپ« را در جهان مديريت و در صورت لزوم پاكسازی كند. برای 
همین هم طی چند ماه اخیر كمتر شاهد لفاظی های جنگ طلبانه از سوی بايدن و تیم 

سیاسی و ديپلماتیک او هستیم.
ترجیح مذاكره و گفت وگو بر تنش زايی و استفاده از اهرم های نرم قدرت در فرايند فشار 
واشنگتن بر رياض و باز كردن مسیرهای مذاكره با انصارالله يمن به چشم می آيد. در بخش 
های ديگر خاورمیانه هم آمريکا تمايلی به هزينه دادن اضافی نیست. عراق و سوريه از 
جمله كشورهايی محسوب می شوند كه آمريکا تلاش دارد وضعیت امنیتی و سیاسی اين 
كشورها به نحوی حل و مديريت شود اما به نظر می رسد واشنگتن هنوز استراتژی دقیق و 

روشنی در قبال اين دو كشور ندارد.

در اين میان و به موازات مذاكرات وين، نحوه برخورد با ايران از اهمیتی مضاعف برای 
دولت بايدن برخوردار است. اخیرا آمريکا دست به حملاتی علیه مقر نیروهای مقاومت 
در عراق و سوريه زده است. در همین خصوص در گفت وگو با »علی اصغر زرگر« استاد 
دانشگاه و كارشناس مسائل بین الملل دلايل و اهداف آمريکا از انجام حملات هوايی علیه 
نیروهای كتائب حزب الله و ساير نیروهای شیعی در عراق و سوريه را در شرايط كنونی 

جويا شده ايم.
با توجه به اينکه به نظر می رسد آمريکای دوره بايدن تمايلی به جنگ و درگیری 
ندارد، چه عواملی باعث تشديد حملات آمريکايی ها به مقر نیروهای شیعی در 

عراق و سوريه شده است؟
نمی توان با قاطعیت گفت كه آمريکای دوره بايدن تمايلی به جنگ و درگیری نداشته 
باشد. اغلب جنگ های برون مرزی آمريکا در زمان  حکومت دمکرات ها شروع شده است. 
البته در دوره اخیر با توجه به تمركز دولت بايدن به موضوع چین و حوزه آسیا- پاسیفیک 
می توان اين گزاره را مطرح كرد كه خاورمیانه اولويت اصلی در استراتژی سیاست خارجی 
آمريکا نیست. در اين راستا تخلیه پايگاه بگرام در افغانستان و خروج نیروهای آمريکا و 
ائتلاف از افغانستان، تخلیه چند پايگاه آمريکايی در قطر و انتقال تجهیزات و نیروها به 

اردن و تخلیه پايگاه های حساس آمريکايی در عراق همه نشان از آن دارد كه علاوه بر 
كاهش هزينه ها، دور نگه داشتن پايگاه ها و تجهزات از مرزهای ايران و كاهش آسیب 
پذيری آمريکا و نیروهايش در صورت درگیری با ايران هم در برنامه های دولت بايدن قرار 
دارد. لذا نبايد اين تحركات نظامی آمريکا در منطقه را صرفا اقتصادی دانست و ايران بايد 
هوشیاری خود را حفظ كند. در خصوص عراق اين نکته را هم بايد در نظر داشت كه 
عراق برای آمريکا حکم ضربه گیر را برای كنترل موقعیت منطقه ای ايران دارد. در واقع 
آمريکا تمايل ندارد صحنه سیاسی و نظامی عراق را از دست بدهد و در همین راستا با 
انجام حملات هوايی و تضعیف نیروهای شیعی به نوعی دنبال كنترل موقعیت جمهوری 

اسلامی ايران در صحنه ژئوپلیتیکی عراق است.
همزمانی اين حملات را با جريان مذاکرات برجامی در وين چگونه می بینید؟آيا 
اين سناريو را می توان مطرح کرد که آمريکا از طريق حملاتش در عراق و سوريه 
دنبال ارسال اين سیگنال به تهران است که موضوعات منطقه ای هم برای آمريکا 

در مذاکرات برجام محل توجه و اعتنا است؟
انجام حملات هوايی علیه نیروهای شیعی در عراق و سوريه، تضعیف اين نیروها و 
تحريک اين نیروها به منظور عکس العمل و مداومت در حملات هوايی است تا دولت عراق 
و سوريه را مجبور كنند تکلیف اين نیروها را روشن كنند. از طرف ديگر بطور غیرمستقیم 
به ايران  فشار آورند تا در نهايت با طرح اين اتهام كه حملات تلافی جويانه گروه های شیعه 
به تحريک تهران است، ايران را تهديد به اقدام نظامی كنند؛ يا اينکه در مذاكرات برجامی 
موضع وجه المصالحه قرار گیرد. توجه به اين نکته ضروری است كه به هر روی در بخش 
از بدنه سیاسی و نظامی آمريکا رويکرد ضد برجامی و مخالفت با مذاكرات بسیار قوی و 
فعال است. از اين جهت نمی توان از نظر دور داشت كه تشديد حملات نظامی به پايگاه 
های نیروهای شیعی در عراق و سوريه با هدف تنش آلود كردن فضای مذاكرات برجامی 

هم صورت گرفته باشد.
امکان تداوم اين دست حملات را با توجه به سابقه درگیری های اين چنینی 
چگونه می بینید؟ آيا نیروهای شیعی در عراق دست به حملات تلافی جويانه 

خواهند زد؟
با توجه به روند خروج نیروهای آمريکا از منطقه و كاهش آسیب پذيری نیروهايش، 
خصوصا اگر نیروهايش را از عراق هم خارج كند، حملات آمريکا علیه محور مقاومت 
افزايش خواهد يافت تا با اقدامات تلافی جويانه دستش برای افزايش تشنج با ايران باز 
باشد. تجربه گذشته هم نشان داده كه حملات اينچنینی زمینه را برای اقدامات متقابل 
نظامی و دو طرفه فراهم ساخته است. به هر روی آمريکايی ها هم در عراق و هم در سوريه 
با بن بست استراتژيک مواجه شدند و با توجه به سیالیت بحران در هر دو اين كشورها، 
استراتژی روشنی از سوی آمريکا شاهد نیستیم. از اين جهت اقدامات ضربتی می تواند 
ناشی از همین اضطرار استراتژيک هم باشد و به نوعی پاسخ به افکار عمومی داخلی 

آمريکا و اينکه در اين منطقه بی تحرک نیستند.

درگفتوگوبايکكارشناسمسائلبینالمللمطرحشد؛

دولتبايدنوانگیزههایدرگیریدرعراقوسوريه

 رئیس قوه قضايیه با تاكید بر گسترش آزادی های مشروع در جامعه گفت: محور 
قوه قضايیه اجرای سند تحول است و اين دوره، دوره تحول و تعالی است و بايد 
همانگونه كه انتظار مردم است با وحدت و يکپارچگی همه مسئولان، همکاری سه 

قوه، نیروهای نظامی و انتظامی قدم های بلند و جهشی داشته باشیم. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در مراسم تکريم و معارفه 
روسای قوه قضايیه افزود:  خدا را بی نهايت سپاسگزارم كه همچنان  الطاف بر اين 
ملت و امت از باب همه نعمات سرازير است و تشکر می كنم از مقام معظم رهبری 
كه با تايید باری تعالی به بهترين وجه سکان كشتی انقلاب را عهده دار هستند و با 
تمام وجود می بینیم اين كشتی در مسیر رسیدن به  مقصد اعلا  است و تشکر می 

كنم بار ديگر اعتماد كردند و از درون قوه رئیس قوه قضايیه را  انتخاب فرمودند.
وی ادامه داد: بسیار خوشحال بودم اگر شخص ديگری را انتخاب می كردند و 
به هر تقدير اينگونه بود و اكنون به فضل پروردگار و همکاری قوا و همه نخبگان و 
دلسوزان با قدرت و قوت اين مسئولیت خطیر را دنبال خواهم كرد و می توانیم قدم 

هايی را در جهت خدمت به نظام و مردم و ارزش ها برداريم.

محسنی اژه ای گفت: تشکر می كنم از همه كسانی كه با اظهار محبت ها طلبه 
حقیر و ضعیف را مورد لطف قرار دادند و پوزش می طلبم كه بسیاری از افراد مايل 
به حضور در اين مراسم بودند اما به دلیل رعايت پروتکل  های بهداشتی میسر 

نشد.
رئیس قوه قضايیه اظهارداشت: از خداوند می خواهم درک صحیح شرايط، 
اخلاص در عمل و توان  تحمل اين بار سنگین را به من عنايت كند و از روح پیامبر 
اعظم، زهرای مرضیه، معصومین و روح شهدای بزرگ مدد می طلبم تا در جهت 

كمک به اسلام و انقلاب گام بردارم.
وی ادامه داد:  گسترش عدل و عدالت در همه ساحت ها، مبارزه قاطع تر و بدون 
تبعیض با فساد در همه عرصه ها ، توسعه فناوری برای خدمت بهتر و ارزان تر و 
در مواردی به صورت مجانی به مردم، استفاده حداكثری از ظرفیت های مردمی 
برای اقدامات پیش رو از جمله پیشگیری از وقوع جرم، كاهش ورودی پرونده ها 
به قوه قضايیه، صلح و سازش، ايجاد سازوكار گسترش آزادی های مشروع از جمله 

محورهای اين تحولات خواهد بود.

وی با اشاره به گسترش آزادی های مشروع افزود:  در قانون اساسی و در ابلاغ 
معظم رهبری به موضوع گسترش آزادی های مشروع اشاره شده است و اين 
موضوع سازو كاری می خواهد تا بتوانیم از آزادی های مشروع بیش از پیش دفاع 
كنیم زيرا اگر آزادی های مشروع تبلیغ شود و گسترش پیدا كند، خیلی از كارهای 

خلاف صورت نخواهد گرفت. 
رئیس قوه قضايیه با اشاره به ضرورت بازنگری در قوانین و مقررات گفت: اكنون 
وجود ضابطان و قضات ضروری است اما بايد نوع ارتباط اين دو و كاری كه مشترک 

انجام می دهند، بازنگری شود.
محسنی اژه ای اظهار داشت: بازنگری در نحوه سرويس دهی به مقامات امنیتی، 
انتظامی و اطلاعاتی برای ايجاد امنیت، آرامش به صورت گسترده برای همه اقشار 
جامعه و با هدف پیشگیری از نفوذ دشمنان و بدخواهان در لايه های مختلف نظام 
و ادارات و جلوگیری از تجسس و تفحص بی مورد و احیانا، ورود به حريم خصوصی 

از ديگر محورهايی است كه در دوره جديد پیگیری می شود.
رئیس قوه قضايیه اضافه كرد: توجه ويژه به خانواده بزرگ قوه قضايیه از ديگر 
محورهايی است كه در دوره تحول پیگیری خواهد شد هرچند در سال های 
مختلف تلاش های وافری شده است و از روسای قبلی قوه قضايیه تشکر می كنم. 
تا مردم اين  بايد به خانواده قوه قضايیه توجه بسیاری شود  وی ادامه داد: 
خانواده بزرگ را بشناسند و صیانت كامل از قوه قضايیه صورت گیرد زيرا اگر در 

اين قوه كوچکترين لکه ای وجود داشته باشد بلافاصله ديده می شود.
محسنی اژه ای درباره تظلم خواهی گفت: تکريم اين افراد با رفتار ما از يک سو و 
از سوی ديگر فراهم كردن سرويس مناسب برای آنان بايد انجام شود. در اين دوره، 
قوه قضايیه ملجأ و پناه هر تظلم خواهی خواهد بود و مردم بايد بدانند جايگاهی 
در نظام جمهوری اسلامی وجود دارد كه به آنها كمک می كند و در مدت زمان 

كوتاه به تظلم خواهی آنها پاسخ می دهد.
وی اظهارداشت: افراد بسیاری هستند كه توانايی دسترسی به وكیل ندارند 
و نمی توانند به مراجع قضايی هم مراجعه كنند، آنان نمی توانند حق الزحمه 
كارشناسی پرداخت كنند و بايد نگاه ويژه ای نسبت به اين قشر داشته باشیم و ساز 

و كاری برای آنها تدوين كنیم و در همین راستا بايد دولت و مجلس كمک كنند.
محسنی اژه ای افزود: يقین دارم با حضور آيت الله رئیسی در دولت آينده كه 
به تمامی كمبودها در قوه قضايیه آگاه است، می توانیم مسائل متعددی را حل 
كنیم و با همکاری مجلس دست به دست همديگر  دهیم تا مشکلات مردم را كمتر 
كنیم. وی با اشاره به اهمیت پیشگیری از وقوع جرم گفت: همه ما به اين موضوع 
بتوانیم  به كمک مجلس، دولت و همکاران قضايی  امیدوارم  و  واقف هستیم 
زمینه های رانت را برطرف كنیم چون اگر بستر فساد وجود داشته باشد و مقابل 

گلوگاه ها نايستیم، مبارزه ناقص می شود.
رئیس قوه قضايیه با تاكید بر اينکه از نقد منصفانه استقبال می كنم افزود: از 
امروز مسئولیت من سنگین تر شد و در مقابل خداوند، همه مجموعه و كسانی 
كه اعلام آمادگی كردند تا كمک كنند و همچنین در مقابل مردم مسئولیت دارم و 

امیدوارم بتوانم اين مسئولیت را به خوبی به پايان برسانم.

رئیس قوه قضايیه:  

آزادی های مشروع را در جامعه گسترش می دهم
اين دوره، دوره تحول و تعالی قوه قضايیه است

از امید مردم تا امنیت اجتماعی و اقتصادی؛

دستگاهقضايیفراجناحی

 هفته گذشته رئیس جمهوری در جلسه هیات دولت ضمن تجلیل از 
قضات و مسئولان قوه قضايیه گفت، امیدواريم قوه قضايیه با علم و دانش 
و با در نظر گرفتن احکام الهی و در چارچوب قانون و بی طرفی كامل بدون 

وابستگی به احزاب و گروه ها و جناح ها عمل كند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی تاكید كرد »چیزی كه می تواند 
قوه قضايیه را بشکند و نابود كند وابستگی حزبی و جناحی است. ان شاءالله 

قوه قضايیه ما از جناحی و حزبی بودن دور باشد و كاملًا بی طرف باشد«.
تاكید رئیس جمهوری به عنوان دومین مقام عالی كشور محدود به اين 
سخنان و اين روزها نبوده؛ او بارها بر اهمیت فراجناحی بودن دستگاه 

قضايی تاكید داشته است.
در سال 1۳۹۳ نیز به عنوان يک حقوقدان در همايشی كه به مناسبت 
هفته قوه قضايیه در تهران برگزار شد،  تصريح كرد »قوه قضايیه لازم است 
فراجناحی عمل كند و هیچ مقام و صاحب نفوذی نمی تواند و نبايد در 

داوری عادلانه تاثیر بگذارد«.
اما چرا دستگاه قضايی بايد فراتر از جناح بندی ها و سلايق سیاسی عمل 

كند و اين موضوع ركن اساسی رفتار و گفتار آن باشد؟
1. قوه قضائیه در همه نظام های مبتنی بر مردم سالاری از جمله در 
جمهوری اسلامی ايران ملجا و پناهگاه مردم و گروه های مختلف است؛ از 
احزاب و دسته های سیاسی تا اصناف و آحاد افرادی كه حقوق شهروندی 
برابر داشته و حق زيستنی برابر با بقیه شهروندان دارند. در چنین جوامعی 
يگانه مرجع رسمی و مورد وثوق رسیدگی به مظالم و دعاوی شهروندان، 
دستگاه قضايی و دادگاه های وابسته به ان است و تنها همین ساختار است 

كه ضامن اصلی اعاده حق و برقراری عدالت قضايی است.
2. در قانون اساسی جمهوری اسلامی ايران در بخشی از اصل  1۵۶ آمده  
قوه  قضايیه  قوه ای  است  »مستقل« كه  پشتیبان  حقوق فردی ، اجتماعی  
و مسئول  تحقق  بخشیدن  به  عدالت است. همچنین مطابق اصل  1۵۹، 
مرجع رسمی  تظلمات  و شکايات، دادگستری  است. تاكید بر مستقل بودن 
و يگانه بودن مرجع اين نهاد برای بررسی شکايات و اعاده حقوق چشم انداز 

و مسیر حركت اين قوه را مشخص كرده است.
۳. روشن است كه در يک جامعه پويا و بانشاط مجموعه ای از سلايق 
سیاسی، و اجتماعی و فرهنگی وجود دارد و هركدام بسته به میزان پايبندی 
و التزام به قانون، حق فعالیت و كنش ورزی اجتماعی دارند؛ در جامعه ما نیز 
از نخستین روزهای پیروزی انقلاب اسلامی سلايق و نگرش های متفاوتی 
بويژه در ساحت سیاسی و اجتماعی حضور داشته و حقوق همگی آنها 

محترم و محفوظ است.
۴. اختلاف سلايق و تنوع ديدگاه و منش، منجر به آفرينش رقابت و 
فعل و انفعالاتی می شود كه از دل آن، خواست اكثريت و اقلیت جامعه 
پديدار شده و مانند هر كشاكش اجتماعی ممکن است نیاز به داوری و 
فصل الخطاب داشته باشد. در اين شرايط است كه نام قوه قضايیه به عنوان 
تنها مرجع قانونی رسیدگی به دعاوی و اختلافات به میان می آيد و همگان 

منتظر استقرار عدالت و بی طرفی در رای و تعیین نتیجه نهايی هستند.
۵. اگر چنانچه دستگاه قضايی از حوزه بی طرفی خارج شود و جانب يکی 
از سلايق و جناح ها را بگیرد، علاوه بر اينکه حقوق و خواسته های بخشی 
از جامعه پايمال می شود، امیدها به فیصله بخشی دستگاه قضايی كاهش 

می يابد و شیرازه و قوام جامعه از هم می پاشد.
در همه جوامع متمدن، چشم امید فعالان سیاسی و اجتماعی به نهادی 
است كه تنها در چارچوب قانون و بر بستری از بی طرفی رفتار می كند و 
هرگز سوگیری و طرفداری از يک گرايش سیاسی و اجتماعی را مقدم بر 

حق و حقیقت نمی داند.
بنای  از حالت بی طرفی خارج شود، سنگ  اگر قوه قضايیه  ۶. حال 
زيست اجتماعی سست شده و رشته های تحکیم جمعی و در منظر ملی، 
اتحاد كشوری گسسته می شود. اين وضعیت هم باعث ايجاد تنش ها و 
ناپايداری های زيست اجتماعی شده و هم بقیه ساحت های زندگی را به 

شدت تحت تاثیر قرار می دهد.
و استقرار عدالت و  از رفع ظلم  ناامیدی  پیامدی، هرگونه  نگاه  7. در 
دادگستری، باعث گرايش به شیوه های غیرمدنی ديگر برای اخذ حق و 
استیفای داوری خواهد شد؛ همه آشوب های اجتماعی و سیاسی حداقل 
يک جنبه قضايی و يک خواسته عدالت محور دارند كه در ناامیدی از 

ساختار رسمی، منتهی به كنشی خشونت آمیز و فراقانونی شده اند.
به اين ترتیب دستگاه قضايی فراجناحی و فراوابسته به دسته جات و 
گروه ها، مهمترين ضامن امنیت جمعی و زيست مسالمت آمیز در جامعه 
است و هیچ نهاد حاكمیت ديگری نمی تواند اهمیت عملکرد اين دستگاه 

را منکر يا جايگزين آن شود.
۸. روی ديگر سکه بی طرفی و فراجناحی بودن و استقلال دستگاه قضا، 

ايجاد امید و اطمینان به فعالان اقتصادی و امنیت سرمايه گذاری است.
بخشی از آنچه به عنوان شاخص سلامت اقتصادی و امنیت كسب و 
كار در جوامع تعريف می شود، ناظر بر استقلال عمل و رويه نهادهای 

دادگستری است.
روشن است كه پايايی هرگونه فعالیت تولیدی، اقتصادی، صنعتی و 
شغل آفرين، منوط است به اينکه در شرايط خاص، نیاز دادخواهی به بهترين 
و كارآفرينان و سرمايه گذاران  و عادلانه ترين شکل ممکن برطرف شود 
از آينده فعالیت خود اطمینان و امنیت خاطر داشته باشند؛ در غیر اين 
صورت هرگونه بسترسازی ديگر برای توسعه كسب وكار و معیشت مردم با 

شکست مواجه خواهد شد.
۹. از منظر روانشناسی اجتماعی نیز، قوه قضايیه به عنوان ملجا و پناهگاه 
مردم و آخرين امید جامعه برای تحقق دادگری و عدالت است؛ جامعه ای كه 
رويه های رسمی تظلم خواهی و استیفای حقوق را به رسمیت نمی شناسد 
و نهاد مربوط به آن را بی طرف نمی داند، با درجات مختلفی از ناامیدی، 

خشم، پرخاش و افسردگی جمعی و فردی مواجه خواهد شد.
را »آخرين  از همین روی است كه رئیس جمهوری، دستگاه قضايی 
پناهگاه« مردم دانسته و معتقد است »هركس هر ظلمی ببیند تظلم خواهی 
می كند و می داند كه در پايان يک دادگاه عدلی وجود دارد و قاضی  هست« 
كه بايد به آن رسیدگی كند. در پايان بايد توجه داشت كه رويه قضايی 
دستگاه دادگستری كشور، بويژه در سال های اخیر امید مباركی از برخورد 
با فساد اقتصادی و مالی را روشن كرده است؛ اين رفتار علاوه بر انطباق با 
وظايف ذاتی دستگاه قضايی، باعث آرامش خاطر انبوه مردمی است كه در 

شرايط تحريم و كرونا، با انواع مضايق معیشتی مواجه شده اند. 
امید است كه در كنار استقلال و بی طرفی دستگاه قضايی، سیاست 

برخورد با مفاسد در هر سطح و هر جناحی تداوم يابد.

 دبیركل حزب موتلفه اسلامی با تاكید بر اهمیت چینش 
وزرا به ويژه در حوزه اقتصادی، گفت: هماهنگی اتاق فکر 
اقتصادی دولت بايد به گونه ای باشد كه از آن يک صدا 
بیرون بیايد و آن صدای اجماع اقتصاددانان در پاسخ به 

مطالبات معیشتی مردم باشد. 
اسدالله بادامچیان با تبريک انتصاب غلامرضا محسنی 
اژه ای به رياست قوه قضايیه گفت: اجرای سند تحول و 
نیز اهتمام به ماموريت های دستگاه قضا در قانون اساسی 
دو نکته كلیدی است كه رهبر معظم انقلاب در حکم خود 
خطاب به اژه ای گنجانده اند و ان شاء الله مردم آثار اين عمل 

به وظیفه را خواهند ديد.
دبیركل حزب موتلفه اسلامی افزود: همت به راه اندازی 
چرخ تولید و رفع موانع تولید از وظايف دستگاه قضاست 
كه تجربه خوبی در دوران سید ابراهیم ريیسی داشتیم و 
امروز اين چرخ بايد توسط  قوای مجريه و قضايیه به حركت 
خود شتاب ببخشد و اگر توان مجلس را هم روی آن بگذاريم 
شاهد رفع بسیاری از مشکلات از جمله بیکاری خواهیم 

بود.
بادامچیان مسوولیت خطیر ريیسی را در چینش وزرا يادآور 
شد و گفت: چینش وزرا به ويژه در حوزه اقتصادی مهم 

است و هماهنگی اتاق فکر اقتصادی دولت بايد به گونه ای 
از آن يک صدا بیرون بیايد و آن صدای اجماع  باشد كه 

اقتصاددانان در پاسخ به مطالبات معیشتی مردم باشد.
وی تاكید كرد: اقتصاد احساسی نیست. يک كار علمی 
و تجربی است و امید است كه از چهره های آگاه و دارای 

سلامت مالی و با تجربه استفاده شود.
دبیركل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به مذاكرات وين 
گفت: با زياده خواهی هايی كه جو بايدن دارد، معلوم شده 

از مذاكره با آمريکا آبی گرم نمی شود.
همه  كه  گفته اند  صريح  آمريکايی ها  افزود:  بادامچیان 
تحريم ها را برنمی دارند، قول نمی دهند در برجام بمانند و 
راستی آزمايی با زمان بندی ايران را هم قبول ندارند. بنابراين 

لگد آنها به میز مذاكره از هم اكنون صدايش درآمده است.
وی ادامه داد: بايد راه خود را در اهتمام به انرژی هسته ای 
در قالب قول و قرارهايمان با ان پی تی ادامه دهیم و اگر ان 
پی تی هم بازی درآورد دلیلی ندارد همپنان عضو ان پی تی 

بمانیم.
دبیركل حزب موتلفه اسلامی در ادامه با اشاره به تحولات 
افغانستان اظهار كرد: دو دهه حضور بی ثمر و بی دستاورد 
هزينه های سنگینی روی دست وزارت خزانه داری آمريکا 

از  گذاشته است و آمريکايی ها امروز مشغول بیرون روی 
خاک افغانستان هستند.

وی افزود: آنها در حالی خاک افغانستان را ترک می كنند 
و دولت خودساخته خود را مقابل طالبان تنها می گذارند كه 
حضورشان در افغانستان جز خفت و خواری و كشته های 

فراوان دستاوردی نداشته است.
همسايگان افغانستان اين است که از مداخله در امور 

اين کشور پرهیز کنند
بادامچیان به دولت منتخب توصیه كرد كه سیاست ما 
در قبال همسايه شرقی  كشورمان بايد دقیق و هوشمندانه 
باشد و اين سیاست بايد مبتنی بر تداوم مراودات اقتصادی 
با اين كشور و همچنین حفظ حقوق و امنیت همه مذاهب و 

طوايف به ويژه اهل تسنن افغانستان باشد.
افغانستان اين  وی ادامه داد: توصیه ما به همسايگان 
است كه از مداخله در امور اين كشور پرهیز كنند تا مردم 
افغانستان درباره نوع حکومت و سرنوشت خود تصمیم 

بگیرند.
اين  از  دبیركل حزب موتلفه اسلامی در بخش ديگری 
گفت وگو حمله ناو آمريکايی به هواپیمای مسافربری ايران را 
يک جنايت تاريخی خواند و گفت: ۳۳ سال پیش متجاوزان 

آمريکايی يک هواپیمای مسافربری را در فراز خلیج فارس 
بی هیچ بهانه ای سرنگون كردند و مسافران بیگناه آن را در 
امواج خروشان دريا غرق كردند. اين يک جنايت جنگی 

است كه آمريکايی ها بايد همواره پاسخگوی آن باشند.
بادامچیان تاكید كرد: آمريکايی ها بايد هرچه زودتر آبهای 
خلیج فارس و دريای عمان را ترک كنند و از منطقه بیرون 

بروند.
وی همچنین با اشاره هفته افشای حقوق بشر آمريکايی 
و واقعی حقوق بشر  اين جنايت چهره كريه  اظهار كرد: 
آمريکايی را فاش ساخت و عاملان آن گرفتار عذاب وجدان و 

نیز مجازات اخروی خواهند بود.
دبیركل حزب موتلفه اسلامی با گرامیداشت ياد علامه 
حاضر  عصر  در  تشیع  فرهنگ  احیاگر  عنوان  به  امینی 
گفت: علامه امینی دانشمندی پارسا و مجتهدی گرانقدر 
بود كه در طی ۴0 سال اثر معروف خود يعنی الغدير را در 
میان مسلمانان به يادگار گذاشت تا برگ زرينی برای اتحاد و 

همگرای فرق و مذاهب اسلامی باشد.
بادامچیان افزود: او با اين كتاب فرهنگ اهل بیت را در 
عصر ما زنده كرد و اين فرهنگ چون آفتابی گرمابخش 

حركت های اصیل اسلامی در اين دوران است.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی: 

يکصداازاتاقفکراقتصادیدولتمنتخببیرونبیايد
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مديركل مديريت بحران قم با بیان اينکه درياچه نمک پیش از بحرانی شدن 
نیازمند توجه ملی است گفت: تهديدات زيست محیطی از جمل تامین 
نشدن حقابه اين درياچه موجب شده تا ايجاد كمیته ملی پیرامون آن در كشور 

ضروری باشد. 
محسن اوروجی روز دوشنبه در پنجاهمین جلسه شورای اطلاع رسانی قم در 
سالن كرامت استانداری، با استقبال از مطالبه گری رسانه های استان پیرامون 
مسائل زيست محیطی قم ادامه داد: قرارگرفتن درياچه نمک در فلات مركزی 
كشور و در مجاورت استان های پرجمعیت از جمله اصفهان، تهران، قم، قزوين 

و سمنان اهمیت توجه به اين درياچه را چند برابر كرده است.
وی ادامه داد: اهمیت درياچه نمک قم كمتر از درياچه ارومیه نیست به 
همین دلیل همانگونه كه با تشکیل كمیته ای كشوری، احیای اين درياچه 
به اولويت ملی تبديل شد، ضرورت دارد تا اين موضوع برای درياچه نمک نیز 

تکرار شود.
اوروجی با بیان اينکه در صورتی كه حقابه اين درياچه تامین نشود، با روند 
فعلی با چالش های جدی در اين زمینه مواجه می شويم، افزود: بايد اقدام 
های اساسی برای مديريت محیط زيست استان و جلوگیری از فرسايش و 

تخريب آن انجام شود.
وی با اشاره به درگیری چندين روزه اين استان با گرد و غبارهای محلی طی 
چند هفته اخیر گفت: در شرايط اضطرار بین دستگاه های استان تقسیم كار 
انجام شده است كه سازمان هواشناسی وظیفه اعلام پیش بینی جوی، اداره 
كل محیط زيست اعلام میزان ريزگردها و مركز بهداشت نیز اعلام شاخص 

وضعیت را به عهده دارند.
مديركل مديريت بحران قم با بیان اينکه در ۶ ماه گذشته هیچ بازندگی در 

استان ثبت نشده است گفت: بر اساس پیش بینی هواشناسی هوای استان 
تا هفته های آينده صاف است و وزش باد آنچنانی نداريم ضمن اينکه به دلیل 
وضعیت خاص بارندگی ها، ورزش بادی اندک، منجر به گرد و خاک محلی در 

اين استان می شود.
وی با اشاره به اهمیت ورود خیرين استان در طرح های زيست محیطی 
گفت: بايد بستر مناسب برای ورود و نقش آفرينی خیرين استان در زمینه 
طرح های بیابان زدايی، گسترش فضای سبز و همچنین كاشت گیاهان انجام 

شود.
کنترل کانون های گرد و غبار محلی بايد به صورت جدی پیگیری شود

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم نیز دراين جلسه گرد وغبار 
در استان را دارای منشاء محلی، ملی و حتی فراملی دانست و گفت: عوامل و 
فاكتورهای ملی و فراملی در حوزه گردو غبار بايد در سطح ملی پیگیری شود 
ولی كنترل كانون های گرد و غبار محلی در سطح استان بايد به صورت جدی 

پیگیری شود.
سلیمانپور افزود: اگر در زمینه حفاظت از محیط زيست در استان توجه 
جدی، فرادستگاهی و هماهنگ انجام نشود واين موضوع مورد بی توجهی قرار 

گیرد، آيندگان ما را نخواهند بخشید.
وی با بیان اينکه نگاه سیاسی به موضوعات غیرسیاسی، آفت است گفت: 
متاسفانه نگاه سیاسی به محیط زيست موجب شده است كه اين حوزه با 

مشکلات جدی طی سال ای اخیر مواجه شود.
سلیمان پور، افزود: مسايل زيست محیطی موضوعی لوكس و تشريفاتی 
نیست بلکه حیاتی است كه بی توجهی به آن می تواند كل كشور و استان را 

دچار گرفتاری های عديده ای كند.

مديرکل مديريت بحران استان قم:

درياچهنمکپیشازبحرانیشدننیازمندتوجهملیاست

طرح:مهدی عزیزی

صفمردمبرایواكسندرارمنستان!

حاشیه متروی در شورای شهر قم
برخی حواشی اخیر پروژه قطار شهری قم در حالی در نشست رسمی و علنی رودوشنبه شورای اسلامی شهر 
مطرح شد كه گفتگوی تلفنی شهردار قم با نماينده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در صحن شورا، بخش 
جالب ديگر اين نشست بود. گفتگوی تلفنی سیدمرتضی سقائیان نژاد و احمد امیرآبادی فراهانی در اين موضوع 
در حالی توسط شهردار قم از تريبون شورای شهر پخش شد كه در اين صحبت، نماينده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی خواستار بركناری مديرعامل سازمان قطار شهری قم شد.امیرآبادی در اين باره افزود: متأسفانه 
سازمان قطار شهری قم درگیر اختلافاتی شده و عدم توجه مديرعامل اين سازمان به اين مباحث، مشکلاتی را 
به دنبال داشته است.وی همچنین خواستار پیگیری نامه نگاری حاشیه ساز اخیر در موضوع قطار شهری قم 
از سوی مديريت شهری شد.امیرآبادی فراهانی ادامه داد: از دو رام اختصاص داده شده از سوی قطار شهری 
مشهد به قم، يک رام به مشهد بازگشته و اگر يک رام باقیمانده نیز از دست برود، چیزی در دست نخواهیم داشت.
وی تصريح كرد: به هر حال اگر اختیار می داشتم، مديرعامل سازمان قطار شهری قم را بركنار می كردم.و اما 
مديرعامل سازمان قطار شهری قم نیز در اين باره گفت: مالک قطارهای اختصاص داده شده به قم، سازمان 

قطار شهری مشهد است و از اين رو نمی توان در اين باره إعمال نظر كرد.

چرا قاضی زاده هاشمی از سلیمی نمین شکایت کرد؟ 
مشاور حقوقی امیرحسین قاضی زاده با تاكید بر اينکه ادعا های مطرح شده درباره نقش يک پیشگو در 
كانديداتوری قاضی زاده كذب محض است، تصريح كرد: سلیمی نمین بايد بابت ادعايی كه كرده است 
عذرخواهی كند.محسن حبیبی تنها، حقوقدان و مشاور دكتر سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی در واكنش 
به صحبت های اخیر سلیمی نمین پیرامون پیش بینی های صورت گرفته در مورد پیروزی سیدامیرحسین 
قاضی زاده هاشمی در انتخابات رياست جمهوری گفت: ادعا های مطرح شده در مورد پیش بینی های يک 
پیش گو جهت پیروزی سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در انتخابات رياست جمهوری، كذب محض است و 
اطلاع نداريم كه فرد مدعی به چه دلیلی، با چه عنوانی و براساس چه اطلاعاتی اين موارد را مطرح كرده است؛ 
لذا صحبت های او كذب محض است و قاضی زاده هاشمی نه درگذشته و نه اكنون در اين فضا ها قرار نگرفته و 

نخواهد گرفت.

انتقاد آیت الله فاضل لنکرانی از صداوسیما 
آيت الله فاضل لنکرانی، عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با انتقاد از صدا و سیما گفت: گاهی يک روحانی 
فاضل را در برنامه ای می آورند، تا درباره فضائل امیرالمؤمنین )ع( صحبت می كند بعد از يک مدتی صحبت او 
را قطع می كنند، سؤال من از مديران رسانه ملی اين است كه مگر اين فضائل قابل اغماض است؟ اصلًا همه 
حركت عاشورا و انقلاب اسلامی ما و همه اينها برای همین بوده كه ما اين فضائل را عرضه كنیم، ما راه سعادت 
بشر را در همین فضائل امیرالمؤمنین )ع( و ائمه معصومین می بینیم و غیر از اين راهی برای سعادت نیست. بايد 
اين مسأله جريان سازی بشود، حوزه ها واقعاً به مسأله ولايت بیشتر توجه كنند و بايد آيات ولايت جزء درسهای 

اصلی حوزه بشود.

دیدار روحانی با رئیس جدید قوه قضائیه
رئیس جمهور با حضور در دفتر رئیس قوه قضائیه با حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
ديدار كردحسن روحانی روز دوشنبه با حضور در دفتر حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
با وی ديدار و ضمن تبريک مجدد انتصاب ايشان از سوی مقام معظم رهبری برای رئیس جديد قوه قضائیه در 
اين مسئولیت مهم آرزوی موفقیت كرد.روحانی در اين ديدار با اشاره به تجارب مديريتی حجت الاسلام محسنی 
اژه ای در عرصه فعالیت های قضايی ابراز امیدواری كرد كه در اجرای ماموريت خطیر خود در دستگاه قضايی 

موفق باشند.

تکذیب ادعای سقوط هواپیمای تهران یاسوج
مدير فرودگاه ياسوج گفت: ادعای برخی كانال های فضای مجازی و شبکه های اجتماعی مبنی بر سقوط 
هواپیمای تهران ياسوج صحت ندارد.عنايت انصاری فرد روز دوشنبه اظهار داشت: خبر سقوط هواپیمای تهران 
ياسوج كه در برخی كانال ها منتشر شده كذب است و صحت ندارد.وی افزود: اين پرواز ساعت 11 و 10 دقیقه از 
فرودگاه مهرآباد تهران بلند شده است و ساعت 12 و 1۵ دقیقه در فرودگاه ياسوج به زمین نشست.مدير فرودگاه 

ياسوج تصريح كرد: اين پرواز  توسط شركت هواپیمايی پارس اير با هواپیمای CRJ200 انجام شد.

شهردارقم :

مشکلیدرتأمینمنابع
مترووجودندارد

شهردارقم با تأكید بر اين كه هیچ مشکلی در تأمین منابع قطار شهری قم 
وجود ندارد گفت: متأسفانه تغییرات مديريتی در رأس هرم پیمانکاری اين 

پروژه سبب ايجاد سکته ای در كار شد.
دكتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در نشست رسمی و علنی روز دوشنبه  
شورای اسلامی شهر قم، با تبريک چهاردهم تیرماه به عنوان روز شهرداری ها 
و دهیاری ها اظهار داشت: لازم است تا شناخت لازم به مردم درباره عملکرد 
و فعالیت های مديريت شهری داده شود؛ به بیان ديگر مردم بايد بدانند كه 
مديريت شهری چه برنامه هايی را انجام داده و چه برنامه هايی را در دست 

برنامه ريزی و اقدام دارد.
با ابراز برخی  وی سپس به موضوع پروژه قطار شهری قم اشاره كرد و 
گلايه ها از پیمانکار اين پروژه به ويژه در موضوع بوروكراسی رايج ابراز كرد: 
به هرحال در تعامل با پیمانکار پروژه، به پیشرفت كار می انديشیم تا إن شاء الله 

بهره برداری از فاز نخست خط يک مترو قم به مراحل نهايی نزديک شود.
شهردار قم ادامه داد: استفاده از اوراق مشاركت يکی از راه های تأمین منابع 
اين پروژه بوده است و در همین چند روز اخیر نیز برای نهايی كردن موضوع 

اين اوراق، نیاز بود تا ۵0 میلیارد تومان به صورت نقد تهیه و آماده شود.
وی با تأكید بر اينکه قرار بود تست گرم فاز نخست خط يک مترو قم تا پايان 
خردادماه به انجام برسد خاطرنشان كرد: متأسفانه تغییرات مديريتی در رأس 

هرم پیمانکاری اين پروژه سبب ايجاد سکته ای در كار شد.
سقائیان نژاد با اشاره به برخی سنگ اندازی های اخیر در اين موضوع 
برای  برنامه ريزی ها  درحالی كه  و  اخیر  روزهای  در  متأسفانه  كرد:  اذعان 
عملیات نهايی فاز نخست خط يک مترو قم در دست اقدام و اجرا بود، 
نامه نگاری مشکوكی در اين موضوع با برخی مسئولان عالی رتبه انجام شده 

كه به دنبال بررسی منشأ اين نامه نگاری هستیم.
وی همچنین از مسئولان و دست اندركاران خواست تا مسائل مربوط به 
موضوع قطار شهری قم را با در نظر همه جوانب امر موردتوجه قرار داده و 

البته بازديد میدانی از اين پروژه را نیز در دستور كار خود قرار دهند.
شهردار قم با تأكید بر اين كه هیچ مشکلی در تأمین منابع قطار شهری 
قم وجود ندارد افزود: البته مشکلات ديگری مانند مباحث پیمانکاری و 
مشاوره ای در مسیر اجرای پروژه وجود دارد كه امیدواريم با همراهی و تعامل 

همه دست اندركاران حل وفصل شود.

مديرعامل سازمان قطار شهری قم :

متروآذرماهآمادهمسافرگیریاست
مديرعامل سازمان قطار شهری قم از پايان ريل گذاری تونل مترو تا دو 
هفته آينده و همچنین آغاز تست گرم در پايان مردادماه سال جاری خبرداد 
و گفت: حدود سه ماه پس ازآنجام تست گرم، فاز نخست خط يک مترو قم 

آماده مسافرگیری خواهد بود.
منصور درويشی در نشست رسمی و علنی امروز شورای اسلامی شهر 
قم، با بیان گزارشی از آخرين وضعیت پروژه قطار شهری قم اظهار داشت: 
خوشبختانه موضوع اوراق مشاركت اين پروژه در مراحل پايانی خود است و تا 
دو هفته آينده می توانیم ۴۵0 میلیارد تومان از اين محل را در حساب سازمان 

قطار شهری قم داشته باشیم.
وی با اشاره به اينکه فاز نخست خط يک مترو قم با دو ايستگاه اصلی و 
۴ ايستگاه عبوری راه اندازی می شود ابراز كرد: خوشبختانه ايستگاه میدان 
مطهری از اين فاز به مراحل پايانی خود رسیده و شاهد حدود ۹۳ درصد 

پیشرفت فیزيکی است.
مديرعامل سازمان قطار شهری قم افزود: 100 درصد كارهای مطالعاتی 
بخش دپو و سوله پاركینگ سازمان با مساحتی چند هکتاری انجام شده است 
و البته هماهنگی با سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم برای اجرای 

فضای سبز در اين محوطه ادامه دارد.
پروژه قطار شهری  انجام شده در  اقدامات  اينکه برخی  بر  تأكید  با  وی 
قم، برای نخستین بار در كشور انجام می شود يادآور شد: در تهیه و تأمین 
تجهیزات اين پروژه سعی شده تا استفاده از تجهیزات داخلی و بومی سازی 
به ويژه با توجه به شرايط تحريمی در دستور كار باشد، ضمن آنکه برخی 
تجهیزات نیز از خارج تأمین شده است. درويشی با اشاره به اينکه ريل گذاری 
تونل فاز نخست خط يک مترو قم تا پايان تیرماه جاری به اتمام می رسد اضافه 
كرد: تست گرم اين پروژه تا پايان مردادماه انجام می شود و پس ازآن، سه ماه 
فرصت خواهیم داشت تا برای مسافر گیری اين فاز آماده شويم. وی با اشاره 
به تأخیر پیش آمده در بهره برداری از فاز نخست خط يک مترو قم تأكید كرد: 
قرار بود تا پايان خردادماه سال جاری، تست گرم فاز نخست خط يک انجام 
شود، اما تغییرات مديريتی در رأس پیمانکاری طرح و همچنین ترخیص 

نشدن برخی تجهیزات از گمرک سبب اين تأخیر شده است.
درويشی درعین حال به چالش ديگر اين سازمان در تأمین ناوگان موردنیاز 
اشاره كرد و گفت: البته دو قطار قرضی از سازمان قطار شهری مشهد به قم 

تحويل شده بود كه يکی از اين قطارها به مشهد بازگشته است.
وی افزود: علاوه بر اين موضوع، تأمین نیروی كاربری برای قطارهای مترو 
قم نیز موضوع ديگری است كه بايد مجوّزهای مربوط به آن صادر شود تا 

امکان جذب نیرو وجود داشته باشد.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

اجرایپروژههایعمرانیبامصالح
۱۰۰درصدايرانی

پیش هیچ  از حدود۴ سال  قم گفت:  و عمرانی شهرداری  فنی  معاون 
محصول خارجی در پروژه های عمرانی شهر قم كه شهرداری اجرا كرده، 

استفاده نشده است.
در  رهبری  معظم  مقام  دغدغه های  به  اشاره  با  زاده  حلوايی  عباس 
از  يکی  داشت:  اظهار  داخلی  ظرفیت های  از  استفاده  و  اشتغال زايی 
رسالت های شهرداری قم استفاده از نیروها و ظرفیت های بومی و داخلی در 

اجرای پروژه های عمرانی در سطح شهر است.
وی ارتقاء كیفیت تولیدت داخلی را يکی ديگر از برنامه های شهرداری 
دانست و افزود: امروز در محوطه سازی 100 درصد از تولیدات داخلی استان 
استفاده شده و توانستیم با كنترل و نظارت، كیفیت و مقاومت موزايیک را از 
عدد ۶ به ۹ و سپس 12 ارتقاء دهیم. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، 
اجرای تقاطع ولیعصر )عج( را يکی از افتخارات شهرداری قم در استفاده از 
تولیدات داخلی و بهره مندی از متخصصان بومی استان دانست و تصريح 
كرد: از ۶ ماه قبل از آغاز پروژه تمام مصالح داخلی را در آزمايشگاه های معتبر 
كشور مانند آزمايشگاه دانشگاه امیركبیر مورد ارزيابی قرار داده و تست های 
بسیاری مانند آزمايش تخريب نیز انجام داديم.  وی ادامه داد: تمام تقاطع 
ولیعصر)عج( با مصالح 100 درصد ايرانی احداث شده و توانستیم مشکلات 
تحريم را در تأمین مصالح پل سازی با استفاده از تولیدات داخلی حل كرده و 
از حدود۴ سال پیش هیچ محصول خارجی در پروژه های عمرانی شهر قم كه 
شهرداری اجرا كرده، استفاده نشده است. حلوايی زاده سیاست شهرداری 
قم را در استفاده از تولیدات ايرانی منحصر به پروژه های عمرانی ندانست و 
خاطرنشان كرد: در گام بعدی در ساختمان ها و سیستم های گرمايشی و 
سرمايشی، آسانسورها و روشنايی نیز همین روند تکرار شده و بعد از انجام 

آزمايش و گرفتن تضمین از محصولات داخلی استفاده شده است.

مديركل حفاظت محیط زيست استان قم با اشاره 
به كاهش حدود ۵0 درصدی تعداد روزهای پاک قم 
درسالجاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته گفت: 
درياچه نمک نیازمند مديريت واحد و هماهنگ ملی 
دارد چرا كه اگر اين درياچه به كانون ريزگرد تبديل 
شود، 2۵ درصد جمعیت كشور تحت تاثیر ريزگردهای 

نمکی آن قرار می گیرد. 
سیدرضا موسوی مشکینی روز دوشنبه درپنجاهمین 
استان درسالن كرامت  جلسه شورای اطلاع رسانی 
طبیعی  منابع  حفظ  اينکه  بیان  با  قم،  استانداری 
مساله ای اساسی در روند توسعه است، افزود:  يکی 
از پايه های توسعه پايدار حفظ محیط زيست است و 
تخريب آن يکی از مهمترين چالش ها و موانع در مسیر 
توسعه است. وی، با بیان اينکه آلودگی هوا تحت تاثیر 
دو مولفه گازها و ذرات معلق قرار دارد، افزود: استان قم 
تا چند سال پیش دست به گريبان آلودگی هوا نبود ولی 
در سال های اخیر شاهد هستیم كه در زمستان با گازها 
و در تابستان با ذرات معلق در هوا مواجه است. مديركل 
حفاظت محیط زيست قم، گفت: در بهار و تابستان با 
توجه به اينکه جهت ورزش باد غالب از سمت شرق به 
قم است، شاهد متاثر شدن اين استان توسط گرد و 
غبار هستیم. وی گفت: اگر چه در سال های گذشته 
منشاء گردو غبار قم، خارج از استان بود ولی شاهد 
هستیم كه به دلیل مسائل مختلف، با كانون های فعال 

گرو خاک در استان مواجه باشیم.
وضعیت کنونی زيست محیطی زنگ خطری 

برای قم
نزولات  كاهش  داشت:  اظهار  مشکینی  موسوی 
آسمانی، برداشت بی رويه آب ، استقرار برخی صنايع 
منسوخ شده در استان وهمچنین قطع حقابه محیط 
زيست باعث شده كه در سال های اخیر شاهد افزايش 

پديده گردو غبار در سطح قم باشیم.
ابتدای  از  استان  پاک  روزهای  تعداد  افزود:  وی 
امسال تا 12 تیرماه جاری، نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته از ۳1 به 1۶ روز كاهش، تعداد روزهای ناسالم 
برای گروه های حساس از ۸ روز به 12 روز افزايش و 
تعداد روزهای ناسالم برای عموم مردم هم از ۳ روز به 
2 روز تغییر كرده است. موسوی مشکینی ادامه داد: 
وضعیت كنونی زيست محیطی در اين استان زنگ 
خطری برای قم به عنوان كلان شهری مهم دركشور 
است كه بايد تدبیری انديشیده شود تا اين گرد و غبار 
و آلودگی هوا به امری دائمی در استان تبديل نشود. 
مديركل حفاظت محیط زيست قم، خشکسالی و تغییر 
اقلیم را عوامل موثر در وضعیت كنونی زيست محیطی 
در استان دانست و افزود: برنامه های توسعه ای بدون 
توجه به اين دو مولفه به طور قطع منجر به شکست 

می شود.
قطع حقابه ها يکی از مهمترين چالش های 

استان قم
سال  در  خوب  بارندگی های  اينکه  بر  تاكید  با  وی 
1۳۹۸ موجب شد كه برخی تصمیم گیران تصور كنند 
كه كشور از دوره خشکسالی خارج شده است گفت: 
امسال با يکی از شديدترين بحران های خشکسالی 

در ۵0 سال اخیر كشور مواجه هستیم كه اين موضوع 
موجب شده در تامین نیازهای اولیه در برخی نقاط 

كشور با مشکل جدی مواجه باشیم.
موسوی مشکینی با اشاره به روند تغییر اقلیم در 
استان طی ۳0 سال گذشته افزود: میانگین هوای 
استان در ۳0 سال اخیر دو درجه افزايش يافته، دمای 
۴۴ و بالاتر در اين سه دهه افزايش سه برابری داشته 
و  تغییر  باران  بارش  توزيع  الگوی  همچنین  و  است 
میانگین میزان بارش به جز در دو سال قبل، به طور 

كلی روند كاهشی داشته است.
وی گفت: مراتع اطراف استان درحال از بین رفتن 
است و روستاهای زيادی به دلیل پیش روی آب شور 

خالی از سکنه شده اند.
مديركل حفاظت محیط زيست قم، تاكید كرد: بیش 
از 10۵ هکتار در استان به كانون گرد و غبار محلی 

تبديل و شرايط در اين وسعت ناپايدار است.
موسوی مشکینی قطع حقابه ها را يکی از مهمترين 
چالش های استان دانست و گفت: اگر اين روند ادامه 
داشته باشد، ۴00 هزار هکتار بیابان در استان مستعد 
تبديل به كانون ريزگرد هستند كه می تواند مشکل 

كنونی گرد و غبار را به شدت تشديد كند.
عدم  بالادستی،  سدهای  احداث  گفت:  وی 
خشکسالی  محیطی،  زيست  حقابه های  تخصیص 
و تغییر اقلیم، شدت تبخیر بالای دشت ها به بیش از 
سه هزار میلیمتر در سال، تشديد فرايند بیابان زايی 
و استقرار و جانمايی نامناسب واحدهای صنعتی و 
از جمله مهمترين عوامل تشديد مشکلات  معدنی 

زيست محیطی در قم است.
بايد صنايع کم آب بر دراستان قم مستقرشود

مديركل حفاظت محیط زيست قم، با تاكید بر اينکه 
صنايعی در استان بايد مستقر شود كه نیاز به آب كم 
دارد گفت: اگر به وضعیت كنونی توجه نشود و روند 
بیابان زايی ادامه يابد، 2۵ درصد جمعیت كشور تحت 

تاثیر اين گرد و غبار قرار می گیرند.
وی با بیان اينکه اگر حفاظت از درياچه نمک قم 
انجام نشود اين درياچه به كانون مهمی برای آلودگی ها 
در استان و بخش مركزی كشور تبديل شود، ادامه داد: 
هم اكنون درياچه نمک كانون گرد و غبار در استان 
نیست بلکه حاشیه اين درياچه به يکی از كانون های 

گرد و غبار تبديل شده است.
موسوی مشکینی گفت: مديريت منابع آب استان و 
حوضه آبخیز، احیا و گسترش پوشش گیاهی، مديريت 
محیط زيست شهری و همچنین آموزش عمومی با 
تاكید بر نقش رسانه ها از جمله راه حل ها و اقدامات 

لازم در راستای حفاظت از محیط زيست است.
وی با اشاره به وضعیت آلودگی منابع آب استان، 
گفت: ورود آب شور با منشا استان های مجاور به تالاب 
مره قم، اگر چه موجب آلودگی اين تالاب شده است 
ولی از طرفی موجب تثبیت خاک در اين تالاب شده 
است كه ساماندهی وضعیت اين آب در حال پیگیری 

است.
مديركل حفاظت محیط زيست قم، با تاكید بر اينکه 
شهركهای صنعتی استان بايد مجهز به سیستم تصفیه 

فاضلاب باشند گفت: برخی شهرک های صنعتی از 
جمله شهرک صنعتی شکوهیه از نظر تصفیه فاضلاب 
جمله  از  ديگر  برخی  ولی  دارند  مناسبی  وضعیت 
شهرک محمودآباد با وجود سال ها پیگیری به نتیجه 

ای نرسیده است.
مديريت واحد زيست بوم درياچه نمک مطالبه 

محیط زيست قم است 
وی با بیان اينکه حوض سلطان واقع در حاشیه جاده 
قم به تهران با درياچه نمک به طور معمول اشتباه گرفته 
می شود گفت: حوض سلطان، با هفت هزار هکتار 
دارای مديريت خوبی از نظر محیط زيستی دارد ولی 
دغدغه اصلی پیرامون وضعیت درياچه نمک است كه 
حدود 200 هزار هکتار وسعت دارد و بین قم، اصفهان 

و سمنان است.
موسوی مشکینی با تاكید بر اينکه با وجود اينکه 
درياچه نمک در محدوده قم قرار دارد ولی متاسفانه 
ندارد،  وجود  قم  طرف  از  مناسبی  دسترسی  جاده 
افزود: پیش از بهره برداری اقتصادی از درياچه نمک، 
بايد هماهنگی و برنامه ريزی موثر برای حفاظت از اين 

درياچه در سطح ملی انجام شود.
حقابه درياچه نمک، تامین نشود، اين درياچه 

تخريب می شود 
تامین  تامین حقابه درياچه نمک،  اگر  وی گفت: 
نشود، اين درياچه تخريب قرار گیرد به دلیل جهت 

وزش باد، استان قم بیشترين آسیب را می داند.
وی ادامه داد: در صورت تامین نشدن حقابه درياچه 
نمک، در آينده شاهد غبارهای نمکی در قم و تهران 
خواهیم بود كه اين گردو غبار نمکی به دلیل فلزات 

سنگین می تواند خطرات بسیار جدی داشته باشد.
مديركل حفاظت محیط زيست قم، با تاكید بر اينکه 
مديريت واحد زيست بوم درياچه نمک مطالبه محیط 
زيست قم است گفت: سیاست واحد در حفاظت از 
درياچه نمک يک الزام است و در اين زمینه پیگیری 
های  استان  میان  تا  است  شده  انجام  فراوانی  های 
اصفهان، قم و سمنان پیرامون اين درياچه هماهنگی 

صورت گیرد.

هشدارمديرکل حفاظت محیط زيست استان قم:

تدبیری نشود گرد و غبار و آلودگی هوای در قم دائمی می شود

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

كشفانواعكالایقاچاقبهارزش۱۰میلیاردريال
فرمانده انتظامی استان قم ،از كشف انواع كالای قاچاق به ارزش 10میلیارد ريال در قم خبر داد . 

سردارسیدمحمود میرفیضی در تشريح جزئیات اين خبر اظهار داشت:در راستاي تشديد اقدامات 
مقابله اي با اين پديده شوم و به منظور رونق در بخش تولیدات و كمک به چرخه اقتصادي و برخورد 
قاطع با قاچاق سازمان يافته،عوامل پلیس امنیت اقتصادي اين فرماندهي، با گشت زني نامحسوس 
در عوارضي سلفچگان به يک دستگاه كامیون ايسوزو  مشکوک و با رعايت موازين شرعي و قانوني آن 
را متوقف كردند.   وی افزود: در بازرسی از داخل خودرو2۶۹ طاقه پارچه خارجي فاقد بارنامه گمركی 
معتبر كشف و در اين رابطه 2نفر دستگیر و به همراه پرونده متشکله به مرجع قضائی معرفی شدند. 
سردار میرفیضی ابراز داشت: برابر اعلام كارشناس سازمان اموال تملیکي استان،ارزش ريالی كالای 
كشف شده حدود 7میلیارد ريال اعلام شده است. وی ادامه داد: عوامل يگان تکاوری اين فرماندهی 
نیز با توقیف۴ دستگاه خودرو سبک در محورهای مواصلاتی استان،انواع لوازم خانگی و آشپزخانه 
قاچاق شامل ۴ دستگاه ماشین لباسشويی و۴دستگاه ماشین ظرفشويی خارجی، 2دستگاه كولر 
گازی2۴و1۸هزار،10دستگاه ماكرويو كنکورد و سامسونگ،20دستگاه جارو شارژی ،1۹دستگاه 
همزن بوش و كنکورد،۶دستگاه چرخ گوشت،10دستگاه آب میوه گیری و ساندويچ ساز به ارزش 
۳میلیارد ريال كشف كردند. فرمانده انتظامی استان گفت: پلیس قم با هر نوع قاچاق كالا قاطعانه 

برخورد كرده و اجازه اخلال اقتصادی به هیچ كس داده نخواهد شد. 
کشف۹دستگاه انواع خودرو و موتورسیکلت های سرقتی 

فرمانده انتظامی استان قم همچنین  از كشف ۵ دستگاه خودروی سبک و ۴ دستگاه موتورسیکلت 
سرقتی خبرداد.   سردار میرفیضی افزود : در راستای مطالبه به حق شهروندان،جلب رضايت عمومی 
و به منظور ارتقاء توان عملیاتي ،كشف وسايل نقلیه مسروقه در دستور كار پلیس قم قرار گرفت. وی 
افزود: با پیگیری های مستمر و انجام كار اطلاعاتی و اخذ استعلامات از سامانه شماره گذاری،۵ 
دستگاه خودرو سبک مسروقه شامل۳دستگاه پرايد و 2دستگاه وانت پیکان و ۴ موتورسیکلت مسروقه 
، شناسايی و كشف شد. فرمانده انتظامي استان قم گفت: از همکاری صمیمانه مردم قدردانی و اعلام 
می كنیم پیشگیري از جرائم، برخورد با سارقان و جلب رضايت عمومي مردم، از اهداف پلیس در 
اجراي طرح هاي ارتقاء امنیت اجتماعي است كه به صورت ويژه در دستور كار پلیس قرار گرفته است 
و نیروی انتظامی جايی برای جولان دادن سارقان و مجرمان در شهر قم باقی نخواهد گذاشت. سردار 
میرفیضی افزود: علاوه بر خدمت گذاری شبانه روزی و بی دريغ پلیس،مردم و رانندگان نیز بايستی با 
شناخت و رعايت مقررات راهنمايي و رانندگي و پرهیز از تخلفات و همچنین مجهز كردن خودروی خود 

به تجهیزات ايمنی، زمینه آرامش و آسايش خود و ديگران را فراهم سازند. 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیریسركردهشرارتوقاتلفراری
كمتراز۴۸ساعت

انتظامی استان قم گفت: سركرده شرارت و قاتل فراری كمتر از ۴۸   رئیس پلیس آگاهی فرماندهی 
ساعت،شناسايی و دستگیر شد.   سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت:  درپی اعلام شکايت فردی مبنی 
بر اينکه برادرش در مقابل منزلشان از ناحیه سینه مورد اصابت چاقوی افراد ناشناس قرار گرفته و بلافاصله به 
مركز درمانی اعزام ولی اقدامات درمانی اثربخش نبوده و فوت شده است،موضوع به صورت تخصصی مورد 
رسیدگی قرار گرفت. وی افزود:با استفاده از شگردهای پلیسی و تحقیقات میدانی ، سركرده شرارت و قاتل 
فراری شناسايی و در كمتر از ۴۸ساعت در مخفیگاهش دستگیر شد. رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 

استان تصريح كرد:متهم به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی استان معرفی شد. 
 

مدير کل تعزيرات حکومتی استان قم خبرداد:

ضبطخودرووجزاینقدی۱,3میلیاردیبرای
قاچاقچیانواعكفش

مدير كل تعزيرات حکومتی استان قم ازضبط خودرو و جزای نقدی 1,۳ میلیاردی برای قاچاقچی انواع 
كفشدراين استان خبرداد. مهدی رياضی با اعلام اين خبر اظهارداشت : مامورين كاشف در حین كنترل 
خودروهای عبوری در موقعیت بلوار شهید خداكرم قم به يک دستگاه خودروی سواری پژو مظنون و با اعلام 
ايست ماموران جهت بررسی، اقدام به فرار از محل نموده كه پس از تعقیب و گريز، خودروی مذكور توقیف 
و راكب خودرو نیز حین كشف كالای قاچاق با جا گذاشتن خودرو از محل متواری گرديد. در بازرسی از اين 
خودرو مقادير قابل توجهی انواع كفش زنانه و مردانه به ارزش 1,2۸۸,77۹,717 ريال به ظن قاچاق كشف 

و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره كل تعزيرات حکومتی استان قم ارسال گرديد.

به  هموطنان  از  بسیاری  تعداد  سفر 
ارمنستان برای تزريق واکسن کرونا و درآمد 

چشمگیر گمرکی برای ايران داشته است.


